
ايمان: استاندار قم شايستگي و تخصص را ملاك 
انتصاب مديران دولت تدبير و اميد عنوان كرد.

به گزارش روابط عمومي استانداري قم حجت الاسلام 
والمسلمين صالحي منش استاندار قم در مراسم توديع و 
معارفه مدير كل كار، تعاون و رفاه اجتماعي كه در اتاق 
بازرگاني استان قم برگزار شد با اشاره به راي مردم به دولت 
تدبير و اميد در 24 خرداد 92 گفت: تغيير دولت طبيعتا 

منجر به برخي جابجايي ها ....

نخستین روزنامه استان قم
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فرمانده انتظامي استان قم اعلام كرد :

کاهش 27 درصدي 
آمار تصادفات استان قم

ايمان: فرمانده انتظامي استان قم از كاهش 27 درصدي آمار تصادفات اين استان  پس از اجراي طرح دور دوم  كنترل 
سفرهاي تابستانه خبر داد. 

سردار "كاظم مجتبايي" اظهار داشت: مرحله دوم كنترل سفرهاي تابستاني پليس راه كه از هشتم مرداد تا پنجم  مهر سال جاري در كل 
كشور در حال انجام است،خوشبختانه در استان قم از شروع طرح ،آمار تصادفات سير نزولي داشته و در مجموع 27 درصد كاهش تصادفات 
داشته ايم. وي با تاكيد بر رعايت حسن خلق و رفتار مناسب ماموران پليس راه استان با مسافران افزود: با تخلفات حادثه ساز مانند سبقت 

غيرمجاز ، سرعت غيرمجاز، صحبت با تلفن همراه در حين رانندگي به شدت برخورد كرده و به هيچ وجه اغماض نداشته باشند....

ايمان: سربازان گمنام امام زمان )عج( با اقدامات اطلاعاتی، 
دفاتر توليد تعدادی از شبکه های ماهواره ای را كه به طور 
مخفيانه و غير قانونی فعاليت می كردند شناسايی و با حکم 

قضايی اين دفاتر را تعطيل و عوامل آنها را بازداشت كردند. 

به گزارش ايرنا از پايگاه اطلاع رسانی وزارت اطلاعات، اين دفاتر 
توليد تعدادی از شبکه های ماهواره ای غيرقانونی كه در چهار استان 
كشور بودند، در راستای ايجاد اختلافات مذهبی و تشديد تفرقه در 

جهان اسلام و تخريب وجهه تشيع فعاليت می كردند....

وزارت اطلاعات اعلام كرد : 

تعطيلی دفاتر شبکه های 
تفرقه افکن ماهواره ای در قم 

يک كارشناس هواشناسی:

ریزگردها، هوای قم را به مرز هشدار می رساند
معاون شهرسازی و امور زيربنايی شهرداری قم:

المان های شهری 
به زوايد بصری تبديل نشود

با حضور استاندار و شهردار قم؛

 زيرگذر و پل بعثت به بهره برداري رسيد
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حجت الاسلام ناطق نوری:
بنا ندارم در انتخابات مجلس 

شرکت کنم

استاندار قم عنوان كرد:
شایستگی و تخصص

ملاک انتصاب مدیران
ايمان :حجت الاسلام والمسلمين علی اكبر ناطق نوری 
انتخابات آتی مجلس  اعلام كرد كه قصد ندارد برای 

شورای اسلامی كانديدا شود. 
همايش  هشتمين  در  پنجم  مجلس  رئيس 

اساتيد و دانشجويان ايرانی خارج از كشور، در 
پاسخ به سوال يکی از دانشجويان شركت كننده 
در همايش اساتيد و دانشجويان ايرانی خارج 

ازكشور مبنی بر اين كه بايد چه كرد  ....

 ايمان :عضو كميسيون قضايی و حقوقی مجلس شورای اسلامی درباره حکم قانونی مسابقات 
نتيجه  مسابقات صرفا جهت حدس  برگزاری  زمان  در  ها  برخی شركت  از سوی  كه  پيامکی 
مسابقه اجرا می شود،  گفت: بردن اموال مردم از طرق متقلبانه و وعده های دروغين به نوعی 

كلاهبرداری و روشی متخلفانه است.
علی جليليان  در گفتگو با خانه ملت  افزوده است: حتی اگر در نهايت برگزاری مسابقات پيامکی جايزه ای 
به اشخاصی تعلق گيرد از آنجاييکه زحمتی برای آن كشيده نشده و اين جايزه در ازای انجام كار نيک نبوده 
و صرفا جهت حدس زدن نتيجه يک مسابقه بوده است، غيرقانونی تلقی شده و در كشور به رسميت شناخته 
نشده است.جليليان درباره قماربازی در برخی قهوه خانه های كشور، تأكيد كرد: از نظر قانونی هيچ خلائی 
برای اين موضوع وجود ندارد چرا كه مسئله كاملا واضح است و حکم قمار به آن تعلق می گيرد.نماينده مردم 

اسلام آباد غرب در مجلس شورای اسلامی در ادامه گفت: در مرحله اول رسيدگی به اين موضوع بر عهده 
نيروی انتظامی است كه حضور آنها در اين محل ها می تواند به خودی خود شرط بندی در قهوه خانه ها بر 
سر نتيجه مسابقات ورزشی را از بين ببرد.وی افزود: در نهايت از آنجايی كه اين مکان ها عمومی بوده و نيازی 
به حکم ورود به منزل ندارد، نيروی انتظامی می تواند به راحتی وارد شده و عاملان جرم مشهود شرط بندی 
در قهوه خانه ها را دستگير و با تشکيل پرونده آنها را به مراجع قضايی تحويل دهد كه در نهايت بر عهده 
مراجع قضايی است كه مجازات های لازم را در نظر گرفته و اجرا كنند.جليليان در ادامه با تأكيد بر اينکه قمار 
و شرط بندی قهوه خانه ای نيز حکم بازی ورق را دارد، يادآور شد: به طور كلی قمار يعنی زحمت كشيدن 
يک فرد برای كسب پول و تقديم كردن آن در ازای باخت ناعادلانه در يک مسابقه پيشگويی به ديگری، كه 

در اين زمينه نيز همان حکم بازی قمار بايد در نظر گرفته شود.

عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس:

مسابقه پيامکی حدس نتايج مسابقات ورزشی کلاهبرداری است

چوب لای چرخ دولت 
نمی گذاریم

امیرآبادی فراهانی  نماینده قم:
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مجلس  در  قم  نماينده  ايمان: 
شورای اسلامی گفت: اگر كسانی كه از 
سوی دولت يازدهم منصوب می شوند 
خود  وظايف  و  نشده  حاشيه  وارد 
حمايت  مورد  دهند  انجام  بخوبی  را 
نمايندگان استان هستند و آنان چوب 

لای چرخ دولت نمی گذارند. 
روز  اميرآبادی  احمد  ايرنا،  گزارش  به 
يکشنبه در جلسه معارفه مديركل جديد 
قم  استان  اجتماعی  رفاه  و  كار  تعاون، 
افزود: اگر مديران استان كار خود را بخوبی 
انجام ندهند نمايندگان نيز به وظايف خود 
عمل می كنند. وی با بيان اينکه انتصابات 
مسوولان اجرايی از حقوق دولت است بر 
عدم دخالت نمايندگان دراين امور تاكيد 
كرد و گفت: نمايندگان مردم در مجلس 

هر چه كمتر در انتصابات اجرايی دخالت 
كنند شان نمايندگی خود را حفظ كرده و 

بهتر می توانند وظايف نظارتی خود را انجام 
دهند.اميرآبادی دربخش ديگری از سخنان 

خود بااشاره به جنايات رژيم اشغالگر قدس 
اسرائيل  كش  كودک  رژيم  افزود:  درغزه 
غاصب در غزه جنايت می كند و مجامع 
مدعی حقوق بشر وسران مرتجع عرب نيز 

سکوت كرده اند.
وی گفت: در اين راستا دشمنان اسلام 
با تقويت گروه های افراطی و سلفی ها، 

مسلمانان را به خود مشغول كرده اند.
با  را  نامسلمان  افراد  آنان  افزود:  وی 
ظاهر اسلامی جا زده اند و لازم است همه 
مسلمانان از مکر آنان آگاه شده و وظايف 

خود را بخوبی انجام دهند.
از  را  فلسطين  ،مساله  اميرآبادی 
و  كرد  ذكر  نظام  و  راحل  امام  آرمانهای 
افزود: مسلمانان نبايد فراموش كنند كه 

اسرائيل غاصب دشمن اصلی آنان است.

اميرآبادی فراهانی نماينده قم: 

چوب لای چرخ دولت نمی گذاریم 

ايمان: شهردار قم، سامان دهی شهرك صنوف 
قم را نيازمند يک عزم استانی دانست. 

محمد دلبری روز يکشنبه در هفتاد و نهمين جلسه 
همه  داشت:  اظهار  قم،  شهر  اسلامی  شورای  رسمی 
دستگاه ها و سازمان های قم و همچنين همه اصناف 
برای  استانی  با عزمی  بايد  استان  اين  اتحاديه های  و 

توسعه و آماده سازی اين شهرک تلاش كنند.
ادامه داد: شهرداری هيچگاه بدون همکاری و  وی 
هماهنگی ساير سازمان ها، قادر به فراهم كردن زمينه 

برای آماده سازی شهرک صنوف نيست.
اراده شهرداری مبتنی بر  اينکه  با تاكيد بر  دلبری 
بويژه آهن  ساماندهی صنوف و مشاغل مزاحم در قم 
فروشی ها است، افزود: تامين آسايش و رفاه مردم از 
جمله هدف هايی است كه شهرداری از انتقال مشاغل 
شهرک  در  آنها  استقرار  و  شهر  از  خارج  به  مزاحم 

صنوف دنبال می كند. وی با تمجيد از مديران و دست 
اندركاران شهرک صنوف برای ايجاد چنين شهركی در 
جاده قديم قم – تهران ، خاطرنشان كرد: كاری كه در 
اين شهرک با حداقل هزينه ها صورت گرفته، شايسته 
تقدير است. شهردار قم همچنين با اذعان به اينکه نگاه 
شهرداری به شهرک صنوف يک نگاه اقتصادی نيست، 
افزود: هدف شهرداری در راستای ايجاد شهرک صنوف 
صرفا خدمات دهی به مردم و تامين آسايش و آرامش 
آنها است. وی همچنين واگذاری مديريت اين شهرک 
به اتحاديه ها را تجربه ای موفق برای شهرداری توصيف 
به صنوف  فراخوان  با  آغاز  افزود: شهرداری در  و  كرد 
نام  ثبت  واگذاری زمين  و  برای خريد  آنها  از  مختلف 

به عمل آورد.
دلبری با اشاره به انتقادات برخی از صنوف نسبت به 
عدم واگذاری زمين به آنها، خاطرنشان كرد: شهرداری 

از زمان آغاز ثبت نام برای واگذاری زمين در شهرک 
شهرک  اين  در  را  زمينی  متقاضيان  همه  به  صنوف 

فروخته و واگذار كرده است.
فرد  اينکه  به  توجه  بدون  شهرداری  افزود:  وی 
از مشاغل مزاحم است، زمينی  متقاضی صاحب يکی 
را به آن واگذار كرد اما در قرارداد منعقد شده كاربری 
زمين، مشخص و شخصی كه زمينی را در اين شهرک 
كاربری  مطابق  را  آن  بايد  است،  گرفته  شهرداری  از 

مشخص شده در قرار داد مورد استفاده قرار دهد.
شهرک صنوف قم در سال 69 در كيلومتر 15 جاده 
در  وقفه  دهه  دو  از  پس  و  احداث  تهران   - قم  قديم 
كار توسعه و بهره برداری از آن، از سال 89 با تعيين 
همچنين  و  انتقال  كار  شهرداری،  سوی  از  مديريت 
جانمايی برخی از صنوف و مشاغل پر خطر قم به اين 

شهرک آغاز شد.

ايمان: مديركل حفاظت محيط زيست 
استان قم معتقد است آسفالت كردن بستر 
رودخانه قم مصداقی از دخالت در محيط 
زيست و تخريب آن است، اما شهرداری 
ادعا دارد با اين كار به محيط زيست شهر 

خدمت كرده است.
اختلاف نظر بر سر تبديل بستر رودخانه 
جديدی  موضوع  زائر  پاركينگ  و  بلوار  به 
نيست. كارشناسان مديريت بحران و محيط 
ايجاد  بر  علاوه  كار  اين  معتقدند  زيست 
اختلال در مسير زيست بوم طبيعی رودخانه، 
احتمال بروز فاجعه به دليل راه اندازی سيل 

را افزايش داده است.
اما  شهرداری  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 

اعتقاد دارد اين كار علاوه بر اينکه موجب ساماندهی به وضعيت ترافيکی هسته مركزی 
شهر و بهبود منظر شهری شده، حتی به نفع محيط زيست شهر قم است.

اين نکته را ابتدا وحيد شايسته نيک، عضو كميسيون امور زيربنايی شورای اسلامی شهر 
قم در پاسخ به مديركل محيط زيست استان كه به عنوان مهمان پيش از ظهر يکشنبه به 

جلسه علنی شورای اسلامی شهر آمده بود، گفت.
محمود علی ركنی كه آمده بود تا راجع به چالش های محيط زيست شهری در قم 
صحبت كند، به هم خوردن طبيعت رودخانه با آسفالت كردن بستر آن را يکی از اين 

چالش ها دانست.
شايسته نيک كه خود مدتی معاون عمرانی شهرداری را تجربه كرده می گفت در آن 
زمان رودخانه به خاطر خشکی و با وجود بستر شنی، به عنوان يکی از دلايل آلودگی مطرح 
می شد و راه اندازی پاركينگ و بلوار زائر علاوه بر كمک به معضل ترافيکی هسته مركزی 

شهر، به اين مشکل هم پايان داده است.
مهدی اصفهانيان مقدم، معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهردار قم مخالف 

بعدی صحبت های ركنی بود.
وی با اشاره به كاركردهای اين بلوار گفت: بلوار زائر در مناسبت های ملی و مذهبی به 

عنوان يکی از محورهای مهم دارای كاربری های ترافيکی و فضای سبز است.
اصفهانيان مقدم با اشاره به اقدام شهرداری قم در زمينه پاكسازی خاک و نخاله های 
ساختمانی و ممانعت از دفع فاضلاب های صنعتی در مسير رودخانه ابراز داشت: مديريت 
شهری فعاليت های فراوانی در اين زمينه داشته و لازم است ديگر دستگاه ها از جمله 

حفاظت محيط زيست همکاری لازم را با شهرداری در اين زمينه داشته باشد.
آلودگی هوا، مهم ترين چالش زيست محيطی

ركنی در بخش ديگری از سخنانش، آلودگی هوا را مهم ترين چالش زيست محيطی قم 
دانست و افزود: مهم ترين دليل ريزگردهای موجود در هوا كه موجب می شود چند روز يک 

بار شرايط هشدار داشته باشيم، خشک شدن تالاب های استان قم است.
وی با اشاره به اينکه حقابه زيست محيطی تالاب ها بايد تأمين شود افزود: وقتی سدی 
ايجاد می شود نبايد جريان آب پايين دست قطع شود. ويژگی سد اين است كه يک جريان 

روان ايجاد شود برای ادامه حيات رودخانه و محيط زيست اطراف آن.
مديركل محيط زيست استان قم با اشاره به راهکارهای مبارزه با آلودگی هوا خاطرنشان 
كرد: در شهرهای مدرن دنيا يکی از الگوهای مناسب كمربند سبز است كه در قم هم بايد 

بازيابی شود.
ركنی به اقدامات شهرداری در اين عرصه اشاره كرد و گفت: فضای سبز شهری در 
سال های اخير از 14 به 16 رسيده كه اين بسيار خوب است اما هنوز تا متوسط كشوری 

كه 20 متر مربع است فاصله داريم.  

به گفته وی استان قم در گذشته وضعيت 
خوبی از لحاظ حاصل خيزی و وجود منابع 
آبی داشته به صورتی كه حتی در گذشته 

15 هکتار باغ انار در قم وجود داشته است.
وجود 800 هزار هکتار تالاب در گذشته 
اما  قم می شد  اقليم  متعادل شدن  موجب 
حقابه های  نشدن  تأمين  و  سدها  احداث 
زيست محيطی همين تالاب ها را به كانون 

آلوده كننده هوا تبديل كرده است.  
محيطی  زيست  معضل  آب  آلودگی 
كرد.  اشاره  آن  به  ركنی  كه  بود  ديگری 
آينده  شرايط  شده  موجب  كه  معضلی 
خطرناک به نظر برسد. وی در اين زمينه به 
لزوم مديريت فاضلاب شهری و كنترل سرانه 

مصرف فاضلاب در شهر قم كه بالاتر از متوسط كشوری است، اشاره كرد.
مديركل محيط زيست استان قم با اشاره به اينکه بايد در الگوهای توليد توزيع و مصرف 
بازنگری شود ادامه داد: اين با افزايش آگاهی های عمومی و مشاركت مردم امکان پذير است.

توصيه فايده ای ندارد، بايد اقدام عملی كرد
پس از صحبت های ركنی، اعضای شورای اسلامی شهر قم به بيان نظرات خود درباره 
چالش های زيست محيطی پرداختند. محسن عابدينی پور، عضو كميسيون امور زيربنايی 
اقدامات اداره كل محيط زيست را محدود به انجام توصيه هايی دانست كه فايده ای به دنبال 
ندارد. او تاكيد كرد وقت آن رسيده اقداماتی به صورت عملی برای مقابله با چالش های 

زيست محيطی انجام شود.
حسن بختياری هم به عنوان رئيس كميته محيط زيست شورای اسلامی شهر قم با 
اشاره به چالش آلودگی هوا در شهر اظهار داشت: خلاف تصور عمومی كه منشأ ريزگردها 
را كشور عراق می داند، دو بخش غرب و شرق قم منشأ اين پديده نامبارک هستند و 70 
درصد ريزگردها به خاطر بيابان زايی داخل استان است. اين نشان می دهد كه بايد كمک 

كرد به اصلاح وضعيت موجود.
وی ادامه داد: حداقل كار اين است كه كمربند سبز غرب و شرق قم را به صورت جدی 

پيگيری كنيم كه شهرداری بايد اهتمام ويژه ای به اين موضوع داشته باشد.
بختياری با اشاره به اهميت چالش های زيست محيطی خاطرنشان كرد: مباحث زيست 
محيطی مانند بسياری از مسائل نيست كه اثرات آن را بلافاصله ببينيم. بخشی از مضرات 

در سال های آينده ديده می شود
وی گفت: بايد نگاه ويژه ای نسبت به مسائل زيست محيطی داشته باشيم و بحث محيط 

زيست شهری بايد با جديت در شورا پيگيری شود.
ديگر عضو شورای اسلامی شهر قم تقويت نيروی انسانی در بدنه شهرداری را يکی از 
راه های ساماندهی چالش های زيست محيطی دانست. شايسته نيک گفت: همينطور كه 
توسعه يافتگی ايجاد می شود، توسعه منابع انسانی در بحث محيط زيست هم بايد اتفاق 

بيفتد. بايد ديد در شهرداری اصلاً متخصص محيط زيست داريم؟
وی ادامه داد: وجود منابع انسانی موجب می شود كه به آن توجه شود. در سطح كشور 
هم اشکالات ساختاری وجود دارد. وجود يک سازمان برای مسئله مهم محيط زيست كافی 
نيست. عضو كميسيون امور زيربنايی شورای اسلامی شهر قم اظهار كرد: به دليل همين 

مجموعه های استانی بايد فعال تر عمل كنند.
وی با اشاره به مشکلات زيست محيطی كه موتورسيکلت ها به وجود می آورند گفت: بايد 
تلاش كرد تا موتور سيکلت حذف شود اما می بينم در شرايطی كه ما به خاطر موتورسيکلت 
در عذابيم صنعت استان به سمت توسعه توليد موتور سيکلت رفته است. اين در حالی 
است كه در استان قم با توجه به مباحث توپوگرافی دوچرخه بسيار بيشتر جواب می دهد.

ايمان : شهردار منطقه يک قم گفت: 
پروژه  در  واقع  املاك  از  ملک  آخرين 
و  شد  تملک  نيز  قم  روحانی  آيت الله 
عمليات اجرايی برای بازگشايی اين بلوار 

با جديت دنبال می شود.
پروژه های  بررسی  جلسه  در  قليچ  اكبر 
عمرانی كه با حضور شهردار و اعضای شورای 
اسلامی شهر قم برگزار شد، گفت: با آخرين 
منزل واقع در مسير پروژه آيت الله روحانی به 
توافق رسيديم و آخرين منزل نيز امروز تخريب 

می شود.
وی با اشاره به اينکه در مسير اجرای طرح 
همه مناطق كمک خوبی داشته اند، گفت: در 
جابه جايی  جدول گذاری،  نظير  بخش هايی 

تيرها و...  مشغول فعاليت هستيم.
محمد دلبری شهردار قم نيز در اين جلسه با اشاره به اينکه بايد اين پروژه در مدت مقرر 
شده به مرحله بهره برداری برسد. يادآور شد: اميدواريم همزمان با سالروز بازگشت آزادگان اين 

پروژه به مرحله بهره برداری برسد.
وی با اشاره به برخی از مشکلات در خصوص اجرای پروژه های شهری و عدم همکاری 

مالکان گفت: كسانی كه روز نخست با طرحی 
موافقت می كنند و ملک خود را در اختيار 
شهرداری قرار می دهند با شروط شهرداری 
و  همکاری  كه  كسانی  اما  می شوند  مواجه 
همراهی نکرده و خسارات زيادی به شهرداری 
وارد می كنند و قيمت های بيشتری مطالبه 

می كنند.
امور  كميسيون  رئيس  طلب  سعادت 
زيربنايی شورای اسلامی شهر قم نيز در اين 
جلسه با بيان اينکه خيابان آيت الله روحانی از 
مهم ترين خيابان های بافت فرسوده است، بيان 
كرد:  تسريع در عمليات اجرايی نبايد منجر به 

اين شود كه از كيفيت كاسته شود.
شهردار قم هم در اين جلسه گفت: به هيچ 
عنوان كيفيت را به خاطر سرعت در اجرای پروژه ها از دست نمی دهيم در ساختار جديد به 

مقوله نظارت با جديت بيشتری توجه شده است.
وی با بيان اينکه سرعت عمل را در چند شيفته كردن و افزايش تيم های عملياتی دنبال 
می كنيم، بيان كرد: اجرا در مجموعه مناطق و سازمان ها انجام شده و نظارت با ستاد است و 

كيفيت اجرای پروژه ها به دقت مورد توجه قرار می گيرد.

گفت:  قم  استان  صنوف  شهرك  مدير   : ايمان   
انتقال مشاغل مزاحم و  مشخص كردن زمان برای 

آلاينده به شهرك صنوف قم امکانپذير نيست. 
حسن قنبری روز يکشنبه در هفتاد و نهمين جلسه 
با توجه  رسمی شورای اسلامی شهر قم، اظهار داشت: 
به اينکه هيچ گونه هزينه ای برای اين شهرک از طرف 
شهرداری در نظر گرفته نمی شود و تمام هزينه ها بر عهده 
متقاضيان از اصناف گوناگون است امکان زمانبندی جهت 
انتقال اصناف به اين شهرک ميسر نيست. وی با اشاره به 
اقدامات انجام شده در راستای سامان دهی هرچه سريعتر 

اين شهرک، خاطرنشان كرد: شهرک صنوف قم تا كنون 
بر روی تفکيک هزينه های اصناف نظارت خوبی داشته و 
اقداماتی مانند صدور پروانه و شناسايی پيمانکاران مجرب 
را انجام داده است.  قنبری با اشاره به اقدامات انجام شده 
در خصوص سامان دهی زير ساخت ها و تامين امکانات 
مورد نياز از قبيل آب، برق، گاز و همچنين عبور و مرور 
در  تردد  سهولت  راستای  در  افزود:  در شهرک صنوف، 
مسير اين شهرک كار ايجاد لاين دور برگردان به عهده 
شهرداری گذاشته شده است. وی اضافه كرد: هم اكنون كار 
احداث دور برگردان از سمت تهران به قم به پايان رسيده 

ولی احداث دور برگردان از سمت قم به تهران با توجه به 
وجود كانال ذهکشی و احتمال ريزش، از سوی معاونت 
راهنمايی رانندگی استان در حال بررسی است كه كار 
احداث اين خط نيز در آينده ای نزديک به پايان می رسد. 
مدير شهرک صنوف قم همچنين با اشاره به تعهد برخی از 
شركت ها و سازمان ها، مبنی بر انجام كارهای تاسيساتی 
و تامين امکانات مورد نياز مانند آب، برق و مخابرات برای 
اين شهرک، خاطرنشان كرد: متاسفانه به رغم پيگيری های 
انجام شده هنوز هيچ اقدام قابل توجهی از طرف آنها صورت 

نگرفته است.

شهردار قم: 

سامان دهی شهرك صنوف قم عزم استانی می طلبد

اخبـــار اخبـــار
جزييات سقوط يک شهروند

در چاه پرديسان! 
از  يکی  پيش  چندی  ايمان: 
شهروندان قمی دريکی از كانال های 
در  واقع  شهروند،  بلوار  فاضلاب 
پرديسان سقوط كرد كه خوشبختانه 
با حضور به موقع مأموران آتش نشانی 
و اورژانس شاهد تلفات جانی نبوديم 
اما بار ديگر اين سؤال مطرح می شود 
كه چه كسی بايد پاسخگوی حوادث 

شهر پرديسان باشد؟ 
حجت الاسلام محمدی درباره جزييات 
اين حادثه اظهار داشت: نيمه های شب 
پياده راهی استفاده از دستگاه خودپرداز 
دانشگاه آزاد بودم كه ناگهان در يک چاه 
شهر  شهروند  خيابان  در  حفاظ  بدون 
پرديسان سقوط كردم و شدت اين حادثه 
به نحوی بود كه پای چپم از چند ناحيه 
دچار شکستگی شده است. وی در ادامه به 
چگونگی نجات از اين چاه در تاريکی شب 

اشاره كرد و گفت: لحظه ای كه در اين چاه سقوط كردم خوشبختانه گوشی تلفن همراهم 
در دستم بود و الحمدالله از دستم رها نشد و توانستم به وسيله آن به پليس 110 و اورژانس 
اطلاع دهم تا به من كمک كنند كه لازم به ذكر است عوامل اورژانس و آتش نشانی چيزی 
در حدود نيم ساعت طول كشيد تا به محل مورد نظر برسند. محمدی افزود: به گفته 
مسئول اورژانس اگر بنده نيم ساعت ديرتر از چاه بيرون كشيده می شدم به وسيله گاز متان 
موجود در چاه خفه می شدم و جان خود را از دست می دادم. وی درباره وخامت شکستگی 
پای خود تشريح كرد: با معاينات انجام شده و بر اساس گفته های پزشک معالج به دليل اين 
شکستگی و احتمال خشک شدگی در ناحيه قوزک ، احتمال عدم بهبود شکستگی و نقص 
عضو وجود دارد. اين حادثه ديده در انتها با انتقاد از مسئولين اظهار داشت: بنده به صورت 
نامحسوس با شهرداری تماس گرفتم كه آنها در پاسخ به من گفتند كه دريچه اين گودال 
به سرقت رفته و متولی اين بلوار نيز اداره راه و شهرسازی است. جای بسی تعجب دارد كه 
بعد از تماس من چنان اين دريچه را درست كردند كه پدر دزد هم نتواند آن را سرقت كند. 
جای نگرانی است شهركی كه در ابتدا قرار بود مکانی برای كاهش ساخت و ساز در بافت 
اصلی شهر و ياری رسان مديريت نوين شهری باشد اين روز ها و بعد از باز شدن پای مسکن 
مهر به آنجا اكنون با مشکلات بزرگی دست و پنجه نرم می كند كه به گفته برخی از آن می 
توان به موجود ناقص الخلقه كه متولی ندارد نام برد.بلواری كه نام شهروند را يدک می كشد، 
فاقد ابتدايی ترين امکانات است به طوری كه  تاريکی شب در اين بلوار خطرات متعددی را 
به دنبال دارد و اين شهروند در صورت روشن بودن بلوار می توانست از وجود اين خطر آگاه 
شود و درون اين چاه سقوط نکند.اين در حالی است كه بر اساس گفته های ساكنين و 
شهرداری اين منطقه ، موضوع روشنايی اين بلوار بارها به اداره برق استان گوش زد شده اما 

همان طور از شواهد پيداست، تاكنون ترتيب اثر داده نشده است.
سرقت درپوش عامل اصلی حادثه

شركت آب و فاضلاب استان قم  نيز در توضيح اين حادثه گفت: تمامی چاه ها و 
كانال های حفرشده در سطح شهر پس از تجهيز به درب چدنی، رها می شوند و چاه واقع 
در بلوار شهروند نيز از اين قضيه مستثنا نبوده است اما با اين وجود سارقان طمع زيادی 
نسبت به اين دريچه ها دارند .البته نصب دريچه های ضد سرقت فاضلاب برای اين بلوار و 
ديگر نقاط شهری امری ضروری است و از سوی سازمان آب و فاضلاب در خصوص رفع 
اين معضل در برخی نقاط متاسفانه اقدامات مناسبی صورت نگرفته است و همين امر سبب 

فرصت طلبی سارقان از اين موضوع شده است.
متولی كيست؟

در بررسی های انجام شده و در تماس با روابط عمومی شهرداری قم مشخص شد كه 
كارفرمای اين بلوار اداره راه و شهرسازی استان است و اين بلوار هنوز در حال احداث است و 
تکميل نشده است. ولی نکته قابل توجه اين است چند سال از اين مسير می گذريم و اين 
بلوار همينگونه به حال خود رها شده است و با پشت كاری كه در اين چند ساله از شهرداری 
قم ديده ايم بهتر نيست راه و شهرسازی استان اين قبيل پروژه ها را به شهرداری منطقه 
واگذار كند تا روند كار تسريع شود. حال اين سؤال مطرح است كه در صورت نقص عضو 
اين شهروند چه كسی پاسخگو است؟ آيا برای رفع چنين مشکلاتی نياز به نامه نگاری های 

مکرر و گذر از پيچ وخم های اداری است؟

كارشناس هواشناسی:

ريزگردها، هوای قم را به مرز هشدار می رساند
ايمان: يک كارشناس هواشناسی خبر داد: هوای قم با ورود توفان گرد و 
خاك و آلودگی به لحاظ وجود ريزگردها در اين هفته به شرايط اضطرار و به 

مرز هشدار می رسد.
علی جاذبی ، با اشاره به دمای اين هفته قم گفت:در حال حاضر دمای هوای قم 42 
درجه است كه نسبت به هفته گذشته چند درجه ای خنک تر شده است. اين كارشناس 
هواشناسی افزود:در چند روز نخست هفته دمای هوا تا 42 درجه ثابت خواهد ماند اما در 
دو روز پايانی هفته با افزايش دمای هوا به 45 درجه نيز می رسد. وی با اعلام وزش باد در 
اين هفته عنوان كرد:در اين هفته همچنين وزش باد با سرعت 40 تا 60 كيلومتر گزارش 
شده است كه از جمعه آغاز و تا پايان هفته نيز ادامه دارد. جاذبی تصريح كرد:به دليل شرايط 
اقليمی قم و خشک سالی های اخير در هفته های قبل شاهد بوديم كه با ورش باد وضعيت 
گرد و غبار در قم به بحران رسيد كه متاسفانه اين هفته نيز اين وضعيت به مرز هشدار 
خواهد رسيد. وی در اين باره توضيح داد:در وضعيت هشدار و حاد وجود گرد و غبار، ديد 
افقی به زير 10 كيلومتر می رسد كه در حال حاضر اين ميزان ديد افقی تا يک كيلومتر 
است كه نشان از وضعيت نامساعد گرد و غبار در قم دارد. كارشناس هواشناسی در پايان 
متذكر شد:از همه سالمندان و بيماران تقاضا داريم به واسطه وجود ريزگرد و ذرات معلق در 
هوا تا حد امکان از تردد در سطح شهر خودداری نمايند و يا از ماسک و تجهيزات لازم برای 

جلوگيری از استنشاق گرد و غبار استفاده كنند.

طی ماه رمضان:

100 تن گوشت و مرغ در قم توزيع شد
 ايمان : معاون بازرگانی سازمان صنعت معدن و تجارت استان قم بيان كرد: 
طی ماه رمضان 40 تن گوشت قرمز و 60 تن مرغ در ميان قم ميان مردم توزيع 

شده است.
امير محمدی چهر ، با اشاره به توزيع مواد غذايی از سوی سازمان صنعت معدن و 
تجارت در ماه رمضان بيان كرد: طی ماه رمضان قيمت محصولات غذايی عرضه شده 
در فروشگاه ها ثبات داشته و قيمت ها تغيير چشمگيری نداشته است. وی افزود: تمامی 
محصولات در فروشگاه های تحت نظارت اين سازمان عرضه شده كه از جمله آنها می توان 
گوشت قرمز، مرغ، شکر، برنج و... است. معاون بازرگانی سازمان صنعت معدن و تجارت 
استان قم خاطرنشان كرد: طی ماه مبارک رمضان 130 فروشگاه تحت نظارت سازمان قرار 
داشته كه 40 تن گوشت قرمز و 60 تن مرغ در فروشگاه ها عرضه شده است. محمدی چهر 
تصريح كرد: در اين فروشگاه ها 100 تن شکر و 200 تن برنج و ديگر اقلام مواد غذايی طی 
اين ماه در استان قم از سوی سازمان صنعات معدن و تجارت عرضه شده است. وی اظهار 
داشت: باتوجه به ثبات قيمت ها دخالت مسئولان سازمان در كاهش قيمت صورت نگرفته و 

استقبال كمتری طی اين ماه از عرضه محصولات در استان صورت گرفته است.

فرمانده قرارگاه پدافند هوايی ارتش: 

گنبد آهنين رژيم صهيونيستی توهم است 
 ايمان :فرمانده پدافند هوايی خاتم الانبياء)ص( ارتش جمهوری اسلامی ايران 
با بيان اينکه "هيچ كشوری حتی با بالاترين سطح تکنولوژی نمی تواند ادعا كند 
در برابر همه حمله های هوايی، دريايی و زمينی مصون است"، گفت:  گنبد آهنين 

رژيم صهيونيستی يک توهم است. 
امير سرتيپ فرزاد اسماعيلی در حاشيه اختتاميه جشنواره قرآنی ماه رمضان قرارگاه 
پدافند هوايی خاتم الانبيا)ص( در جمع خبرنگاران با اشاره به اينکه "گنبد آهنين يک توهم 
است"، اظهار كرد: بهترين ادله ما قرآن كريم است. ببينيد چه بلايی بر سر سپاه ابرهه آمد و 
به نظر من موشک های حماس همان سنگ های ابابيل است. وی درباره فعاليت های پدافند 
هوايی برای حفظ امنيت پروازهای كشور با توجه به تحولات اخير عراق نيز گفت:  پدافند 
هوايی سابقه همکاری با سازمان هوايی كشور را داشته است. در جنگ نفت، پدافند هوايی 
امنيت بسياری از پروازها را كه از فضای جمهوری اسلامی استفاده می كردند برقرار كرد. در 
حال حاضر نيز بخشی از فضای عراق ناامن شده است؛ بنابراين تعدادی از پروازها از آسمان 
ايران انجام می شود. جمهوری اسلامی ايران بر اساس تمام قواعد بين المللی و در راستای 
كمک به همسايه، تمام اقدامات لازم را انجام می دهد تا امنيت مسير پروازی حفظ شود.  
اسماعيلی در ادامه درباره اقدامات پدافند هوايی در غرب كشور اظهار كرد: پدافند هوايی 
هميشه به صورت 360 درجه ای فکر و عمل می كند. مهم اين نيست كه در كدام منطقه 
تحركی اتفاق افتاده باشد زيرا پدافند به صورت لايه وار و همچون شبکه متصل به هم عمل 
می كند و از نوار مرزی به داخل عمق، از عمق به عمق نزديک تر و از آنجا به مركزيت يا 
قلب فرماندهی متصل است.  فرمانده پدافند هوايی خاتم الانبياء)ص( ارتش ادامه داد:  پدافند 
هوايی هوشياری خود را حفظ كرده و اكنون سامانه هايی را كه پيش از اين حس نمی كرده 
كه لازم باشد، در مدار عملياتی وارد كرده است تا لايه های دفاع هوايی را منسجم تر و 
مستحکم تر كند.  وی در پايان تاكيد كرد: پدافند هوايی وضعيت های دفاعی مختلفی را 
قائل است و نمی شود همه كشور را به صورت اورژانس درآورد. ما اكنون راه های مقابله با 
حملات هوايی را در نظر گرفته ايم و همچنين اقداماتی را در زمينه پشتيبانی انجام داده ايم. 

آيت الله مکارم شيرازی:

مجامع جهانی بی كفايت هستند
ايمان: يکی از مراجع تقليد شيعيان جهان ضمن محکوميت حمله رژيم 
صهيونيستی به غزه در پيامی تأكيد كرد: رژيم نامشروع صهيونيستی پای بند 

به هيچ قانون بشری و انسانی و الهی نيست.
آيت الله  ناصر مکارم شيرازی در پی جنايت صهيونيست ها در نوار غزه طی پيامی ضمن 
محکوميت اين جنايات ابراز داشت: حمله بی رحمانه اسرائيل و كشتار وحشيانه بی سابقه اين 
رژيم غيرانسانی مخصوصاً كشتار وسيع زنان و كودكان و غير نظاميان و تخريب منازل و 
مدارس و بيمارستان ها به طور وسيع و حمايت بی چون و چرای سران آمريکا و اروپا از اين 
جنايات هولناک حقايق زيادی را برای جهانيان فاش كرد، هر چند قبل از آن هم روشن بود اما 
نه در اين مقياس. در ادامه اين پيام آمده است: اولاً: معلوم شد اين رژيم برای رسيدن به اهداف 
نامشروع خود هر جنايتی را مجاز می شمرد. ثانياً: ثابت شد مجامع جهانی، مجموعه هايی بسيار 
بی خاصيت و نالايق و بی كفايت اند، به جای آنکه حامی مظلومان باشد آلت دست ظالمان اند. 
ثالثاً: ثابت شده اعلاميه حقوق بشر ورق پاره بی ارزشی بيش نيست كه به سخريه نزديک تر از 
واقعيت است. در ادامه تاكيد شده است: جنگ غزه عليرغم تمام مصائبش برای جهان اسلام 
و بشريت اين اثر مثبت را داشت كه وجدان عمومی جهانيان را بيش از پيش در برابر اسرائيل 
غاصب بيدار كرد و اعتماد جهانيان را از مدعيان حقوق بشر و مجامع بين المللی به كلی سلب 
نمود. در ادامه اين پيام به اشاره به اينکه اكنون بر همه مسلمين و انسان های با وجدان از هر 
 ـلازم است كه وظائف خود را در برابر   ـنه دولت های بی اراده دست نشانده  مذهب و مسلک 
اين فاجعه انجام دهند آمده است: نخست اين كه همگی فرياد بلند كنند و بخواهند كه جلوی 
اين ديو ديوانه گرفته شود و به جناياتش پايان داده شود. ديگر اينکه به عکس اسرائيل كه 
می خواهد مردم غزه را خلع سلاح كند آنها را بيش از پيش مسلح سازند و اين كار را به تمام 
كشورهای اطراف اسرائيل تعميم دهند زيرا عقل و شرع می گويد در برابر اين ديوانگان جز با 
قدرت نمی توان از خود دفاع كرد و از سوی ديگر همه كشورهای جهان سوم مجروحان را 
برای مداوا در كشورهای خود )مانند كشور ما ايران( بپذيرند و ديگر اين كه برای ترميم خرابی ها 
در اولين فرصت اقدام كنند و از اين طريق مرهمی بر زخم های جانکاه اين عزيزان بگذارند و 
سرانجام بايد كاری كرد كه اين جنايات به دست فراموشی سپرده نشود و عليرغم خواست 

حاميان ظالم و زورگوی اين رژيم نامشروع خبررسانی كافی، پيوسته انجام گيرد.

با صدور پيامی:

جامعه مدرسين جنايات عليه مسلمانان نيجريه 
در روز قدس را محکوم كرد

ايمان : جامعه مدرسين حوزه علميه قم در پيام تسليت به رهبر شيعيان 
نيجريه، جنايات عليه مسلمانان اين كشور در روز قدس را محکوم كرد. 

متن پيام اين نهاد حوزوی كه با امضای آيت الله محمد يزدی، رئيس شورای عالی جامعه 
مدرسين حوزه علميه قم منتشر شد بدين شرح است: روز قدس برخواسته از صدای مظلومان 
تاريخ عليه استکبار جهانی و برآمده از وجدان بيدار بشری برای استقرار عدالت در جهان است. 
رژيم سفاک صهيونيستی در تهاجمات اخير خود به غزه با همراهی دولت های غربی و عربی 
و سکوت مجامع بين المللی از كوچکترين عمل وحشيانه دريغ نورزيده است. مقارن با كشتار 
فجيعانه مردمان بی دفاع غزه توسط رژيم كودک كش صهيونيستی شاهد شهادت شيعيان 
مظلوم نيجريه و فرزندان جناب عالی در روز قدس می باشيم. جناب آقای شيخ ابراهيم زاكزاكی 
سابقه درخشان شما و خانواده بزرگوارتان در تبليغ و ترويج دين مبين اسلام و مذهب اهل 
بيت بر كسی پوشيده نيست، اميد است كه اين وقايع جانسوز منجر به استقامت و پايداری 
شما در راه تبليغ دين اسلام باشد. جامعه مدرسين حوزه علميه قم ضمن محکوم نمودن اين 
عمل خصمانه خواهان محاكمه سران اين واقعه دردناک است و شهادت فرزندانتان را به شما، 
خانواده، پيروان مذهب اهل بيت و تمام مسلمانان تسليت عرض می نمايد و از خداوند منان 

برای شهيدان علو درجات و برای شما توفيق صبر و استعانت می نمايد.

وزارت اطلاعات اعلام كرد : 
تعطيلی دفاتر شبکه های تفرقه افکن ماهواره ای در قم 
ايمان: سربازان گمنام امام زمان )عج( با اقدامات اطلاعاتی، دفاتر توليد تعدادی 
از شبکه های ماهواره ای را كه به طور مخفيانه و غير قانونی فعاليت می كردند 

شناسايی و با حکم قضايی اين دفاتر را تعطيل و عوامل آنها را بازداشت كردند. 
به گزارش ايرنا از پايگاه اطلاع رسانی وزارت اطلاعات، اين دفاتر توليد تعدادی از 
شبکه های ماهواره ای غيرقانونی كه در چهار استان كشور بودند، در راستای ايجاد اختلافات 
مذهبی و تشديد تفرقه در جهان اسلام و تخريب وجهه تشيع فعاليت می كردند. برخی از 
اين شبکه های ماهواره ای كه مركز پخش آنها در انگليس و آمريکا است توسط اين دفاتر 
و عوامل آن در استانهای قم، اصفهان، تهران و خراسان رضوی، به پشتيبانی از برنامه های 
اختلاف افکنانه در جهان اسلام مبادرت می كردند. بر اساس گزارش وزارت اطلاعات، اين 
شبکه ها در راستای اهداف برخی سرويس های اطلاعاتی بيگانه و تامين اهداف استکبار 
جهانی فعاليت كرده و در جهت مخدوش كردن وحدت و مصالح جهان اسلام در پوشش 
برنامه های مذهبی و شعائر اسلامی فعاليت می كردند. اختلاف افکنی بين پيروان مذاهب 
اسلامی از طريق توهين و افترا به مقدسات آنها، اهانت به علمای جهان اسلام، اعلام هفته 
برائت در مقابل هفته وحدت، تبليغ و ترويج سبک های غلط ، خرافی و خشن عزاداری، 

محور و رويکرد اصلی برنامه های توليدی اين دفاتر بوده است.

استاندار قم عنوان كرد:
شايستگي و تخصص ؛ ملاك انتصاب مديران

ايمان: استاندار قم شايستگي و تخصص را ملاك انتصاب مديران دولت تدبير 
و اميد عنوان كرد.

به گزارش روابط عمومي استانداري قم حجت الاسلام والمسلمين صالحي منش 
استاندار قم در مراسم توديع و معارفه مدير كل كار، تعاون و رفاه اجتماعي كه در اتاق 
بازرگاني استان قم برگزار شد با اشاره به راي مردم به دولت تدبير و اميد در 24 خرداد 
92 گفت: تغيير دولت طبيعتا منجر به برخي جابجايي ها در سطح مديران كشور خواهد 
شد. استاندار قم با بيان اينکه ملاک انتصاب مديران جديد شايستگي و تخصص افراد است 
خاطرنشان كرد: داشتن صلاحيت مديريت افراد مهمترين مساله ي مورد توجه مسئولان 
كشور و استان است. حجت الاسلام والمسلمين صالحي منش در ادامه با اشاره به ادغام 
دو وزارتخانه ي تعاون و كار و رفاه اجتماعي مسئوليت مدير اين اداره كل را بسيار سنگين 
توصيف و اضافه كرد:  اميدواريم روند خدمات رساني به مردم شريف استان بيش از پيش 
انجام شود. وي در پايان ضمن قدرداني از زحمات وزيري راد، براي سرپرست جديد اداره 

كل تعاون، كار و رفاه اجتماعي آرزوي توفيق كرد.

معاون فرهنگی هنری اداره كل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم تاكيد كرد:

3 روز تا پايان مهلت ارسال آثار 
به دبيرخانه همايش حديث رضوی

ايمان: معاون فرهنگی هنری اداره كل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم 
گفت: با توجه به تمديد مهلت ارسال آثار به دبيرخانه دومين همايش حديث 

رضوی، علاقمندان به شركت در اين جشنواره فقط 3 روز ديگر فرصت دارند.
حامد حجتی با اشاره به محورهای موضوعی مقالات رسيده به دبيرخانه همايش حديث 
رضوی 2 اظهار داشت: مباحثی چون تاثير هجرت امام رضا)ع( در تشيع ايرانيان، جنبه های 
علمی احاديث رضوی، روش شناسی علمی و تربيتی امام رضا)ع( و مباحث كلامی همچون 
علم امام، جايگاه امام در عرصه جامعه، نقش امام در امتداد مسير هدايت از جمله حوزه هايی 
است كه مقالات رسيده به آنها پرداخته اند. وی از تنوع موضوع مقالات رسيده به دبيرخانه 
دومين همايش حديث رضوی خبر داد و ابراز داشت: پس از اتمام مهلت ارسال آثار، مقالات 
رسيده به دبيرخانه همايش توسط داوران بررسی شده و در دهه كرامت از صاحب آثار برتر 
تجليل خواهد شد. حجتی با بيان اين مطلب كه دومين همايش حديث رضوی از مجموعه 
برنامه های جشنواره بين المللی امام رضا)ع(، با هماهنگی و همکاری وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، اداره كل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم و موسسه دارالحديث با موضوع تاثير 
زمان بر صدور احاديث رضوی در قم برگزار می شود، ادامه داد: علاقه مندان تا 15 مردادماه 
فرصت دارند تا مقالات خود را به دبيرخانه همايش به نشانی قم، بلوار 15 خرداد، چهارراه 
نوبهار، پس از شهرک جهاد، موسسه علمی فرهنگی دارالحديث و يا به پست الکترونيکی 
hrazavi@hadith.net ارسال كنند. گفتنی است، علاقمندان برای كسب اطلاعات 
بيشتر و دريافت فراخوان می توانند به پايگاه اطلاع رسانی اداره كل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان قم به نشانی www.ershadqom.ir مراجعه كنند و يا با تلفن موسسه علمی 

فرهنگی دارالحديث به شماره 37176208 -025 تماس بگيرند.

معاون شهرسازی و امور زيربنايی شهرداری قم:

المان های شهری به زوايد بصری تبديل نشود
 ايمان :معاون شهرسازی و امور زيربنايی شهرداری قم: نبايد المان های ميادين 

شهر در آينده برای ما زوايد بصری ايجاد كنند.
مسيح الله معصومی در جلسه بررسی پروژه های شهری كه با حضور شهردار، اعضای شورای 
شهر و مديران شهرداری قم برگزار شد، اظهار كرد: مدت زمانی است كه شهرداران مناطق 
ساخت المان ها را در ميادين دنبال می كنند و اين نکته بايد مورد توجه قرار گيرد كه نبايد اين 
المان ها در آينده برای ما زوايد بصری ايجاد كنند. وی با اشاره به ضرورت جانمايی مناسب 
المان ها، پرچم ها و... بيان كرد: طراحی  المان ها بايد توسط سازمان زيباسازی تدوين شده و 
اجرای آن با خود سازمان يا مناطق است. معاون شهرسازی و امور زيربنايی شهرداری قم 
گفت: شهرداران هماهنگی لازم را در خصوص جانمايی با معاونت زيربنايی داشته باشند.فتحی 
مديرعامل سازمان زيباسازی شهرداری قم در خصوص نقطه نظر مطرح شده در جلسه قبل 
برای نصب پرچم های مرتفع اظهار كرد: طبق بررسی صورت گرفته در شهرهای مختلف يک 

پرچم پايه بلند 100 متری نصب شده و پرچم های ديگر ارتفاع زير 40 متر دارند.

مديركل حفاظت محيط زيست استان قم:

تبديل رودخانه قم به اتوبان دخالت در محيط زيست است

شهردار منطقه يک قم:

آخرين ملک واقع در پروژه  آيت الله روحانی تملک شد

مدير شهرك صنوف قم:

 زمان انتقال اصناف به اين شهرك مشخص نيست 
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اقتصادی

رشد بيش از 75 درصدي توليد خودرو
 در 4 ماهه امسال

ايمان: در 4 ماهه امسال 327هزار و 672 دستگاه انواع خودرو توليد شد 
كه اين رقم در مقايسه با 4 ماهه نخست سال 92 رشد 75/7درصدی را نشان 

می دهد.
در چهارماهه امسال توليد خودروهای سواری با رشدی معادل 75/2 درصدی نسبت به 

چهارماهه نخست سال گذشته و به تعداد 279هزار و 739دستگاه رسيده است.
در ادامه اين گزارش درباره توليد انواع خودروهای سواری در 4 ماهه نخست امسال آمده 
است: پرايد نسيم و صبا 61 هزار و 136دستگاه؛ پژو 405 به تعداد 31 هزار و754 دستگاه؛ 
پژو پارس به تعداد 36هزار و868 دستگاه؛  MVM به تعداد12هزار و 14دستگاه؛ سمند 
30 هزار و865 دستگاه؛ تندر90 به تعداد 14هزار و394 دستگاه؛ و تيبا به تعداد 22 هزار 

و437 دستگاه توليد شده است.
همچنين در اين مدت توليد ساير خورودهای سواری؛ پژو 206 به تعداد 27 هزار و 
145 دستگاه؛ پرايد نسيم و صبای دوگانه سوزبه تعداد 17هزار و555دستگاه؛ رانا به تعداد 
10هزار و634 دستگاه؛ محصولات رنو به تعداد 9 هزار و 142 دستگاه؛ و مگان 19 دستگاه 

توليد شده است.
در 4 ماهه نخست امسال وانت 44 هزار و714 دستگاه ؛ كاميون 3 هزارو 136 دستگاه، 

اتوبوس 63 دستگاه و مينی بوس 20 دستگاه توليد شد.

رييس اتحاديه غلات و حبوبات:

قيمت حبوبات 25 درصد کاهش يافت 
ايمان:رييس اتحاديه غلات و حبوبات گفت: قيمت حبوبات 25 درصد كاهش 
يافته و انتظار می رود با آغاز فصل برداشت اين محصولات از شهريورماه، باز هم 

قيمت ها پايين بيايند.
حسن منصوری، رييس اتحاديه غلات و حبوبات اظهار داشت: قيمت حبوبات 25 درصد 
كاهش يافته و انتظار می رود با آغاز فصل برداشت اين محصولات از شهريورماه، باز هم 
قيمت ها پايين بيايند. وی در ادامه افزود: قيمت حبوبات در 6 ماهه اول سال به دليل 
كاهش مصرف پايين می آيد و در نيمه دوم سال تغيير قيمت كه آن را در سال جاری 
ممکن است داشته باشيم رخ بدهد. وی با توجه به واردات حبوبات از كشورهای مختلف 
به داخل تصريح كرد: اين به دليل تنظيم بازار و عرضه و تقاضا داخلی صورت می گيرد به 
طوری كه در سال گذشته به دليل كمبود لوبيا چيتی از خارج به داخل واردات صورت 
گرفت. رييس اتحاديه غلات و حبوبات با توجه به واردات عدس از كانادا اضافه كرد: اين 
عدس با كيفيت و توليد در داخل كم است كه ما اين واردات از كشور زير داريم. وی در 
پايان يادآور شد:  ما از همه كشورها واردات لوبيا چيتی، قرمز، سفيد و عدس ولی نخود به 
دليل كشت فراوان آن داخل واردات اين محصول نمی گيرد و در ضمن محصول حبوبات 

داخلی از نظر طعم و مزه نسبت به مشابه خارجی آن با كيفيت تر است.

مديرعامل بانک كشاورزی:

نرخ سود تسهيلات بانک کشاورزی 
همچنان 14 درصد است

ايمان:  مديرعامل بانک كشاورزی با انتقاد از نرخ سود 22 درصدی تسهيلات 
بخش كشاورزی، گفت: نرخ سود تسهيلات مبادله ای اين بانک تا زمان تعيين 

تکليف نرخ سود برای بخش كشاورزی همچنان 14 تا 15 درصد خواهد بود.
محمد طالبی درخصوص نرخ سود 22 درصدی تسهيلات بانکی، افزود: براساس مذاكره 
وزير جهادكشاورزی با رئيس كل بانک مركزی مقرر شده تا تعيين تکليف نرخ جديد سود 

بانکی بخش كشاورزی، نرخ سود 22 درصد در اين بانک اعمال نشود.
وی اظهار داشت: همچنين قرار است دولت برای نرخ سود تسهيلات بانکی بخش 
كشاورزی تصميم گيری كند كه در صورت ابلاغ، مصوبه جديد در بانک كشاورزی اجرايی 

خواهد شد.
مديرعامل بانک كشاورزی تصريح كرد: هم اكنون نرخ سود تسهيلات بانک كشاورزی 
طبق مصوبه قبلی شورای پول و اعتبار اجرا می شود به طوری كه نرخ سود مشاركتی 18 

درصد و نرخ سود مبادله ای بين 14 تا 15 درصد است.
وی گفت: با وجود آنکه منابع بانک كشاورزی از طريق سپرده های مردم و هزينه های 
پولی آن نيز همانند ساير بانک ها تامين می شود، اگر بخواهيم سود كمتری را برای اين 
بانک در نظر بگيريم عملا منابع مناسبی به بانک كشاورزی اختصاص نخواهد يافت تا 

هزينه ها و واريز تسهيلات بانکی را پوشش دهد.
طالبی افزود: اما بايد در نظر بگيريم كه شرايط بخش كشاورزی و توليدكنندگان به 
عنوان تامين كنندگان امنيت غذايی كشور به گونه ای است كه نرخ سود بانکی 22 درصد 

به نفع اين بخش نخواهد بود و مشکلاتی را برای كشاورزان ايجاد خواهد كرد.

آخرین نرخطلا در ایران 

4,220,000یک مثقال طلا

974,190یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,510,000سکه بهار آزادی

9,518,000سکه امامی

4,770,000نیم سکه

2,760,000ربع  سکه

1,760,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,500,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 28,400,000پژو 

SLX 405 33,000,000پژو 

ELX 45,000,000پژو پارس 

 36,000,000پژو پارس سال

E2 90 39,500,000تندر 

LX 32,300,000رانا 

TU5 33,500,000رانا 

LX 29,800,000سمند 

LX EF7 31,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

 102,000,000رنو مگان 2,0

 16,500,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 20,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

تنوع رنگ خودروهای داخلی افزايش يافت 
توليد  به  داخلی  خودروسازان  بی رغبتی  سال  چند  از  پس  ايمان: 
خودروهايی با رنگ های متنوع و شاد، اين شركتها توليد اين محصولات با 

رنگ های جديد را آغاز كرده اند. 
خودروسازان جهانی محصولات خود را با رنگ های متنوع و شادی از جمله 

نارنجی، قرمز، زرشکی، زرد و قهوه ای توليد می كنند. 
خواست  و  علائق  سو  يک  از  شاد  و  متنوع  رنگ های  با  خودروها  توليد 
مصرف كنندگان به اين محصولات را تامين كرده و از سوی ديگر زيبايی بصری 
خيابانها را به دنيال دارد با اين حال در ايران صف خودروها در خيابان ها تنها طيفی 

از چند رنگ محدود را به تصوير می كشد. 
در سال های اخير تنوع رنگ خودروهای توليدی در كشور كاهش يافته بود 
به گونه ای كه خودروسازان بيشتر محصولات خود را با رنگهای اصلی و كليشه ای 
چون سفيد، خاكستری، نقره ای و نوک مدادی توليد می كردند و خودروهای با رنگ 

متنوع جايی در سبد محصولات اين شركتها نداشت. 
البته چند سال پيش خودروسازان داخلی به سمت تنوع رنگ خودروهای توليدی 
حركت كردند با اين حال چنين اقداماتی مقطعی و محدود بود و ادامه نيافت. با 
اين حال اما خودروسازان داخلی مجددا در چند ماه اخير تنوع رنگ محصولات 
توليدی خود را افزايش داده اند و توليد خودروها با رنگ هايی چون سفيد، نقره ای و 

خاكستری كاهش يافته است. 
يک كارشناس صنعت خودرو درباره دلايل اين موضوع می گويد: در چند سال 
منتهی به سال 1391 توليد خودروسازان در اوج قرار داشته و تقاضای خريد اين 

محصولات نيز متناسب با آن بالا بود. 
بهروز مشهدی - عضو هيات علمی دانشکده خودرو دانشگاه علم و صنعت - 
با بيان اينکه به همين دليل فروش خودروسازان تضمين شده بود و آنها توجهی 
توليدی نمی كردند،  به علائق و خواست مشتريان در زمينه رنگ خودروهای 
خاطرنشان می كند: تعويض رنگ خودروها در اتاق رنگ برای خودروسازان هزينه بر 
بوده و آنها ترجيح می دادند به دليل تضمين شده بودن فروش، محصولاتشان را با 

چند رنگ محدود توليد كنند. 
عضو هيات علمی دانشکده خودرو دانشگاه علم و صنعت ادامه می دهد: با اين 
حال در دو سال اخير به دليل افزايش قيمت خودرو، فروش اين محصولات در 
داخل كشور كاهش يافت و خودروسازان نيز به دلايلی چون تحريم و كاهش 

نقدينگی با مشکل كاهش توليد مواجه شدند. 
اين كارشناس صنعت خودرو اضافه می كند: بنابراين در شرايطی كه ميزان 
تقاضا برای خودروهای داخلی كاهش يافته بود خودروسازان مجبور شدند توجه 
بيشتری به خواست مشتريان در زمينه رنگ خودروهای توليدی داشته و تنوع رنگ 

خودروهای خود را افزايش دهند. 
مشهدی با بيان اينکه واردات خودروهای خارجی با رنگ های متنوع و شاد نيز 
در ترغيب خودروسازان به توليد خودروهايی با رنگ های جديد نقش داشته است، 
تصريح می كند: برخی از مصرف كنندگان از خودروهای با رنگ هايی چون نقره ای 

و سفيد خسته شده اند و تمايل دارند خودروهايی با رنگهايی جديد سوار شوند. 

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM36,500,000 

530 MVM40,500,000 

MVM X3363,500,000 

 MVM X3374,000,000 جدید اتومات

به  اشاره  با  و شهرسازی  راه  وزير  معاون  ايمان: 
دو پيش شرط برای خريد و فروش مسکن مهر از 
عملکرد دولت قبل در زمينه مسکن مهر انتقاد كرد.

محسن نريمان در خصوص خريد و فروش مسکن مهر 
اظهار داشت: دو شرط اساسی برای فروش مسکن مهر 
وجود دارد كه اول پايان ساخت واحد و صدور پايان كار برای 
آن است و دوم مراجعه به بانک عامل و شركت عمران شهر 
جديد برای ثبت تغييرات؛ بنابراين خارج از نظارت مسئولان 

بانک و شركت عمران نبايد خريد و فروشی انجام شود.
وی افزود: متاسفانه به علت آنکه برخی خارج از شركت 
عمران خريد و فروش انجام می دهند، امکان كلاهبرداری 
در آن وجود دارد، زيرا اسنادی كه بين فروشنده و خريدار 
رد و بدل می شود، مورد تاييد شركت عمران و بانک نيست.

معاون وزير راه و شهرسازی با اشاره به اينکه در شيوه نامه 
واحد  بايد  كه  تاكيد شده  مهر  فروش مسکن  و  خريد 
مشخص شده و حداقل 80 درصد پيشرفت فيزيکی داشته 
باشد، گفت: شيوه های خاصی هم برای واجدين شرايط 
مشخص شده است مبنی بر اينکه اگر خريدار واجد شرايط 

مسکن مهر نباشد از وام 4 درصدی استفاده نمی كند و 
شرايط وام تغيير می كند.

نريمان در خصوص افزايش قيمت مسکن مهر اظهار 
داشت: افزايش قيمت ديگری در مسکن مهر نداريم، ضمن 
اينکه به دنبال اين هستيم تا مبلغ وام را از 25 به 30 ميليون 

تومان برسانيم.
مديرعامل شركت عمران شهرهای جديد با بيان اينکه 
قراردادهای قبل به صورت علی الحساب بوده است، گفت: 
تاكنون واحدها 75 درصد پيشرفت فيزيکی داشتند و بايد 
متقاضيان هم تاكنون 75 درصد آورده را تامين می كردند 
در صورتی كه تاكنون فقط 50 درصد از آورده از سوی 

متقاضيان پرداخت شده است.
وی با بيان اينکه عدم همکاری يک يا دو واحد در يک 
بلوک می تواند كل پروژه را متوقف كند، افزود: برخی از 
متقاضيان به پيامک های شركت عمران برای واريز آورده 
توجهی نمی كنند؛ بنابراين ما مجبوريم تا از محل پرداخت 
تسهيلات و آورده های ديگران اين كسری را جبران كنيم.

نريمان با بيان اينکه اگر انبوه سازان پروژه را در موعد مقرر 

تکميل نکنند، مابه التفاوت را به آنها نمی پردازيم، بيان كرد: 
مسکن مهر از اعتبارات مردم در حال ساخت است و دولت 
فقط نماينده مردم در اجرای پروژه ها است و اعتباری برای 
ساخت مسکن مهر از سوی دولت قبل و اين دولت وجود 

نداشته است.
مديرعامل شركت عمران شهرهای جديد با انتقاد از 
عملکرد ديگر وزارتخانه ها در شهرهای جديد، گفت: الان 
حدود 100 هزار واحد مسکن مهر در كشور آماده شده 
است كه به دليل مشکلات آب و برق امکان تحويل ندارند.

وی در خصوص تغيير مسکن مهر 99 ساله به مسکن 
مهر ملکی تصريح كرد: وزارت راه و شهرسازی تمايل دارد 
كه مسکن های مهر را ملکی كند، زيرا دو برابر هزينه اجاره 
ای كه دريافت می كنيم، بايد برای پرسنلی كه اين اجاره را 

دريافت می كنند، بپردازيم.
نريمان تصريح كرد: بايد در هر بلوكی همه واحدها به اين 
كار تمايل داشته باشند تا قابليت اجرا داشته باشد، ضمن 
اينکه پرداخت اين مابه التفاوت به صورت معقول تعيين 

می شود تا متقاضيان تشويق شوند.
معاون وزير راه و شهرسازی با انتقاد از عملکرد دولت قبل 
در ساخت مسکن مهر، بيان كرد: در دوره قبل يک هزار و 
100 ميليارد تومان در پرديس هزينه شده در صورتی كه 
در همين مدت در دولت يازدهم يک هزار و 200 ميليارد 
تومان هزينه شده است، آنها 80 درصد تسهيلات بانک 
استفاده كردند، اما ما 80 درصد از آورده مردم استفاده 

كرديم.
وی ادامه داد: در دوره قبل فشار بيشتری بر بانک ها 
آمده بود، به همين دليل 40 درصد از تورم مربوط به 
پروژه مسکن مهر بود در حالی كه ما از آورده مردم استفاده 

كرديم؛ بنابراين تورم زايی هم نخواهد داشت.
نريمان با انتقاد از اينکه در اواخر دولت دهم كلنگ 30 
هزار واحد در پرديس زده شد، گفت: اين در حالی بود كه 
دولت توجهی به مسائل زيربنايی و روبنايی نداشت و هيچ 
اعتباری هم برای آن پيش بينی نکرده بود. در بازديدی 
كه در ابتدای كارم از شهر پرند داشتم، با تعداد زيادی از 
خانوارها مواجه شدم كه گفتند دولت قبل به آنها واحدهايی 

را تحويل داده در صورتی كه آب و برق نداشته است.

معاون وزير راه و شهرسازی :

 وام مسکن مهر 30 میلیون تومان می شود

ايمان: جمهوری اسلامی ايران به منظور 
صادرات نفت خام و برخی از فرآورده های 
نفتی مذاكراتی را با كشورهای عربی، 
چين، عراق و افغانستان آغاز كرده كه 
در اين ميان، قرارداد جديد فروش نفت 
با يک پالايشگاه چين و افغانستان نهايی 

شده است.
از  برخی  تعليق  ماه  چهار  تمديد  با 
تحريم های نفتی ايران به زودی قراردادهای 
جديدی به منظور صادرات نفت خام و برخی 
آسيايی  كشورهای  با  نفتی  فرآورده های  از 
امضا می كند.سيد محسن قمصری درباره 
به  ايران  خام  نفت  صادرات  افزايش  دلايل 
ايران  چين، گفت: روند صادرات نفت خام 
به پالايشگاه   های چين همواره از يک ثبات 
نسبی برخوردار بوده است.مدير امور بين الملل 
شركت ملی نفت ايران با اعلام اينکه سال 
گذشته يکی از پالايشگرهای چينی كاهش 
واردات نفت از ايران داشته است، تصريح كرد: 
با توافق انجام گرفته در سال جاری ميلادی 
قرار شده اين كاهش صادرات نفت جبران 
شود و از اين رو امسال حجم فروش نفت 
به چين افزايش يافته است.وی با تاكيد بر 
اينکه با تمديد چهار ماه مذاكرات پيش بينی 

خام  نفت  صادرات  حجم  و  روند  می شود 
ايران در محدوده يک ميليون بشکه در روز 
باقی بماند در خصوص صادرات تک محموله 
نفت ايران هم توضيح داد: هم اكنون بخش 
قراردادهای  قالب  در  نفت  صادرات  عمده 
بلند مدت انجام می شود و صادرات نفت به 
صورت تک محموله به ندرت انجام می شود.

اين مقام مسئول در شركت ملی نفت ايران 

همچنين درباره از سرگيری صادرات نفت 
هم  جنوبی  آفريقای  و  سريلانکا  به  ايران 
توضيح داد: اين كشورها به دليل مشکلات 
انتقال ارز تاكنون موفق به خريد نفت خام 
از ايران نشده اند. امضای قراردادهای جديد 
نفت با آسيايی ها با تثبيت شرايط صادرات 
نفت خام و ميعانات گازی ايران پس از توافق 
به  ايران  اسلامی  ژنو، جمهوری  ای  هسته 

زودی قراردادهای جديد صادرات فراورده های 
نفتی شامل گازوئيل، نفتای سبک و سنگين، 
گاز مايع و نفت كوره با كشورهای مختلف 
كشکولی  می كند.مصطفی  امضا  آسيايی 
مديرعامل شركت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ايران با تائيد امضای قراردادهای جديد 
دلايل  از  يکی  نفتی،  فرآورده های  صادرات 
را  گازوئيل  صادرات  قراردادهای  امضای 
كاهش و مديريت مصرف اين فرآورده نفتی 
در نيروگاه ها اعلام كرد.بر اين اساس قرارداد 
صادرات گازوئيل بين جمهوری اسلامی ايران 
زودی  به  و  است  شده  نهايی  افغانستان  و 
اولين محموله گازوئيل ايران راهی اين كشور 
همسايه می شود.علاوه بر اين، قرارداد صادرات 
گازوئيل به عراق مراحل نهايی خود را پشت 
سر می گذارد و به گفته مسئولان وزارت نفت 
در صورت انجام مذاكرات، امسال محموله های 
گازوئيل ايران به عراق صادر خواهد شد.در 
كنار صادرات گازوئيل به عراق و افغانستان، 
صادرات گاز مايع، نفتای سبک و سنگين و 
نفت كوره به كشورهای حاشيه جنوبی خليج 
فارس همچون امارات متحده عربی، عراق، 
پاكستان و افغانستان هم در سال جاری در 

دستور كار قرار گرفته است.

رونمايی از قراردادهای جديد نفتی ايران:

 توافق نفتی با 3 کشور آسيايی

آگهی مزایده اموال غیرمنقول نوبت دوم 
موجب اجراییه صادره از شعبه 15 محاکم حقوقی قم که در اجرای احکام به شماره 
3/90ج/4410 ثبت گردیده که نازیلا میلانی و علیه مرحومه فاطمه رشدالاسلامی که 
محکوم علیه محکوم است به پرداخت 240 قطعه سکه تمام بهر آزادی در حق محکوم لها 
در راستای استیفا محکوم به اقدام به توفیق سه دانگ مشاع از ششدانگ پلاک 10656/4 
 ـاصلی ب 1 قم موقوفه خاص بکائی از محکوم علیه نموده که کارشناس ششدانگ را 
به شرح ذیل ارزیابی نموده :احتراما نظر به ارجاع امر ارزیابی ملک معرفی شده در پرونده 
کلاسه 3/ج/920425 مورخ 92/12/19 موضوع پرونده اجرایی له خانم نازیلا میلانی به 
طرفیت خانم فاطمه رشیدلاسلامی اینجانب ضمن مراجعه به محل و بازدید ملک گزارش 

کارشناسی را به شرح ذیل به استحضار می رساند:
ملک مسکونی واقع د رخیابان دورشهر ، روبروی سینما تربیت ، پلاک 158 که قسمت 
تجاری آن به مساحت 68 متر مربع با بر 10/5 متر به خیابان شامل دو مغازه یکی مانتو 
فروشی مهتاب و دیگری با مساحت تقریبا نصف مانتو فروشی به عنوان لباس فروشی 

زنانه می باشد.
قسمت مسکونی در دو طبقه زیرزمین و همکف وفضایی در پشت بام که به عنوان طبقه 
اول از آن نام برده می شود تشکیل شده است . کل مساحت عرصه موجود ملک 431/95 
متر مربع ، اعیانی طبقه زیرزمین 183 متر مربع ، اعیانی مسکونی طبقه همکف 283 
متر مربع ، اعیانی تجاری همکف 68 متر مربع و اعیانی طبقه اول 45 متر مربع می باشد. 

قسمتی از ملک در مسیر تعریض خیابان دورشهر قرار دارد.
ساختمان که با قدمتی بیش از سی سال می باشد، ساختمان با مصالح بنایی و دارای 
سقف طاق ضربی و  نمای سنگ و کف ساختمان موزاییک ، بدنه داخلی سفید کاری و 
رنگ آمیزی شده ، بدنه آشپزخانه کاشی و کف سنگ و دارای کابینت فلزی و در طبقه 
زیر زمین که به صورت سالنی است .بدنه سالن تا ارتفاع 1/20 سنگ می باشد. گرمایش 

ساختمان شوفاژ و سرمایش با سه کولر گازی و دو کولر آبی تامین می گردد.
با توجه به اینکه ملک از موقوفات خاص بکایی می باشد و در اجاره نامه با آقای بشارتی 
علیرغم اینکه در اجاره نامه مورد اجاره رادیو فروشی عنوان شده ولی در متن اجاره نامه 
مورد اجاره را فقط به منظور خانه مسکونی عنوان نموده است  پس از مراجعه به آقای 
غلامرضا جعفری متصدی موقوفات بکایی نامبرده عنوان نمودند ملاک آنها وضعیت فعلی 
ملک براساس تجاری موجود می باشد که بر این اساس سرقفلی قسمت تجاری ملک به 
صورت خبره و بر اساس عرف محل و رعایت سایر پارامترهای موثر ارزیابی گردید و نتیجه 

ارزیابی به شرح مندرج در صفحه بعد اعلام می گردد:
ارزش پلاک ثبتی 4 فرعی از 10656 اصلی با توجه به موقعیت قرارگیری، نوع و قدمت 
ساخت ، میزان عرصه و اعیان و لحاظ امتیازات متعلقه و سایر موارد توضیح داده شده در 

گزارش ارزیابی به شرح ذیل تعیین می گردد:
عوارض  پذیره عرصه بع مساحت 431/95 متر مربع از قرار هر متر مربع 37/000/000 

ریال جمعا 15/980/300/000 ریال 
ارزش اعیانی زیرزمین به مساحت 183 متر  مربع از قرار هر متر مربع 3/000/000ریال 

جمعا 549/000/000 ریال 
ارزش اعیانی همکف به مساحت 283 متر مربع از قرار هر متر مربع 3/500/000 ریال 

جمعا 990/500/000 ریال 
ارزش اعیانی اول به مساحت 45 متر مربع از قرار هر متر مربع 2/800/000 ریال جمعا 

126/000/000 ریال 
ارزش حیاط سازی ، فضای مسقف حیاط و امتیازات متعلقه جمعا200/000/000 ریال 
ارزش سرقفلی ملک براساس توضیحات مندرج در شرح گزارش ارزیابی مقطوعا 

15/000/000/000 ریال 
جمع کل 32/845/800/000 ریال 

لذا ارزش کلی ملک فوق الذکر مبلغ سی ودو میلیارد و هشتصد و چهل و پنج میلیون 
و هشتصد هزار ریال برآورد میگردد.

که مقرر  گردیده سه دانگ فوق الذکر در تاریخ 93/06/01 ساعت 9/30 الی10 صبح 
به آدرس قم ، خیابان ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای 
احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد.لذا افرادی که فصد بازد 
ید از پلاک را دارند می توانند در مدت پنج  روز مانده به مزایده باهماهنگی این اجرا از 
مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مرایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ 
کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد . برنده 
مزایده باید 10درصد ارزش مزایده را فی المجلس و الباقی ظرف یکماه به حساب سپرده 
دادگستری واریز نماید . این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد 

جهت اطلاعات بیشتربه این واحد مراجعه نمائید. 
حسن کاظمی 
دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم 

اگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 8804030011000642
بدینوسیله به آقای حبیب تال فرزند قاسم به شماره شناسنامه 46427 صادره از قم 

بدهکار پرونده کلاسه 8800660 که برابر گزارش مامور ابلاغ در آدرس متن قرارد اد 
شناخته نشده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد شماره 1-11841 مورخ 1380/10/05 
بین شما و بانک کشاورزی مبلغ 311/790/000 ریال که از تاریخ 1388/05/06 روزانه 
مبلغ 94/091 ریال تا روز تسویه به آن اضافه می گردد بدهکار می باشید که بر اثر عدم 
پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه 
صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماه 18 آئین نامه اجرائی 
مفاد اسناد رسمی به شما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه 
محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه ایمان چاپ و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز 
نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و درغیر این صورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات 

اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.
 مسئول اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

اگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 8804030011000642
بدینوسیله به آقای حبیب تال فرزند قاسم به شماره شناسنامه 46427 صادره از قم 
بدهکار پرونده کلاسه 8800658 که برابر گزارش مامور ابلاغ در آدرس متن قرارد اد 
شناخته نشده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد شماره 11841-3مورخ 1381/02/15 
بین شما و بانک کشاورزی مبلغ 157/114/550 ریال که از تاریخ 1388/05/06 روزانه 
مبلغ 46/192 ریال به آن اضافه می گردد بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه 
بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه 
فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماه 18 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی به 
شما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط 
یک نوبت در روزنامه ایمان چاپ و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت 
بدهی خود اقدام و درغیر این صورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق 

مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.
 مسئول اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

آگهی مزایده پلاک ثبتی 8557 اصلی ، و باقیمانده 8556 اصلی بخش یک 
قم مربوط به کلاسه های 9200521،9200520،9200519 

 9204030011000518،  9204030011000517 کلاسه  پرونده  موجب  به 
،9204030011000519 ، له : بانک کشاورزی قم  علیه : آقایان محسن و حسین 
 ـ1385/4/15، و  4ـ/1385/4 ، و 2: 161773  صفری مستند اسناد رهنی 1: 161583 
 ـ1387/12/20 دفتر ا سناد رسمی 18 قم   ـ1390/2/24و 4: 175929  180195 :3
ششدانگ پلاکهای ثبتی1: باقیمانده 8556 اصلی ثبت شده ذیل شماره 6472 صفحه 
388، و 390 دفتر 68، و 2 : 8557 اصلی ثبت ذیل شماره 5954 صفحه 112 دفتر 64 
 ـ55 متری عماریاسر روبروی مجتمع تجاری الزهرا  واقع در بخش یک قم به نشا نی : قم 
نبش کوچه شماره 9  هتل ا ستقلال متعلق به آقای حسین و محسن صفری از طریق 

مزایده به   فروش می رسد : 
حدود اربعه پلاکهای ثبتی)8557( اصلی و باقیمانده )8556( اصلی بخش یک قم : 

 ـحدود اربعه پلاک ثبتی باقیمانده )8556 ( اصی بخش یک قم متعلق به آقای  1
محسن صفری:

شمالا : 11/80 متر دیوار و درب به شارع 55 متری عماریاسر 
شرقا: اول بطول 7/85 متر دیوار بدیوار پلاک 18557، و سوم12/65 متر مربع درب و 
دیوار به شارع 6 متری ، و 7/80 متر دیوار  به دیوار پلاک ) 8557( اصلی و شارع 6 متری

جنوبا :بطول 17/70 متر دیوار به دیوار پلاک های )8542( و )8544( و )8545( اصلی 
 غربا : 8/75 متر دیوار اشتراکی به خانه 8554 ، و دوم بطول 0/66 متر بدیوار خانه 
8555، و سوم دیواریست بطول 14/30 متر ، و چهارم بطول 2/67 متر ، و پنجم 2/30 

متر دیواراشتراکی با پلاک 8555 اصلی
مساحت مطابق سند 268/23 متر مربع 

 ـحدود اربعه پلاک ثبتی )8557(  اصلی بخش یک قم و متعلق به آقای حسین  2
صفری :

شمالا : درب و دیوار به شارع عام 
شرقا :  دیوار مشترک با خانه شماره )8557/1( 

جنوبا : دیوار به دیوار خانه شماره )8541( و )8542(
 غربا : دیوار به دیوار خانه شماره )8556( 

مجموع مساحت و حدود اربعه عرصه د و پلاک ثبتی مجاور هم : مساحت عرصه موجود 
مطابق استعلام شهرداری به شماره 1/10/7724 مورخ 1392/12/5 به مقدار 455/42 

متر مربع است .
شمالا : دیوار و درب به شارع 55 متری

شرقا : دیوار مشترک با پلاک 8557/1 اصلی و شارع 6 متری
جنوبا :  دیوار به دیوار پلاک های )8541( و )8542( و )8544( و )8545  (  اصلی 

غربا : دیوار به پلاک ها ی ) 8554( و ) 8555( اصلی 
مشخصات اعیانی : مطابق  بازدید  به عمل آمده  توسط کارشناس رسمی دادگستری 
ساختمان فوق مورد استفاده هتل و تالار پذیرایی و با عرصه دو نبش و نمای پنجره های 
دو جداره و سنگ گرانیت و کامپوزیت و جمعا دارای نه طبقه است . اسکلت ساختمان 
از نوع بتنی و دارای سه عدد آسانسور و  انشعاب برق سه فاز با قدرت حدود)210 ( کیلو 
وات  و گاز با ظرفیت )65 ( و مطابق رونوشت اوراق ارائه شده ا ز طرف بستانکار ، ساختمان 
فوق ، دارای پروانه ساختمانی جهت نه طبقه و با مساحت کل اعیانی 4011/5 متر مربع 
که شامل  441/5  متر مربع کاربری پارکینگ  در طبقه زیرزمین اول و 186/5 متر مربع 
کاربری انباری در طبقه زیرزمین دوم و مابقی  اعیانی در طبقات با کاربری هتل آپارتمان 

می باشد .توضیح اینکه  ساختمان فوق فاقد عدم خلافی و پایان کار است .
طبقه زیرزمین دوم مورد  استفاده آشپزخانه و سرد خانه است . کف آن سرامیک فرش 
شده و دیوارهای  آن کا شی شده و دارای تجهیزات ثابت مورد نیاز آ شپزی  است . طبقه 
زیرزمین اول مورد ا ستفاده انبار مواد غذایی و اتاق برق و پارکینگ است . کف آن سرامیک 
فرش شده و دیوارهای آن کاشی کاری شده است . طبقه همکف مورد ا ستفاده دفتر 
مدیریت و پذیرایی و لابی مشتریان و فروشگاه است . کف آن سنگ فرش شده و دیوارها 
با نمای سنگ و سرامیک و آجر و سقف  آن مجهز به ابرازکشی و گلویی و نور پردازی 
کامل است . ارتفاع طبقه حدود 4/5 متر می باشد . طبقات دوم و سوم روی همکف مورد 
ا ستفاده تا لار  پذیزایی مردانه و زنانه است و نازک کاری و تجهیزات آن همانند طبقه 

اول می باشد.
طبقات چهارم  پنجم و ششم روی همکف مورد ا ستفاده اتاق های ا ستقرار مسافرین 
هتل می باشد و شامل اتاق های یک  نفره یا ده نفره  است . اتاق ها ی فوق موکت فرش 
شده ومجهز به سرویس بهداشتی و حمام مشترک و تجهیزات صوتی و تصویری است . 

دیوارهای طبقات فوق با نمای کاشی و کاغذ دیواری و سقف های راهرو های آ ن دارای 
سقف کاذب است . پشت بام ایزوگام و سنگ فرش شده  و با دیوار آجر نمای چهارسانتی 
دورچینی شده و دارای حدود 84 متر مربع اعیانی شامل دو سر پله و اتاق های آسانسور  
است . همچنین تجهیزات رختشویی و دستگاه های چیلر ساختمان در پشت بام  قرار داده 
شده است . سیستم سرمایش و گرمایش ساختمان به صورت مرکزی می باشد. لازم به 
ذکر است که بدلیل اینکه پلاک ثبتی 8557 اصلی در دفتر املاک اداره ثبت ، فاقد طول 
و ابعاد می باشد ، بر عهده برنده مزایده می باشد که مراحل سند مالکیت ) از جمله تعیین 

طول و ابعاد و غیره ( را انجام دهد. 
ارزش عرصه واعیانی و انشعاب و تاسیسات مرکزی ساختمان فوق با توجه به موقعیت ، 
کمیت، کیفیت و کاربری اعلامی در پروانه ساختمانی ) هتل آپارتمان( به شرح ذیل توسط 

کارشناس رسمی دادگستری ارزیابی گردیده ا ست :
 ـعرصه با منظور نمودن ارزش تراکم طبقات و کاربری به مساحت 455/42 متر مربع  1

و هر متر مربع 75/000/000 ریال جمعا 34/156/500/000 ریال 
 ـاعیانی زیرزمین به مساحت 441/5 متر مربع و هر متر مربع 6/500/000 ریال  جمعا  2

2/869/750/000 ریال
 ـاعیانی زیرزمین به مساحت 441/5 متر مربع و هر متر مربع 4/200/000 ریال جمعا  3

1/854/300/000 ریال 
 ـاعیانی همکف و اول و دوم  روی همکف به مساحت 1352/5 متر مربع و هر متر  4

مربع 12/650/000 ریال جمعا 17/109/125/000 ریال 
 ـاعیانی سوم و چهارم و پنجم و ششم روی همکف به مساحت 1776 متر مربع و هر  5

متر مربع 9/800/000 ریال جمعا 17/404/800/000 ریال 
 ـسرپله ، اتاق آسانسور ، دورچینی پشت بام ، انشعاب برق و گاز جمعا 85/000/000  6

ریال 
جمع کل : هفتاد و چهار میلیارد و دویست ونوزده میلیون و چهارصد و هفتاد و پنج هزار 

ریال 74/219/475/000 ریال می باشد.
مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح ا لی 12روز چهار شنبه مورخه 1393/07/02 
پایه  مبلغ  از  مزایده  شود  می  انجام   ساحلی  خیابان  در  واقع  قم  ثبت  اجرای  در 
74/219/475/000 ریال شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد .  حق  الحراج 
و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود . در ضمن بدهی 
های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از 
اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. خریداران 
می بایست مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت درمزایده به حساب این اداره واریز نمایند 
و در  صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق 
کتبی اقدام خواهد شد  و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، 
مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و 

حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد .
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی قم 
مهدی روز خوش 
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رييس هيات بدمينتون قم انتخاب شد 
ايمان: علی پنجه باشی با كسب اكثريت آرا در مجمع انتخاباتی هيات بدمينتون 
قم برای دومين دوره متوالی به مدت چهار سال به عنوان رييس هيات بدمينتون 

استان قم انتخاب شد. 
ــنبه با حضور محمدرضا پوريا رييس فدراسيون  در اين مجمع انتخاباتی كه روز يکش
بدمينتون و مرتضی مداحی نايب رييس اين فدراسيون در سالن كنفرانس اداره كل ورزش 
و جوانان قم برگزار شد صاحبان حق رای، ادامه دوران رياست علی پنجه باشی را مورد 

تاييد قرار دادند.
از مجموع 17 رای اعضای مجمع، 13 رای به علی پنجه باشی داده شد و 4 رای ممتنع 
نيز به صندوق انداخته شد تا پنجه باشی به طور رسمی به مدت چهار سال ديگر مسووليت 

هيات بدمينتون قم را بر عهده بگيرد.
اين در حالی است كه پنجه باشی اخيرا مسووليت انجمن بدمينتون آموزشگاه های كشور 
ــت و تلاش های قابل توجهی در راستای توسعه بدمينتون در  را نيز بر عهده گرفته اس

آموزش و پرورش انجام داده است.
بدمينتون قم سال گذشته موفق شد به ليگ دسته اول بدمينتون كشور راه پيدا كند و 
محمد حسن حسين زاده داور اين رشته در قم نيز به عنوان داور بين المللی در بازی های 

آسيايی اينچئون كره جنوبی قضاوت می كند. 

پس از سال ها حضور در تركيب ماهان تنديس:
محمدکوهستانی به دبيری تبريز پيوست

ايمان: محمد كوهستانی پس از سال ها حضور در تركيب نماينده قم در ليگ 
برتر فوتسال از تيم فوتسال ماهان تنديس قم به دبيری تبريز پيوست.

 محمدحسين كوهستانی بازيکن باتجربه و تاثيرگذار تيم فوتسال ماهان تنديس قم 
ــرانجام قم را ترک كرد تا پيراهن قهرمان فصل گذشته ليگ بر تر فوتسال ايران را بر  س

تن كند.
ــرايطی كه طی هفته های اخير، زمزمه های زيادی در مورد احتمال ترک ماهان  در ش
تنديس از سوی محمد كوهستانی شنيده می شد، اين زمزمه ها امروز به شکل رسمی رنگ 
واقعيت به خود گرفت تا بازيکن شماره 7 ماهان تنديس و عضو سابق تيم های فوتسال 

صبای قم و ارم كيش راهی ديار آذربايجان و تيم دبيری تبريز شود.
كوهستانی 28 ساله در شرايطی پس از سال ها حضور در تركيب نماينده قم در ليگ 
بر تر فوتسال اين تيم را ترک می كند كه نقشی اساسی در موفقيت های سال های اخير تيم 

ماهان تنديس قم و پيش از آن صبای قم داشته است.
ــده بود و  ــور ش ــگاه قطری راهی اين كش وی چندی قبل برای مذاكره با يک باش
همگان منتظر اعلام خبر انتقال وی به يک تيم قطری بودند اما كوهستانی ناگهان 
ــر از باشگاه دبيری تبريز در آورد و پيراهن سرخ رنگ تيمی جز ماهان تنديس را  س

بر تن كرد.
اين بازيکن با اخلاق و محبوب قمی كه تا يکی دو سال پيش به تيم ملی فوتسال ايران 
هم دعوت می شد اميدوار است با حضور در دبيری، شرايط بهتری برای دعوت دوباره به 
تيم ملی فوتسال داشته باشد و بازی در جام باشگاه های آسيا را نيز به كارنامه ورزشی خود 
اضافه كند. كوهستانی فصل گذشته 12 گل در رقابت های ليگ بر تر فوتسال به ثمر رساند 
تا دومين گلزن بر تر ماهان تنديس پس از محمد كرمانی باشد و در شرايطی كه پيش بينی 

می شد قراردادش را با ماهان تنديس تمديد كند از اين تيم جدا شد.

پس از دو فصل موفق در قم؛
حسن زاده مربی تيم فوتسال

 فرش آرای مشهد شد
ايمان: اين مربی سال گذشته توانست تيم فوتسال ماهان تنديس قم را به مقام 
قهرمانی اولين دوره جام حذفی كشور برساند و در فصل 92-91 با تيم فوتسال 

صبای قم نايب قهرمان ليگ برتر شود.
حسن زاده كه سال گذشته توانست تيم فوتسال ماهان تنديس قم را به مقام قهرمانی 
اولين دوره جام حذفی كشور برساند و همچنين در فصل 92-91 با تيم فوتسال صبای قم 

نايب قهرمان ليگ برتر شود، به كادر فنی تيم فرش آرا مشهد اضافه شد.
اين مربی قمی پس از توافق با علی مرتضايی، مديرعامل باشگاه فرش آرا مشهد به عنوان 

كمک مجيد مرتضايی، به اين تيم پيوست.

در ليگ بر تر فوتسال اميد كشور:

ماهان تنديس قم نماينده آذربايجان غربی را 
از پيش رو برداشت

ايمان: تيم  فوتسال ماهان تنديس قم در ادامه دور برگشت مسابقات ليگ بر تر 
فوتسال اميد كشور در مشهد نماينده آذربايجان غربی را از پيش رو برداشت.

 تيم فوتسال اميد ماهان تنديس قم كه برای شركت در دور برگشت ليگ بر تر رده سنی 
ــگاه های كشور راهی مشهد شده است در مسابقه چهارم خود در سالن شهيد  اميد باش

بهشتی مشهد در ديدار برابر ماكو جوان آذربايجان غربی پيروز شد.
ــت خود در دور برگشت موفق به شکست تيم هايی از  نماينده قم كه در 3 بازی نخس
اهواز، تنکابن و مشهد شده بود موفق شد حريف خود را نتيجه 5 بر يک شکست دهد 
و به دهمين برد متوالی خود در ليگ بر تر اميد دست يافته و ركوردی جالب از خود بر 

جای بگذارد.

جعل آدم در فوتبال! 

ــپاه همه چيز ثبت  ــربازی رفته اند خوب می دانند كه در ارتش و س ــی كه س آنهاي
ــی ها و يا سپاهی ها در فرمی به نام  ــود. حتی گاهی مکالمات تلفنی بين ارتش می ش
ــود. در نظام همه چيز ثبت و مشخص است. اگر يک  گفت وگوی تلفنی ثبت می ش
نظامی بخواهد ده دقيقه از پادگان بيرون برود بايد برگه مرخصی پر كند. اين طوری 
نيست كه هر كس هر وقت دلش بخواهد برود و هر وقت دلش خواست بيايد. نظم 
و ديسيپلين نظامی مانع هر گونه سوءاستفاده می شود و امکان تقلب كردن را تقريبا 

به صفر می رساند. 
حالا اگر كسی بخواهد در فضای شفاف و پرنظم نظام تقلب كند بايد بداند كه فقط با 
جعل مدرک كارش راه نمی افتد. يعنی شما به صرف داشتن كارت پايان خدمت جعلی 
در امان نيستيد بلکه علاوه بر كارت جعلی بايد يک سری آدم با شما هماهنگ باشند. 
اين طوری است كه مثلا فلان بازيکن فوتبال بدون اين كه سربازی برود در تيم های 

ليگ برتری بازی می كند و حالش را می برد.
 اين دوستان كه حالا دست شان رو شده است فقط كارت پايان خدمت را نخريده اند 
ــما اگر  ــری آدم را هم خريداری كرده اند. دقيقا مثل گذرنامه جعلی. ش بلکه يک س
ــی گذرنامه جعلی به هيچ دردت  ــا كوله كش و باركش و بلدمرزی هماهنگ نباش ب
ــما جعلی است بايد يک نفر هم با شما هماهنگ  نمی خورد. يعنی وقتی مدرک ش
باشد كه وقتی از جايی مدرک شما استعلام شد مدرک تان را تاييد كند. يعنی سند 
ــتوانه مردمی نداشته باشد به درد نمی خورد. حالا حکايت كارت های  جعلی اگر پش
ــوولين بودم زياد پيگير اين  ــت. من اگر جای مس پايان خدمت بازيکنان فوتبال اس
قضيه نمی شدم چون هر چه بيشتر پی قضيه را بگيرند چيزهای بيشتری لو می رود 
كه ممکن است باعث وهن فوتبال بشود. كارت جعلی پايان خدمت كه كار يک دقيقه 
است، برخی دوستان آدم جعل می كنند در فوتبال.                           باقی بقای تان! 

سکوهای خالی در انتظار آشتی مردم قم و تدبیر مسئولان

محرم 700 و بختيار 970 ميليون قرارداد بستند
ايمان: در ليست مربوط به شفاف سازی باشگاه ها  و ذكر رقم قراردادهای  

مربيان و بازيکنان مبلغ قرارداد برخی بازيکنان  بنا به دلايلی نامعلوم جا افتاده  
بود كه حالا رقم قرارداد آنها روشن شده است.

در اين ميان رقم قرارداد محرم نويدكيا كاپيتان سپاهان جالب به نظر می رسد كه 50 
ميليون تومان از رقم قرارداد برادر كوچکترش كمتر است.البته محرم اعلام كرده بود  با 
سپاهان قرارداد سفيد بسته و به همين خاطر عدد مقابل نامش  خالی بوده  است. رقم 
قرارداد حمودی،بختيار رحمانی و بازيکنان خارجی جديد فولاد هم ميتوانند مورد بررسی 

قرار بگيرند.
رقم قرارداد بازيکنان جا مانده مهم ليگ برتر عبارتند از:

محرم نويد كيا ) سپاهان(       700 ميليون تومان
علی  حمودی ) سپاهان(           1 ميليارد تومان
بختيار رحمانی) فولاد(         970 ميليون تومان

لئوناردو مساريچ ) فولاد(        825 ميليون تومان
ماتياس دكو چاگو) فولاد(            750 ميليون تومان

 
رقم قرارداد كرانچار:

1 ميليارد و125ميليون تومان
ايمان:  باشگاه سپاهان در شفاف سازی مربوط به قراردادهايش رقم قرارداد 
اعضای كادر فنی خود را اعلام نکرده بود و همه دنبال اين بودند بدانند كرانچار 

چقدر دستمزد می گيرد.
مطابق پی بينی ها زلاتکو كرانچار  دومين سرمربی گران ليگ برتر است) البته اگر رقم 
قرارداد قلعه نويی واقعا يک ميليارد تومان باشد( و اين مرب كروات برای فصل جاری يک 

ميليارد و يکصد و بيست و پنج ميليون تومان قرارداد بسته است.
رقم قرارداد اعضای كادر فنی سپاهان به شح زير است:

زلاتکو كرانچار 1125000000 تومان
تونچی مردولياس 250000000 تومان

مجيد بصيرت 150000000  تومان
محمود كريمی 120000000 تومان

ابوالقاسم زاعی نژاد 75000000 تومان
 

 قرارداد افشين پيرواني: 500 ميليون تومان!
قيمت کادر فني پرسپوليس

 3 ميليارد و 450 ميليون تومان
ايمان: سايت سازمان ليگ پروفايل تمام تيم هاي ليگ برتر شامل بازيکنان و  

مربيان را با تاريخ تولد و البته مبلغ قراردادشان منتشر كرده است.
در اين بين با بررسي پروفايل تيم پرسپوليس مشخص مي شود افشين پيرواني 
جديدي ترين عضو كادر فني سرخ ها قراردادي 500 ميليون توماني با اين باشگاه بسته 

است كه در نوع خود عجيب به ظر مي رسد.
از آنجايي كه پيرواني بعد از شفاف سازي باشگاه پرسپوليس با اين تيم قرارداد بست 
مبلغ قرارداد او منتشر نشده بود اما حالا مشخص مي شود او يکي از گران ترين دستياران 
ليگ برتري است.پيرواني در حالي قرارداد 500 ميليوني بسته كه 5 دستيار ديگر دايي 
قراردادي 170 ميليون توماني بسته اند.هر چند رقم قرارداد غلامپور،محمد دايي،بهزاد 
غلامپور،رضا فروزاني و محمدرضا مولايي از دو مربي ديگر ليگ برتر به نام هاي حميد 
استيلي و نصرت ايراندوست بالاتر است اما اين مساله در مورد افشين پيرواني جالب تر به 
نظر مي رسد.با احتساب مبلغ قرارداد افشين پيرواني اين مربي از 6 سرمربي ليگ برتري 
به نام هاي صمد مرفاوي،عليرضا مرزبان،مجيد باقري نيا،مجيد جلالي،حميد استيلي و 
نصرت ايراندوست گرانقيمت تر است. در ضمن با احتساب قرارداد 2.1 ميلياردي دايي 
،جمع رقم قراردادهاي كادر فني پرسپوليس به سه ميليارد و چهارصد و پنجاه ميليون 
تومان مي رسد كه در نوع خود اتفاق جالبي استو مي توان اين نيمکت را يکي از گران 
ترين نيمکت هاي ليگ برتر دانست. سال گذشته كريم باقري هم قراردادي سنگين تر از 
ساير مربيان پرسپوليس بسته بود .مبلغ قرارداد باقري با پرسپوليس 550 ميليون تومان 

بود آن هم نه براي تمام فصل!
 

کی روش 20 مرداد می آيد
ايمان:  برای ديدن سرمربی تيم ملی در ايران بايد يک هفته ديگر صبر كنيد. 
در حاليکه قرار بود كارلوس كی روش تا 10 مرداد به ايران برگردد و قراردادش 
با فدراسيون فوتبال را تمديد كند، يکی دو روز قبل اعلام شد كه سرمربی تيم 

ملی احتمالا هفته آخر مرداد به ايران برمی گردد.
اما حالا رئيس فدراسيون فوتبال 20 مرداد را تاريخ بازگشت كی روش عنوان كرده. 
كفاشيان به ايسنا گفته:" كی روش روز 20 مرداد به ايران می آيد و قرارداد ما با او تقريبا 

نهايی شده است."
 

انصاري فرد: 
يک لنگه کفش از سازمان ليگ طلبکارم

ايمان: كريم انصاري فرد جايزه كفش طلاي بهترين گلزن فصل گذشته ليگ  
را از علي دايي دريافت كرد.

كريم انصاري فرد در مراسم معرفي بهترين هاي ليگ برتر جايزه كفش طلاي بهترين 
گلزن فصل گذشته ليگ را از آن خود كرد، اين گلزن اهل شهر اردبيل كه در انتظار يک 
تيم خارجي است، جايزه خود را از علي دايي دريافت كرد. مربي پرسپوليس و فردي كه به 
نوعي حضور كريم انصاري فرد در رقابت هاي باشگاهي را كليد زده است. انصاري فرد مي  

گويد: آقاي دايي موقع دادن جايزه تشويقم كرد و به من گفت مبارک باشد.
اين بازيکن سابق تراكتورسازي درباره احساسش نسبت به جايزه ادامه مي  دهد: اول از 
همه خدا را شکر مي  كنم چون كفش طلايم جفت شد البته لنگه اول هنوز وجود خارجي 
ندارد. اين دومين باري بود كه من آقاي گل مي  شدم و مرتبه اول روي سايت ها خبرآقاي 
گلي خودم را خواندم. اما اين دفعه مراسم خوبي برگزار كردند و اقاي گلي من رسمي شد. 
با اين حال فکر مي  كنم يک لنگه كفش از سازمان ليگ برتر طلب داشته باشم، حالا يا 
خودم درست مي  كنم و يا سازمان ليگ آستين بالا بزند و به همه آقاي گل هاي دوره هاي 
مختلف اين يادگاري را بدهد چون اين چيز خوبي است و يادگاري دوران هر بازيکن 

محسوب مي  شود و خوب است آدم اين يادبود را در ويترين افتخاراتش داشته باشد.
انصاري فرد در پايان اين گفت وگو درباره فعاليتش در شبکه هاي اجتماعي مي  گويد: 
من آي دي فيسبوک و اينستاگرام ندارم و اگر صفحه اي به اسم من در فيسبوک وجود 

دارد كه مطلب هم چاپ مي  كند تقلبي است و اين حرف ها هيچ ربطي به من ندارد.

آلوز در فهرست مازاد 
بارسلونا قرار گرفت

و   آبي  تصميم  از  اسپانيايي  نشريه  يک  ايمان: 
اناري هاي كاتالونيا براي فروش دفاع راست برزيلي 

خود خبر داد.
نشريه اسپورت كاتالونيا كه از منابع خبري نزديک به باشگاه 
بارسلونا محسوب مي شود، اعلام كرد كه كادر فني آبي و اناري پوشان ديگري به دني آلوز 
نيازي ندارند و مي خواهند اين مدافع برزيلي را پيش از پايان بازار نقل و انتقالات تابستاني 
به فروش برسانند. دني آلوز كه اين هفته قرار است به تمرينات بارسلونا برگردد تا پايان 
ماه ژوئن سال آينده با اين تيم قرارداد دارد اما گفته مي شود كه او نمي تواند تا پايان اين 
قرارداد در نيوكمپ بماند چون بارسايي ها نمي خواهند در پايان فصل آينده به عنوان 
بازيکن آزاد با او وداع كنند، ضمن اينکه لوئيس انريکه، سرمربي تيم هم براي برنامه هايش 
در فصل آينده به مدافع پيشين سويا اعتقادي ندارد. عدم ارائه پيشنهاد هاي قابل قبول 
براي جذب دني  آلوز او را فعلاً به ماندن در نيوكمپ متقاعد كرده اما باشگاه نمي خواهد به 
عنوان بازيکن آزاد دفاع راست 31 ساله اش را از دست بدهد تا حداقل بخشي از بودجه 

خريد خوان كوادرادو، مدافع كلمبيايي تيم فيورنتينا را به دست آورد.

رونالدو تندرست ترين ورزشکار 
جهان شد

كريستيانو   "سلامت مردان"  ايمان: مجله معتبر 
رونالدو را تندرست ترين ورزشکار جهان معرفي كرد.

كريستيانو رونالدو سال گذشته موفق شد بالاتر از ليونل مسي 
و فرانک ريبري به عنوان بهترين بازيکن فوتبال جهان انتخاب شود.

مجله معتبر"سلامت مردان" كريستيانو رونالدو را تندرست ترين ورزشکار جهان معرفي 
كرد. اين مجله با در نظر گرفتن شرايط فيزيکي كريستيانو رونالدو، ميزان استقامت او، 
سرعت و قدرت بدني او را به عنوان "تندرست ترين ورزشکار" جهان معرفي كرد.  به 
نوشته اين مجله، كريستيانو رونالدو در هر بازي بيش از 10 كيلومتر مي دود، ميزان چربي 
بدن او يک رقمي است كه بسيار جالب توجه است و در هر مسابقه فوتبال 33 دفعه 
استارت مي زند كه هر استارت او حدود 33 كيلومتر در ساعت سرعت دارد. قدرت شوت 
زني كريستيانو رونالدو نيز از ديگر نکات جالب است. شوت هاي رونالدو نيز مي تواند تا 128 
كيلومتر در ساعت سرعت داشته باشد. كريستيانو رونالدو فصل قبل موفق شد با رئال 
مادريد به قهرماني در ليگ قهرمانان اروپا دست يابد، اما او همراه با پرتغال در جام جهاني 

2014 برزيل ناكام بود و نتوانست از گروه خودش به مرحله بعد راه يابد.

ــاگران  ــمگير تماش در روزهايی كه معضل كاهش چش
حاضر در ورزشگاه ها، تبديل به مشکلی بزرگ برای بيشتر 
باشگاه های شده، اوضاع صبا در اين زمينه از تيم های ديگر 

پيچيده تر است.
از   همان اول هم مثل روز روشن بود كه نفس انتقال تمرين 
صبا به قم نمی تواند كاری كند كه در روز بازی صبا و ذوب 
آهن در خط آغاز فصل جديد ليگ بر تر فوتبال، سکوهای 

ورزشگاه يادگار امام قم را پر ببينيم.
اينکه يک تيم فقط با انتقال تمريناتش انتظار معجزه ای 
آنی در مورد تماشاگران و ميزان محبوبيتش داشته باشد 
بيشتر به رويا و افسانه شبيه است تا واقعيت اما با همه اين 
اوصاف، وضعيت تماشاگران بازی با ذوب آهن نااميد كننده 

و در حد فاجعه بود.
ــی در قم اصلا حوصله ندارد از نزديک يک بازی  انگار كس
ليگ برتری را تماشا كند و البته برای كسی هم مهم نيست 
اما يادمان نرود قمی ها   همان مردمی هستند كه برای تيم 
فيروز كريمی سر و دست می شکستند و زمانی برای ديدن 
ــازان راه در ليگ 2 به مراتب بيشتر از حالا به  بازی های س

يادگار امام می آمدند.
آن ها همان هايی هستند كه سالن شهيد حيدريان را در 
زمان برگزاری مسابقات ماهان تنديس پر می كنند و در بازی 
كم اهميت جام حذفی سال گذشته اتحاد شادقلی و پيروزی 
گرمسار نيمی از سکوهای ورزشگاه تختی را در ميان سکوت 

رسانه ها، تسخير كردند.
بياييد انگشت اتهام را از مردم دور كنيم كه شکی نيست 
آن ها مثل مردم نقاط ديگر كشور علاقمند به فوتبال هستند 

كه اگر نبودند اين همه مثال نقض وجود نداشت.
وقتی باشگاه صبا برای جذب مردم اقدامی نمی كند و به 
ــت، اوضاع هم به تبع آن تغيير  دنبال راهکار جديدی نيس
نمی كند و گويا در اين باشگاه كسی نمی خواهد بپذيرد كه 

شرايط فعلی نياز به طرحی نو و ايده ای جديد دارد.
بعيد به نظر می رسد برای حل مشکل ارتباطی صبا و مردم 
ــته باشيم و شايد با يک  قم، نيازی به آپولو هوا كردن داش
برنامه ريزی علمی و دقيق بتوان كار مفيدی انجام داد البته 

اگر كسی واقعا بخواهد اين مشکل را رفع كند.
ــی دارد؟ كدام يک از  ــاگر چه جذابيت فوتبال بدون تماش

ــگاه خالی از تماشاگر لذت  بازيکنان صبا از بازی در ورزش
می برند؟ آن ها وقتی گل می زنند شاديشان را با چه كسی 

قسمت كنند؟
صبا برای حل اين مشکل دير يا زود بايد به فکر تشکيل 
ــکل ارتباطی با مردم باشد البته  كارگروهی برای حل مش
ــرای انتقال تمرينات تيم  ــت كه اقدام صبا ب ــر واضح اس پ
بزرگسالان به قم تصميمی كاملا به جا بود كه در بلند مدت 
می تواند سبب جذب تماشاگران شود اما صبا می تواند در 
همين حال برنامه هايی برای رسيدن زودهنگام به هدفش 

را پی ريزی كند.
طرفداران نظريه عدم استقبال تماشاگران به دليل دوری 
مسافت ورزشگاه يادگار امام از مركز شهر قم، حق دارند و 
حقيقت اين است كه استقرار ورزشگاه يادگار امام در حومه 
قم، سبب می شود ميل و رغبت هوادرانی كه اغلب وسيله 

نقليه مناسبی برای حضور در ورزشگاه ندارند كاهش يابد.
با اين وجود، واقعيت اين است كه مکان ورزشگاه يادگار امام 
غير قابل تغيير است و با اين وصف، باشگاه صبا و متوليان امر 
بايد به فکر نفوذ در قلب ها و ارتباط عاطفی موثر بين مردم 

و باشگاه باشند.
شکی نيست كه اگر بی تفاوتی باشگاه صبا ادامه پيدا كند، 
بايد منتظر افزايش فاصله بين مردم و صبا باشيم و اين امر، 
صبا را از هدف خود كه نفوذ در بين مردم و جلب حمايت 

مردمی است دور تر و دور تر می كند.
 وضعيت تماشاگران روز نخست ليگ بر تر

 استقبال هواداران در روز نخست ليگ بر تر آن چه كه انتظار 
می رفت نبود كه البته يکی از علل آن  را می توان تعطيلات 
ــفرهای پرشور تابستانی بود كه ليگ بر تر در  عيدفطر و س

هفته نخست را به شدت تحت تاثير قرار داد.
در ديدار فولاد و تراكتورسازی، بين دو تيم پرهوادار ايران 
ــته را  كه دو عنوان قهرمانی فوتبال ايران را در فصل گذش
ــر از اين ديدار  ــا 13 هزار و 500 نف ــت آوردند، تنه به دس
استقبال كردند كه به شدت نگران كننده بود و البته احمد 
آل نعمه گفته است كه احتمالا هوادارانشان در تعطيلات 
عيد فطر بوده اند. در ديگر ديداری كه پای يک تيم پرهوادار 
ــای ديدار دو  در ميان بود، تنها 15 هزار هوادار برای تماش
تيم استقلال و راه آهن به ورزشگاه اكباتان رفتند كه البته 

ــگاه، آمار مقبولی بود البته  باتوجه به گنجايش اين ورزش
پيروزی استقلال در نخستين ديدار می تواند گام بلندی برای 
جلب رضايت هوادارانی باشد كه فصل گذشته با دور ماندن 
از تمامی عناوين و ليگ قهرمانان آسيا كمی با آبی پوشان 

فاصله گرفته بودند.
ــومين ديدار روز نخست هفته اول ليگ چهاردهم  در س
ــن اصفهان در  ــای قم و ذوب آه ــاگر صب دو تيم كم تماش
ــگاه يادگار امام قم به مصاف هم رفتند كه تنها 150  ورزش
نفر از نزديک شاهد پيروزی شاگردان صمد مرفاوی بودند 
)بلندگوی ورزشگاه تعداد تماشاگران را 215 نفر اعلام كرد( 
ــگاه يادگار امام )10610( آمار  كه باتوجه به ظرفيت ورزش

مايوس كننده ای بود.
 صبا و نياز به اقدام عاجل 
برای حل موضوع هواداران

ــدر گرفتار تامين بودجه و  ــا احتمالا اين روز ها آن ق  صب
نيازهای مالی خود است كه وقتی برای تامين نيازهای روانی 
و آينده نگری نفوذ در افکاری عمومی ندارد اما حقيقت اين 
ــاگر، خالی از طراوت و جذابيت  ــت كه صبای بی تماش اس
است و بهتر بود مسئولان اين باشگاه در چارت تشکيلاتی 
خود، تيمی را مامور رسيدگی كار شناسانه به اين موضوع 

می كردند.
گرچه تاكنون بار ها در اين مورد صحبت شده و البته هرگز 
گوش شنوايی برای برخی از تصميم گيرندگان گذشته و 
اكنون صبا كه احتمالا خود را عالمان دهر دانسته و نيازی 
به راهکارهای پيشنهادی رسانه ها نمی بينند، اما بار ديگر 
تاكيد می كنيم صبا بايد با تشکيل كارگروهی تخصصی و 
نه دور همی، به شکلی دقيق نيازهای تلطيف ارتباط با مردم 
را شناسايی كرده و در صدد پاسخگويی به اين نياز ها برآيد.

انصاف حکم می كند كه تصميم مسئولان باشگاه صبا را 
ــتقرار تيم در قم، ستايش كنيم اما مسئولان صبا  برای اس
بدانند كه قناعت بر اين تصميم به خودی خود ناكافی است 
ــکلات با حضور تيم در قم، انتظاری  و انتظار حل همه مش

واهی است.
 كاهش تماشاگران و خطرات

ــی فاقد تاكتيک،  ــده با نمايش  بار ديگر ليگ بر تر آغاز ش
ــر حاشيه و بار ديگر بازار انتقاد از داوران داغ می شود  سراس
ــايد بتوان به ظهور ستاره های جديد دل  و در اين ميان ش
بست كه از دل تصميم سازمان ليگ مبنی بر كاهش سهميه 

بزرگسال ليگ برتری ها خارج می شوند.
ــر خبری از علی كريمی،  ــگ برتری كه در آن ديگ در لي
سيدجلال حسينی و احتمالا مهرداد پولادی و كريم انصاری 
فرد نيست نمی توانيم انتظار تحول در تعداد تماشاگران را 
ــته باشيم و بدون شک دود بی انگيزگی تماشاگران به  داش

حضور در ورزشگاه ها به چشم فوتبال ايران می رود.
نه تنها اوضاع در فصل كنونی برای صبا بهتر نمی شود، بلکه 
شايد تماشاگران فولاد و تراكتورسازی هم آب بروند و البته 
وضعيت استقلال و پرسپوليس نيز از همين حالا روشن و 
ــت و كسی برای آغاز مسابقات ليگ سر و دست  واضح اس

نمی شکند.
شايد در چند هفته نخست، تماشاگرانی كه دلشان برای 
فوتبال تنگ شده سکو ها را غافلگير كنند اما اهالی فوتبال 
ــه اين تب زودگذر و مقطعی واقفند و دوباره ما  به خوبی ب
می مانيم و سکوهای خالی كه حالا نه تنها در قم، بلکه در 

تمام ايران تبديل به مشکلی جدی شده است.

ايمان از وضعيت استقبال مردم قم از ليگ بر تر فوتبال گزارش می دهد:

ايمان: عبدالصمد مرفاوی بر اساس آرای كار شناسان 
ليگ بر تر بهترين مربی هفته نخست ليگ بر تر فوتبال 

شد.
 عنوان بهترين مربی هفته نخست از فصل جديد مسابقات 
به  كار شناسان  نگاه  از  باشگاه های كشور  فوتبال  بر تر  ليگ 

عبدالصمد مرفاوی سرمربی صبای قم اختصاص يافت.
در هفته نخست از چهاردهمين دوره رقابت های ليگ بر تر 
فوتبال باشگاه های كشور تيم صبای قم در  خانه و در ورزشگاه 
يادگار امام قم برابر تيم فوتبال ذوب آهن به يک پيروزی با ارزش 
دست پيدا كرد تا اين تيم  ليگ بر تر را با كسب هر 3 امتياز 

ممکن و پيروزی آغاز كند.
اين ديدار در حالی با برتری 2 بر يک به سود تيم فوتبال 
صبای قم خاتمه پذيرفت كه صبا گام نخست را در ليگ 
چهاردهم محکم برداشت و در جدال تفکرات صمد مرفاوی و 
يحيی گل محمدی اين سرمربی صبای قم بود كه موفق تر عمل 

كرد تا عنوان بهترين مربی هفته به وی اختصاص يابد.

به نظر می رسد علت اصلی تصميم كار شناسان برای انتخاب 
مرفاوی به عنوان مربی هفته، نمايش متفاوت صبای قم در بازی 
با ذوب آهن به نسبت نيمه نخست و نيز گلزنی يکی از بازيکنان 
تعويضی وی يعنی آمبونو آشيله بود كه به جای ماركو اوره ليو 

آيوبل به ميدان آمد.
تعداد گل های هفته اول 15 گل بود كه ميانگين گل در هر 
مسابقه 1/87گل به ثبت رسيد و ديدار صبا و ذوب آهن در 
جمع پر گل ترين مسابقات قرار گرفت.در هفته نخست اين 
پيکار ها سپاهان در خانه مقابل پيکان كه برای فصل جديد ليگ 
بر تر مهره های مطرح و خوبی را جذب كرده است، مقتدرانه ترين 
برد را به دست  آورد و به عنوان تيم بر تر هفته نخست انتخاب 

شد.
تيم فوتبال صبای قم در هفته دوم ليگ بر تر فوتبال روز جمعه 
در بندرانزلی به مصاف تيم فوتبال ملوان می رود و برای كسب 
آمادگی شركت در اين مسابقه تمرينات خود را از فردا در قم 

از سر می گيرد.

بر اساس آرای كار شناسان ليگ برتر:

مرفاوی بهترين مربی هفته نخست ليگ بر تر فوتبال 

مراسم انتخاب برترين های فصل سيزدهم
وداع با شکوه با حسين معدنی ليگ برتر فوتبال  افتتاحيه چهاردهمين دوره ی رقابت های هندبال 

قهرمانی جوانان آسيا در تبريز 

حامد اسماعيلی

ايمان: نخستين سهميه ورزش قم در بازی های 
زاده در  امير مهدی  با موفقيت  اينچئون  آسيايی 

انتخابی تيم ملی كاراته به دست آمد.
امير مهدی زاده قهرمان وزن منهای 60 كيلوگرم كاراته 
جهان كه خود را برای حضور در بازی های آسيايی كره 
جنوبی و مسابقات جهانی برمن آلمان آماده می كند در 
دور انتخابی تيم ملی موفق به شکست حريف خود شد 
و سهميه ارزشمند حضور در بازی های آسيايی را كسب 

كرد.
امير مهدی زاده در كنار هامون درفشی پور ، دو كاراته 
كای وزن منهای 60 كيلوگرم تيم ملی كشورمان بودند كه 
در دور انتخابی تيم ملی كاراته به مصاف هم رفتند كه در 
مسابقه نخست امير مهدی زاده موفق شد با نتيجه يک بر 
صفر درفشی پور را شکست دهد و پيروزی ارزشمندی را 

كسب كند.
در دومين مبارزه اين دو كاراته كا، نتيجه مسابقه نخست 
اين بار به سود هامون درفشی پور تکرار شد تا همه چيز به 

مبارزه سوم و پايانی اين دو كاراته كا كشيده شود.
در سومين و تعيين كننده ترين مبارزه مهدی زاده با 

حريف سخت كوش خود ، نماينده كاراته قم با نتايج 3 بر 
2، 5 بر 3 و 5 بر يک به برتری رسيد تا با توجه به يک برد 
روز گذشته خود به عنوان نفر برتر اين وزن معرفی شود و 
نخستين سهميه ورزش قم در بازی های آسيايی اينچئون 

را كسب كند.
وی اواخر خرداد ماه امسال در نهمين دوره مسابقات 
كاراته دانشجويان جهان در مونته نگرو پس از استراحت 
در دور اول، در نخستين مبارزه موفق شد داگلاس سانتوز 
نماينده برزيل و نايب قهرمان جام جهانی 2012 فرانسه را 

با نتيجه 7 بر 1 شکست دهد.
مهدی زاده سپس در مصاف با حريفی از چين به برتری 
7 بر صفر رسيد و در ادامه در مرحله نيمه نهايی مقابل 
دارنده 2 نشان برنز آسيا از ژاپن، پيش از پايان وقت قانونی 
8 بر صفر برنده و راهی فينال شد و در مسابقه نهايی 
برابر حريف مصری 4 بر صفر پيروز شد و نشان طلای 

دانشجويان جهان را به دست آورد.
قهرمان مسابقات جام جهانی 2012 پاريس در دوره 
گذشته بازی های آسيايی در گوانگجو حاضر بود كه با 

كسب عنوان چهارم ، موفق به كسب مدال نشد.

با موفقيت مهدی زاده در انتخابی تيم ملی كاراته
نخستين سهميه ورزش قم در بازی های آسيايی اينچئون به دست آمد

رضا ساكی 
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ورزش شدتی، که استخونها را محکم می کند 
انجام حركات ورزشی منظم منجر 
به تقويت عضلات می  شود ولی انجام 
يکی از حركات ورزشی آنهم در زمانی 
محدود منجر به استحکام و مقاومت 

استخوانها می     شود.
وحيد سبحانی متخصص طب ورزشی 
و رئيس مركز تحقيقات فيزولوژی ورزشی 
بيمارستان بقة الله  افزود: انجام حركات 
تقويت  باعث  منظم  و  مرتب  ورزشی 
عضلات می شود و در اين ميان طناب زدن 
به عنوان ورزش شدتی با افزايش آستانه 
مقاومت استخوانها منجر به استحکام آنها 
می شَود كه البته برای افراديکه دارای اضافه 
وزن هستند از اين انجام اين ورزش بويژه به منظور لاغری و كاهش وزن،اكيدا خودداری 
كنند. وی با تاكيد بر اينکه افراديکه دارای b.m.i30 و يا بيشتر هستند بايد از انجام 
حركات شدتی پرهيز كنند،تصريح كرد: انجام اين حركت به ويژه طناب زدن،در هر بار 
پرش منجر به ايجاد ضربه ای محکم به قسمت های لولايی مفاصل ،ساييدگی آنها افزايش 
شاخص شکنندگی استخوانها در اين افراد می شود كه به علت اضافه وزن قابل توجهشان 
گاهی ميزان پاسخگويی به درمان آسيب های ناشی از انجام چنين حركاتی مشکل تر 
می شود. اين متخصص فيزيولوژی ورزشی در خصوص بهترين سن ورزش طناب زدن 
گفت:سنين نوجوانی به ويژه 14 الی 17 سالگی بهترين سن برای انجام اين حركت 
شدتی است كه منجر به استحکام استخوانها در اين سنين می شود و البته حتی در اين 
سنين نيز نبايد ورزش به مدت طولانی انجام گيرد، مدت زمان آن نبايد در نهايت بيشتر 
از 20 دقيقه و به اندازه 1 الی 2 دفعه در روز تجاوز كند. وی با اشاره به تفاوت انجام ورزش 
طناب زنی در سنين مختلف خاطرنشان كرد:در سنين .نوجوانی استخونها در حالت رشد 
و بازسازی تقويت هستند و انجام اين حركات در افزايش مقاومت آنها نقش موثری دارد 
ولی در سنين بالاتر و بويژه در دهه 40 يا 50 زندگی به مرور استخوانها رو به تحليل 
می روند و انجام اين دست از حركات می تواند روند فرسايشی و زوال استخوانها را سرعت 

ببخشد، البته طناب زدن تا سنين 30 الی 35 سالگی منعی ندارد.

تاثير ايبوپروفن در کاهش دردهای عاطفیِ زنان 
شدت  از  ايبوپروفن  همچون  مسکن هايی  مصرف  می گويند:  پزشکان 

دردهای عاطفی و احساسی در زنان می كاهد. 
متخصصان علوم پزشکی دانشگاه تگزاس در اين مطالعه دريافتند قرص ايبوپروفن 
می تواند در درمان و تسکين احساسات آسيب ديده در زنان موثر باشد اما اين تاثير در 
مردان مشاهده نشده است.  به گفته متخصصان دانشگاه تگزاس، ايده تاثير داروهای 
مسکن در كاهش دردهای عاطفی موضوع جديدی نيست اما در اين بررسی تاثير 
متفاوت اين داروها بر زنان و مردان مورد مطالعه قرار گرفت.  »آنيتا ال. وانجليستی« 
از دانشگاه تگزاس گفت: افراد ممکن است به لحاظ عاطفی و احساسی نيز دچار 
آسيب ديدگی شوند بنابراين يادگيری نحوه تفکر و صحبت كردن در مورد تجربيات 
منفی اجتماعی حائز اهميت است. درک تفاوت ها در روش هايی كه زنان و مردان با 
احساسات جريحه دار شده خود برخورد می كنند می تواند به زوج ها و افرادی كه اين 
قبيل احساسات آزاردهنده را تجربه می كنند، كمک كند.  ايبوپروفن در تسکين 
درد و تب مورد استفاده قرار می گيرد. اين دارو به گروهی از داروها با نام داروهای 
ضدالتهابی غيراستروئيدی تعلق دارد و با كاهش سطح تركيب ايجاد كننده درد و 
التهاب تاثير درمانی خود را اعمال می كند. در اين بررسی 138 دانشجو كه 76 نفر 
آنان زن بودند حضور داشتند و از آنان سوالاتی پرسيده شد. سپس به نيمی از آنان 
400 ميلی گرم داروی ايبوپروفن و به مابقی دارونما داده شد. همچنين اين افراد تحت 
شرايط و موقعيت های اجتماعی مختلف قرار گرفته و احساسات آنان درجه بندی 
شد. در آزمايش ديگری از اين افراد درخواست شد تا گزارشی از وضعيت خود پس 
از تحمل يک درد جسمی ارائه دهند و مجدد ميزان احساسات آنان مورد بررسی قرار 
گرفت. متخصصان در اين مطالعه دريافتند كه به دليل تفاوت  بين ارتباطات ذهنی، 
جسمی و ادراكی در زنان و مردان، اين گروه از داروها در كاهش دردهای عاطفی 
 در زنان موثرند اما اين رابطه در مردان شركت كننده در مطالعه مشاهده نشده است. 

وزير بهداشت با گلايه از گرانی شير و درخواستش 
از دولت و مجلس نسبت به حل مشکل مادران شيرده 
گفت: اگر اعتبار يک درصد ماليات ارزش افزوده گم 
رايگان  ايرانی  ميليون  برای 22  دارو  قلم  نشود 51 

می شود. ويتامين D رايگان را می دهيم.
سيدحسن هاشمی در حاشيه برنامه كشوری بزرگداشت 
هفته جهانی شير مادر در پاسخ به پرسش خبرنگاران درباره 
مباحث مختلف تغذيه با شير مادر اظهارداشت: تغذيه با شير 
مادر برای نسل كودكان و نوزادان كشورمان اهميت دارد و واقعا 
مجلس و دولت بايد در اين زمينه تصميم يکنواختی بگيرند 
و اين مبحث را به يکديگر تحميل نکنند. به هرحال مادران 
امروز كشورمان غالبا در حال تحصيل و يا شاغل هستند. بنابر 
اين دولت و مجلس بايد اعتبارات لازم را لحاظ كند و وزارت 
بهداشت نيز وظايف خود را در اين حوزه به خوبی انجام خواهد 
داد.  وی با اشاره به اهميت شيردهی در 3 ماهه اول سن نوزاد 
كه متاسفانه برخی مادران متوسل به شير خشک می شوند 
ادامه داد: توصيه ما برای غذای كمکی بعد از 6 ماهگی و سال 
دوم سن كودک است. وزارت بهداشت نيز سعی می كند با 
ارائه آموزش های لازم در خانه های بهداشت و بيمارستانهای 

دوستدار كودک مسئله تغذيه با شير مادر را ترويج دهد.
هاشمی ادامه داد: البته اين امر كافی نيست و در حالی كه 
امسال سال »اقتصاد و فرهنگ، با عزم ملی و مديريت جهادی« 
نامگذاری شده است می طلبد بازاريان و ديگر صنوف فرهنگ 
تغذيه با شير مادر را بيشتر ترويج كنند و اين امر نه تنها در 
جامعه ما توصيه می شود بلکه در بسياری از جوامع  مشوق های 
بيشتری برای اين كار توسط سياستگذارانشان گذاشته شده 
امر  اين  در  و مجلس  دولت  اميدواريم  ما  اين  بنابر  است. 
قدم های موثری بردارد. البته كارهای خوبی شده است ولی 

افت و خيزهايی هم داشتيم.
 شاخص سلامت نوزادان ايرانی عالی نيست

وزير بهداشت درباره شاخص سلامت نوزادان در كشورمان 
نيز گفت: شاخص سلامت نوزدان در كشور عالی نيست زيرا در 
يک زمان رتبه نخست را داشتيم ولی در حال حاضر دو رقمی 
شده ايم . البته در صورتی كه مجلس اعتبارات لازم را ارائه دهد 
شبکه های بهداشتی گسترش خواهد يافت و با كمک رسانه ها 

توانمند سازی ايرانيان نيز افزايش خواهد يافت.
هاشمی در ادامه پاسخ به پرسش خبرنگاران عنوان كرد: ما 
با هر تصميمی كه در سازمانها برای ترويج تغذيه با شير مادر 
صورت پذيرد استقبال می كنيم البته سخت و هزينه بر است 
ولی برای اينده كشور از نظر اقتصادی بسيار مفيد واقع خواهد 

شد. براين اساس بسياری از كشورها در اين باره مشوق هايی را 
كه ارائه می دهند بسيار بيشتر از مشوق های كشورمان است. 
بنابر اين مجلس قانون و اعتبار بگذارد دولت هم همراهی 
خواهد كرد. ولی اينکه توصيه اخلاقی كنيم ولی اعتباری وجود 

نداشته باشد خوب نيست. 
به خدا قسم می خورم پيگير برنامه های بهداشتی 

هستم، درمانگر نيستيم
وی درباره اقدامات وزارت بهداشت برای اجرای بسته های 
بهداشتی در طرح تحول سلامت نيز گفت: علی رغم تلاش های 
زيادی كه داشتيم در دو ماه گذشته موفق نشديم برنامه های 
بهداشتی را در اين طرح به صورت كامل شروع كنيم. با تمام 
اين برنامه ها موكول به بعد از ماه مبارک رمضان شد براين 
اساس بر طبق تصميمی كه ديروز گرفته شد نهادهايی كه 
بايد در اين راستا تلاش كنند بايد از نظر اعتبارات همراهی 
لازم را داشته باشند تا بتوان بسته های بهداشتی رابه اجرا 
درآورد. ولی متاسفانه هنوز ما را متهم می كنند كه برنامه های 
ما درمانگر است و نمی دانيم به چه چيزی قسم بخوريم كه 
اينطور نيست. زيرا هر آدم عاقلی می داند كه پيشگيری مقدم تر 

از درمان است.
هاشمی ادامه داد: بر همين اساس در بسته های بهداشتی 
طرح تحول سلامت شبکه های بهداشتی كه امروزه در روستاها 
وجود دارد كامل می شود و اميدواريم در نيمه دوم امسال 
عقب ماندگی بسته های بهداشتی را در طرح تحول سلامت 

جبران كنيم.
برآورد  كامل مصدومان شيميايی سردشت  آمار   

می شود
هاشمی در ادمه در پاسخ به پرسش خبرنگاران درباره جلسه 
رسيدگی به مشکلات سردشت نيز عنوان كرد: در جلسه ای كه 
با حجت الاسلام شهيدی رئيس بنياد شهيد و امور ايثارگران 
داشتيم تعيين شد تا مدت دو هفته آينده مديريت درمانی در 
سردشت يکجانبه شود. به معنای آنکه اين مديريت بر عهده 
چه وزارت بهداشت و يا بنياد شهيد قرار گرفت اعتباراتمان را 
در اختيار همديگر قرار دهيم و بر اين اساس بنياد شهيد با 
تمهيدات فرمانداری سردشت آمار كامل مصدومان شيميايی 
مصدوم  آمار 1400  اكنون  زيرا  كند.  برآورد  را  شهر  اين 
شيميايی ارائه می شود ولی در زمان بمباران شيميايی بالغ بر 
12 هزار نفر دچار عارضه اين بمباران قرار گرفتند و بسياری از 
اين افراد امروزه درخواست بازبينی پرونده های پزشکی خود را 
دارند. البته وزارت كشور نيز بايد اقداماتی كند كه بنده مطالب 

آن را در هيئت دولت اعلام كردم. 

روغن پالم خوب نيست
وزير بهداشت درباره مشکل روغن پالم در شير نيز گفت: 
ما اين گزارش ها را در دولت و به رئيس جمهور ارائه كرديم 
جلسات متعددی با وزير كشاورزی داشتيم و وی دستور داد 
تا استفاده از روغن پالم از 50 درصد به 30 درصد كاهش يابد. 
متاسفانه بسياری از شيرهای پرچرب مربوط به روغن است نه 
شير آن و مردم بايد بدانند برای چه محصولی هزينه می كنند. 

زيرا عمده عوارض آن باعث آسيب های جسمی می شود.
وی تصريح كرد: البته جمع كردن چربی پالم به اين آسانی 
نيست و يک شبه ايجاد نشده است بلکه سالهای سال است 
كه وجود داشته و كم توجهی صورت پذيرفته و بعضی ها كه 
می خواستند وضع شان بهتر شود از اين امر سودجويی كردند 
بنابراين شيرهايی كه با روغن پالم توليد می شوند اصلا خوب 
نيست. برنامه هايی برای اصلاح آن توسط سازمان غذا و دارو 
در حال اجرا است ولی آنقدر در وزارت بهداشت كار وجود دارد 

كه بايد يکی يکی آنها را انجام داد. 
 مخالف افزايش قيمت شير هستيم

وزير بهداشت درباره افزايش قيمت شير نيز عنوان داشت: 
ما نيز مخالف افزايش قيمت شير هستيم. زيرا شير به نوعی 
غذای سالم و اصلی به حساب می آيد. بنابر اين دولت و مجلس 
بايد در اين امر همت وافری داشته باشند و اميدواريم سال 
بعد تمهيداتی پيش بينی شود تا قيمت لبنيات افزايش نيابد. 

 ارائه ويتامين D رايگان به ايرانيان
هاشمی تصريح كرد: براين اساس و با توجه به اينکه تمام 
ايرانيان از كمبود ويتامين D رنج می برند در مركز بهداشتی 
روستاها؛  در  بخصوص  می شود  ارائه  رايگان   D ويتامين 
براين اساس هر چقدر مجلس و دولت در اين امر هزينه كنند 

در دراز مدت از نظر اقتصادی سود خواهند برد. 
 برای فرزندانم حاشيه درست نکنيد

وی درباره شيردهی فرزندان خود نيز گفت: همه فرزندان 
بنده از شير مادر استفاده كرده اند البته برای فرزندانم حاشيه 
درست نکنيد. بيشترين صبحت های بنده در سخنرانی ام درباره 
ترويج شير مادر كه مطالبی هم درباره خانواده ام گفتم برای آن 

بود كه مادران را به تغذيه با شير مادر تشويق كنم. 
 اشتغال مادران بهانه ای برای شير ندادن به كودكان

هاشمی در ادامه با بيان اينکه اين مسئله كه عنوان می شود 
بسياری از خانم ها اشتغال دارند و نمی توانند به نوزادانشان 
شير دهند بهانه است گفت: البته مادر شاغل شرايطش بسيار 
سخت تر از خانم خانه دار است ولی بايد به فرزندش بيشتر توجه 
كند. ولی مسلما اشتغال نيز در اين امر يک مانع به حساب 
می آيد. البته افراد بسياری را می شناسم كه با وجود اشتغالی 
كه دارند به خوبی فرزندشان را نيز از شير مادر تغذيه می كنند. 

ورود شير خشک های رژيمی به كشور تسهيل شد
وی در باره مشکلات شير خشک های رژيمی نيز گفت: 
متاسفانه در چند ماه گذشته به دليل عدم تعهد كمپانی های 
خارجی در زمينه ورود شيرخشک های رژيمی دچار مشکل 
بوديم ولی خوشبختانه در 10 روز گذشته اين شيرخشک ها 
وارد كشور شده است. هاشمی در مورد توضيح بيشتر نسبت 
به اجرای بسته های بهداشتی طرح تحول سلامت بيان داشت: 
بسته های بهداشتی طرح تحول سلامت را به نوعی شروع 
كرده ايم بطوری كه در شهرهای زير 20 هزار نفر 700 پزشک 
و ماما مشغول به كار شده اند، دارو، واكسن و مکمل ها در حال 
توزيع است، خانه های بهداشت در حال بازسازی است البته 
هنوز آن سرعتی كه مطلوب ماست اتفاق نيفتاده است. ولی 
سرشماری در حاشيه شهرها را شروع كرديم كه بالغ بر 10 

ميليون نفر جمعيت اين مناطق برآورد شد.

وزير بهداشت:

 با افزایش قیمت شیر مخالفیم 

نيــم تــای فنــاوری

كارشناسان ليستی از مشهورترين روبات های هوشمند دنيا را به تازگی 
معرفی كرده اند.

گفتنی است؛ از جمله اين روبات ها روبات iphone scooba است كه مسئول تميز 
كردن است.بررسی ها نشان می دهند از جمله ديگر روبات ها روباتی هوشمند است كه 
می تواند به عنوان منشی فعاليت كند و برای فرد جلسات كاری بگذارد و همزمان با 5 

نفر مذاكره كرده و قرار كار بگذارد.
از جمله ديگر روبات های فوق هوشمند يک روبات گشت زن است كه می تواند در 
ساختمان ها، در ادارات بزرگ مورد استفاده قرار گيرد و به اين ترتيب ضمن كنترل ورود 

و خروج افراد، امنيت محوطه و حتی پاركينگ خودروها را بررسی نمايد.
در انتهای اين ليست يک روبات فوق هوشمند قرار دارد كه می تواند به كودكان 
اتيسمی برای يادگيری مهارت ها كمک نمايد و به اين ترتيب مهارت های اجتماعی 

را در آنها تقويت نمايد

خوش آمدگويی به I TIME جدترين 
 APPLEمحصول

انتظار  در  و  انگيز ساخته  بسيار شگفت  شركت APPLE يک محصول 
رونمايی از آن است.

 IWATCH  به جای I TIME كارشناسان از ساخت يک وسيله منحصر بفرد به نام
توسط كارشناسان شركت APPLEخبر دادند.

 IPAD به نامAPPLE گفتنی است، اين دستگاه شبيه به محصولات مشهور ديگر
است و به روی ساعت وصل می  شود و كاربر با استفاده از آن می تواند به تلفن پاسخ دهد 

و يا متن بنويسد.
بررسی ها نشان می دهند،اساس كار اين دستگاه يک صفحه نمايش لمسی الکترونيکی 
قابل جدا شدن از يک ساعت معمولی است. كارشناسان اين وسيله را جزء پروژه های 
مخفيانه شركت  APPLEمعرفی كرده اند.اين دستگاه دارای يک سنسور ويژه است كه 
می تواند ارتعاشات دست افراد را شناسايی كرده و بر آن اساس تصميم آينده كاربر را 

تشخيص دهد.

ساخت 2 انگشت کمکی
مؤسسه تکنولوژی ماساچوست 
دو انگشت رباتيک ساخته است 
كه قادر به انجام برخی كارهايی 
تنهايی  به  دست  كه  است 

نمی تواند انجام دهد.
و  تکنولوژی ماساچوست  مؤسسه 
مهندس  پروفسور  رهبری  به  تيمی 
رباتيک  انگشت  دو  آسادا«  »هری 

طراحی كرده اند.
اين دو انگشت توسط يک دستگاه 
به مچ دست بسته می شود و كاربر 
می تواند با اين دو انگشت اضافی يک 

قابلمه را كه با يک دست نمی توان گرفت، بگيرد؛ اين انگشتان با انگشتان ديگر هماهنگ 
هستند و قادرند مانند بقيه انگشت  ها به داخل دست خم شوند.

انگشت های رباتيک بر يک الگوريتم سوار هستند و كاربر با استفاده از يک دستکش كه 
دارای سنسور است، می تواند دو انگشت را حركت دهد و قادر به انجام هر كاری كه كاربر نياز 

به انجام آن دارد، هست.
در حال حاضر عملکرد اين انگشتان به گرفتن اشياء محدود شده است ولی تيم اميدوار است 

بتواند انگشتان رباتيک را توسعه داده و نيروی آن را كنترل كند.

زنبورها اين بار به کمک 
شرکت های هواپيمايی آمدند

دهها هزار زنبور در فرودگاه كارخانه هواپيماسازی ايرباس در هامبورگ، با جمع آوری 
شهد گياهان اطلاعاتی در مورد ميزان آلودگی در طبيعت اطراف بدست می دهند.

دهها هزار زنبور در فرودگاه كارخانه هواپيماسازی ايرباس در هامبورگ، با جمع آوری شهد 
گياهان اطلاعاتی در مورد ميزان آلودگی در طبيعت اطراف بدست می دهند.زمينی باير به 
مساحت 12 كيلومتر مربع در انتهای باند فرودگاه خانه اين زنبورهاست. با اين زنبورها می توان 

ميزان آلودگی را كه هواپيمای ايرباس توليد می كند، اندازه گيری كرد.
زنبورها شهد گياهان را جمع می كنند و به اين ترتيب اطلاعاتی زيست شناختیِ درباره 
وجود رسوبات فلزی و شيميايی در محيط اطراف فراهم می كنند. در اين فرآيند موسوم به 

"بيومانيتورينگ" يا "خبرگيری زيستی" مقدار مواد شيميايی موجود در عسل كندوی زنبورها 
در آزمايشگاه محلی مستقلی اندازه گيری می شود.به نظر می رسد صدای هواپيمايی كه برای 
پرواز آزمايشی از روی باند بلند می شود، بر فعاليت زنبورها درون اين جعبه های سبز در كنار 
باند تأثير نمی گذارد.فلکر هاز رئيس امور مربوط به محيط زيست از شركت ايرباس می گويد: 
محيط زيست در كار ما اهميت زيادی دارد و اين زنبورها نقش مهمی در اندازه گيری تأثير كار 
ما بر طبيعت اطراف دارند. به گفته ابرهارد شادليچ زنبوردار نتايجی كه تاكنون از آزمايش های 
به دست آمده است اميدوار كننده است. وی می گويد: اين نتايج خيلی رضايت بخش است و 
واقعا بخت با ما يار بوده است. زيرا تک تک نتايج نشان می دهند كه ميزان آلودگی، كمتر از 
مقداری است كه برای مواد غذايی تعيين و تصويب شده است.كارشناسان می گويند در مجموع 
دهها هزار زنبور دراين منطقه سالانه بيش از 160 كيلوگرم عسل می سازند. اين عسلها به 
مشتريها، شركتهای تأمين كننده مواد مورد نياز هواپيماهای ايرباس و كاركنان ايرباس هديه 

داده می شود.

اطلاع از شبکه های اجتماعی با رعد و برق
يک شركت كانادايی ابری متصل طراحی كرده است كه با هر رعد و برق، كاربر 

را از به روز شدن يک شبکه اجتماعی مطلع می كند.
 آژانس PRA ابری متصل طراحی كرده است كه از طريق رعد و برق، كاربر را از به روز 

شدن يک شبکه اجتماعی مطلع می كند.
اين شركت سابقه بيش از 27 سال دارد و مقر آن در سانتا مونيکا – كاناداست.

اين ابر تعاملی از طريق اتصال به WIFI و گوشی  هوشمند قادر به مطلع كردن كاربر 
برای اخبار شبکه های اجتماعی فيس بوک، توييتر و اينستاگرام است.

هر رنگ رعد و برق نشانه يک شبکه است، مثلا توييتر به رنگ آبی، فيس بوک به رنگ 
قرمز و اينستاگرام به رنگ بنفش است.

هدف از ساخت اين ابر تعاملی بيشتر به منظور برقراری ارتباط مستقيم با كاربران و 
جمع آوری كاربران بيشتر است.

مصرف کربوهيدرات 
تمايل به خوردن شيرينی را کاهش می دهد 

ايمان: مصرف كربوهيدرات در هر وعده غذايی سبب حفظ قند خون شده و 
تمايل به استفاده از شيرينی  را كاهش می دهد.

دكتر خديجه رحمانی متخصص تغذيه و رژيم درمانی اظهار كرد: بطور كلی استفاده از 
شيرينی مصنوعی در طول روز توصيه نمی شود و چنانچه عادت به مصرف مواد شيرين در 
ايام ماه مبارک رمضان در افراد ايجاد شده است، بايد با مصرف نان و غلات كه در بدن به 

تدريج به قند تبديل می شود، اين تمايل را كاهش داد.
وی با اشاره به اينکه شيرينی خيلی سريع جذب بدن شده و قند خون افزايش می يابد، 
تصريح كرد: با افزايش قند خون سريع انسولين ترشح می شود و ميزان آن را كاهش 
می دهد كه اين پروسه تمايل به استفاده از شيرينی را در فرد ايجاد می كند.وی با تاكيد 
بر رعايت تعادل در مصرف مواد غذايی اذعان داشت: مصرف 6 گروه نان و غلات در طول 
روز بطوری كه 3 واحد در صبحانه، 2 واحد در ناهار و يک واحد در شام باشد می تواند به 
افراد در حفظ وزن بدن و كاهش تمايل به مصرف انواع شيرين كمک كند.به گفته اين 
متخصص تغذيه كربوهيدرات كمپلکس بايد يک سوم  بشقاب غذايی افراد را تشکيل دهد

سوخت و ساز بدنتان را 
با اين ادويه جات بالا ببريد 

ايمان: بهتر است برای افزايش سوخت و ساز بدن از ادويه هايی مانند فلفل 
قرمز، زيره سبز و از آب كرفس و گريپ فروت استفاده كنيم.

سوسن پارسا متخصص تغذيه و رژيم درمانی  گفت: بدن انسان برای زنده باقی ماندن 
نياز به انرژی دارد و تقريبا حدود 20 درصد از انرژی برای سوخت و  ساز مغز استفاده 
می شود.وی ادامه داد: زمانی كه فرد در حالت استراحت قرار دارد برای گردش خون و 
تنفس نياز به انرژی دارد. اگر محيطی كه در آن قرار داريد سرد باشد سوخت و ساز بدن 
شما را افزايش می دهد تا گرمای بيشتری برای حفظ دمای ثابت بدن توليد شود. هنگامی 
كه در يک محيط گرم هستيد نياز به انرژی كمتری داريد.وی اظهار داشت: هر فردی نياز 
به كالری برای زنده ماندن دارد حتی اگر در حالت حركت نباشد. همچنين برای حفظ 
حالت بدن، نياز به كالری است. مقدار كالری كه توصيه می شود بستگی به عواملی مانند: 
سن، قد، جنس، شيوه زندگی و سلامت دارد. هنگامی كه ما غذا می خوريم اين مهم 
است كه بدانيم چه چيزی و چه مقدار كالری مصرف می كنيم.وی اذعان داشت: بهتر است 
برای افزايش سوخت و ساز بدن در حالت استراحت چند نکته را در نظر بگيريم: غذاهای 
ادويه دار بخوريد چرا كه محققان می گويند ادويه هايی مانند فلفل قرمز، زيره سبز و كاری 
چند دقيقه پس از خوردن، موجب افزايش متابوليسم بدن می شوند در مقايسه با غذاهايی 
كه ملايم هستند، غذاهای ادويه دار و تند، كالری بيشتری می سوزانند.وی خاطرنشان كرد: 
مصرف يک ليوان آب كرفس، آب ليموی مخلوط با آب و آب گريپ فروت قبل از خواب 

شبانه و بعد از بيدار شدن در سر صبح نيز مفيد است.
وی گفت: بعد از خوردن هر غذا يا در هر موقعيتی پياده روی كنيد و بدانيد كه پياده روی، 
تنش و اضطراب را كاهش می دهد.وی تصريح كرد: همه كالری غذاها و تمام رژيم های 
غذايی يکسان نيستند.وعده غذايی ) 500 كالری  ( ماهی يا گوشت، سالاد با مقداری روغن 
زيتون و همچنين مصرف ميوه برای سلامتی شما بسيار بهتر از يک ميان وعده 500 

كالری از ذرت بوداده با كره است و شما را از گرسنگی طولانی حفظ خواهد كرد.

2 نکته حياتی برای "ورزش ديابتی ها" 
ايمان: انجام ورزش منظم و متعادل، نه تنها برای رسيدن به يک وزن ايده آل 
و كاهش اضافه وزن توصيه می شود، بلکه در افرادی كه بيماری های خاص مثل 
ديابت دارند، در حفظ شرايط جسمی ايده آل و تنظيم قند خون، بسيار مناسب 

است.
دكتر محمدتقی  حولی ساز، متخصص طب فيزيکی و توانبخشی گفت:در بيماری ديابت، 
فرد با مشکلاتی چون افت قند خون يا بالا رفتن قند خون مواجه است كه هر يک از اينها، 

عوارض و پيامدهای خاص خود را برای بدن فرد، به همراه دارند.
بنابراين مهمترين مسئله برای بيماران ديابتی، حفظ قند خون در شرايط مختلف 

جسمی از قبيل خواب، استراحت و يا ورزش است.
دكتر حولی ساز ادامه داد:هر نوع ورزش و فعاليت بدنی برای بيماران ديابتی در حالتی 
كه  قندخون كنترل شده باشد، امکانپذير است ولی بهترين آنها كه در تنظيم قند خون هم 
موثر است، انجام پياده روی منظم و دائمی و همچنين ورزش های هوازی و ايروبيک است 

كه البته قبل از انجام تمام اين ورزشها بايد به نکاتی توجه كنند. 
اين متخصص طب فيزيکی و توانبخشی تاكيد كرد:بيماران ديابتی يک ساعت قبل از 
شروع ورزش بايد از مواد قندی مثل خرما، عسل و توت خشک استفاده كنند تا از افت قند 

در حين ورزش جلوگيری شود.
دومين نکته مهم اين كه هميشه هنگام فعاليت بدنی، يک خوراكی كه قند را به سرعت 
بالا ببرد، به همراه داشته باشند تا در صورت احساس ضعف و بی حالی در هنگام ورزش 
از آن استفاده كنند و دچار افت قند خون نشوند كه عوارض بسيار خطرناكی را برای آنان 

در پی خواهد داشت. 

پوست و موهای سفيد
 ارمغان بيماری ژنتيکی

ايمان:شايد شما هم با افرادی كه رنگ مو و پوست سفيد داشته و چشمان 
بسيار روشن دارند، مواجه شده باشيد. اين افراد مبتلا به نوعی بيماری ژنتيکی 

هستند.
دكتر محمدرضا برزگر، متخصص پوست، مو، زيبايی وليزر، گفت: بيماری زالی، يک 
بيماری ژنتيکی اتوزومی مغلوب است. يعنی برای اينکه فردی به آن مبتلا شود، لازم است 

كه پدر و مادرش، هر دو حامل ژن زالی باشند.
وی ادامه داد:علت اصلی ابتلا به زالی، اختلال در ساخت آنزيمی است كه ملانين را 
می سازد. ملانين رنگ دانه ای است كه رنگ پوست و چشمان و رنگ مو، به وجود آن 

بستگی دارد.
همچنين با توجه به اينکه اين آنزيم به مقدار خيلی كم توليد شود يا اصلا توليد نشود، 

زالی متفاوت است.
دكتر برزگر بيان كرد: در مواردی كه آنزيم توليد كننده ملانين اصلا وجود ندارد، سفيدی 

كامل پوست و مو و روشنی رنگ چشم ها، تغييری نمی كنند.
در مواردی از زالی، آنزيم به مقدار كم وجود دارد و به مرور زمان، مو تيره شده و رنگ 
پوست و مو چشم، به حالت طبيعی نزديک می شود. اين متخصص پوست و مو در ادامه 
اظهار داشت:بسته به موقعيت جغرافيايی كه افراد مبتلا به زالی زندگی می كنند، با مشکلات 
متفاوتی مواجه هستند. آندسته از مبتلايان به زالی كه در نواحی معتدل زندگی می كنند، 
مشکلات چشمی بيشتری دارند و آندسته كه در نواحی گرم و حاره ای زندگی می كنند، 
بيشتر در معرض ابتلا به سرطان پوست هستند. توصيه می شود اين افراد مرتبا از ضد آفتاب 

استفاده كنند و با مراجعه مداوم به پزشک، از بروز مشکلات ثانويه جلوگيری كنند.

علائم پرکاری يا کم کاری تيروئيد 
بيماری های غيرواگير دانشگاه علوم  از  ايمان:سرپرست گروه پيشگيری 
پزشکی استان ايلام اظهار كرد: تشخيص به موقع اختلال عملکرد غده تيروئيد 

به صورت كم كاری يا پركاری در اكثر موارد با مصرف دارو قابل درمان است. 
دكتر اسد احسان زاده غده تيروئيد بر روی فعاليت های مختلف بدن مخصوصا در تنظيم 
فعاليت های غده هيپوفيز مغز تاثيری اساسی دارد و كسانی  كه دچار اختلال عملکرد غده 
تيروئيد به صورت كم كاری يا پركاری باشند اين تاثير آن بر روی عملکرد تمام اعضای بدن 
مشهود است.  سرپرست گروه پيشگيری از بيماری های غيرواگير دانشگاه علوم پزشکی 
استان ايلام با بيان اينکه بی حالی، خواب آلودگی، افزايش وزن، يبوست، ريزش مو و خشکی 
پوست از علائم كم كاری تيروئيد هستند، تصريح كرد: تپش قلب، لرزش بدن، كاهش 
وزن، فشارخون بالا، آشفتگی و چشمان برآمده از علائم و ويژگی های تيروئيد پركار است. 
وی گفت: اين اختلال با انجام آزمايش و تشخيص به موقع در اكثر موارد با مصرف 
دارو قابل درمان است.  احسان زاده ادامه داد: درمان در حالتی صورت می گيرد كه بافت 
غيرهمسان در داخل غده تيروئيد رشد كند و اگر رشد بافت قابل مشاهده بوده يا روند آن 

بدخيم باشد، به گونه ای كه در فرد ايجاد نازيبايی كند اقدام به جراحی تيروئيد می شود. 

مصرف پنج واحد ميوه و سبزی در روز 
مرگ را به تعويق می اندازد

ايمان: تحقيقات پژوهشگران دانشکده پزشکی دانشگاه هاروارد نشان می 
دهد كه مصرف پنج واحد ميوه و سبزی در روز تاثير خارق العاده ای در سلامتی 

و طول عمر دارد.
تقريبا تمام افراد كم و بيش با فوايد ميوه و سبزی آشنا هستند ولی اطلاعات كافی در 
مورد ميزان مصرف وجود ندارد. تحقيقات نشان می دهد كه مصرف پنج واحد ميوه و 
سبزی در روز كفايت می كند و مصرف بيشتر از اين مقدار هيچ سودی برای بدن ندارد و 
جذب نمی شود. منظور از يک واحد ميوه و سبزی، يک فنجان سر خالی ميوه خرد شده 
يا يک فنجان آب ميوه طبيعی يا نصف فنجان ميوه خشک است. ميوه و سبزی سرشار از 
مواد معدنی، ويتامين، فيبر و آنتی اكسيدان های ضد سرطانی است. در اين گزارش آمده 
است كه از اضافه كردن شکر، سس، روغن ، نمک و اسانس به ميوه ها خودداری شود تا 

مواد مغذی آن به طور كامل توسط بدن جذب شود.

گوی تقويت کننده مفاصل
ورزش با توپ های فلزی موجب تقويت تمام عضلات، مفاصل، تمركز، تعادل و سوزاندن كالری 

می شود.
، در فضای باز يا در خانه و هر كجا كه هستيد، خود را با اين گوی ها سرگرم كنيد تا عضلات و مفاصل شما تقويت 
شوند. استفاده از اين گوی ها نيازی به تلاش بيش از حد و حركت زيادی ندارد، فقط كافی است آنها را در دستان 

خود بگردانيد يا پرتاب كنيد؛ اين حركات بسيار ساده تأثير زيادی در اندام شما می گذارد.
در هنگام پرتاب توپ، شانه ها، بازوها و پشت همزمان با هم تکان می خورند و باعث تقويت عضلات بازو، گردن، 
زانو، لگن، مچ  دست و آرنج نيز می شود.اين يک فعاليت فيزيکی كم خرج و بسيار عالی است؛ البته بايد مراقب بود و 
درست خم شد تا به زانو و كمر فشار نيايد؛ اين وسيله برای تمام سنين مناسب است مخصوصاً برای سالمندان يک 
راه بسيار خوب برای انعطاف پذيری و تعادل است.با اين گوی ها می توانيد 100 كالری در ساعت بسوزانيد؛ به غير از 
ايجاد شادی موجب به وجود آمدن تمركز نيز می شود؛ گوی های بازی از فولاد ضد زنگ به قطر 72 يا 75 ميلی متر 

و وزن 680 يا 730 گرم هستند.

طراحی و ساخت اتومبيل  برای ماهی ها
اين خودروی كوچک مانند آكواريوم كوچکی است كه روی چرخ های يک 

ماشين كنترل از راه دور نصب شده است.
 يک آزمايشگاه طراحی در هلند برای اولين بار خودرويی طراحی كرده كه توسط 
ماهی قابل حركت است.  اين خودروی كوچک مانند آكواريوم كوچکی است كه روی 
چرخ های يک ماشين كنترل از راه دور نصب شده است. در داخل مخزن آب دوربينی 
وجود دارد كه مسير حركت ماهی به جهت های مختلف را تشخيص داده و ثبت می كند 
و سپس همان مسيرها را برای حركت، به چرخ های خودرو منتقل می كند. اما اين 
كار فقط برای تفريح انجام نمی شود زيرا طراحان می خواهند در طراحی محصولات 
تصويربرداری هوشمند و همچنين برای تشخيص تصاوير در كامپيوترها، در آينده از 

اين تکنيک استفاده كنند.  
توماس دو وولف، طراح اين دستگاه می گويد: »اين امکان وجود دارد كه سيستمی 
تهيه و توليد شود تا به كامپيوتر قابليت بينايی و شناخت تصوير را بدهد تا امکان 
برقراری ارتباط با ديگر دستگاهها فراهم شود.  طراحان می گويند، با پيشرفت در 
تکنولوژی بينايی كامپيوتر، ظرفيت های استفاده از آن بويژه در بخش محصولات 

مصرفی رشد خواهد كرد. 
توماس دو وولف می گويد: »ما معتقديم كه به كمک قدرت ديد در كامپيوتر می توان 
با سيستم، تعاملی منطقی برقرار كرد زيرا اين روشی است كه انسانها با يکديگر ارتباط 
برقرار می كنند، ما نيز همه چيز را می بينيم. زبان بدن حدود نود درصد از تمام زبانهاست 
بنابراين اگر ما قادر به انجام اين كار به كمک دوربين ها و سيستم ها باشيم در نهايت 
می توانيم محصولاتی توليد كنيم كه برای برقراری ارتباط طبيعی تر باشند و البته اين 

هدف بزرگی است.

هوشمندترين روبات های 2014 رونمايی شدند 
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با ورود رايانه ها و تلفن های همراه به زندگی ها، آسيب های 
افراد آن راه پيدا كرده است.  همراه آن هم به خانه ها و 
فناوری های روز، به همان ميزان كه نعمت شمرده می شوند، 

می توانند خطرناک و مايه دردسر هم شناخته شوند.
اينترنت-كاربران

به ياد داشته باشيم كه استفاده صحيح و به اندازه از وسايل 
ارتباطی، جايگاه پسنديده خود را دارد و مطالبی كه در پی 
می آيند، برای هشدار و اطلاع رسانی درباره سوءاستفاده از 

اين وسايل ارتباطی و تحقيقی است.
آسيب های استفاده از اينترنت:

1. خطرات اينترنت در سايه امنيت ظاهری!
بررسی های متعدد نشان می دهد كه استفاده از سايت های 
اينترنتی مبتذل، رو به افزايش است. هر هفته، صدها فرد 
می شوند.  اضافه  سايت ها  ازاين گونه  استفاده كنندگان  به 
كارشناسان و محققان دراين باره می گويند: فضای اينترنت، 
بسيار خطرناک است و چه بسا يکی از دلايلی كه باعث شده 
تا اين اندازه، اينترنت خطرناک باشد، منحصربه فرد بودن 
آن باشد. اين ويژگی اينترنت كه كاربران آن قادر خواهند 
بود به طور ناشناس باقی بمانند، خيلی از افراد را آسيب پذير 

نموده است.
دچار  افسارگسيخته،  صورت  اين  به  افراد  درگذشته، 
فعاليت های منحط اخلاقی نمی شدند؛ زيرا لازم می آمد 
كه فرد به اماكنی رفت وآمد كند كه به نوعی خطرناک و 
پراسترس بوده است كه همين مسئله، مانع رفتن فرد به آن 
اماكن می شد؛ ولی امروزه در خانه امن و به صورت ناشناس 
و گمنام، فرد درگير اين گونه مسائل می شود؛ بدون اين كه 

مانع جدی برای او وجود داشته باشد.
2. محدود شدن فعاليت جسمی

يک گروه از كاربران اينترنت، كودكانی هستند كه اكثر 
اوقات خود را به استفاده از بازی های رايانه ای اختصاص 
می دهند؛ درحالی كه افزايش سطح خشونت در كودكان 
بازی هاست.  پيامدهای آن  از  رفتارهای پرخطر،  تقليد  و 
كارشناسان دراين باره گفته اند: پيامدهای منفی اين پديده 
روان شناختی  و  فيزيولوژيکی  اختلالات  از:  است  عبارت 
شنوايی،  كاهش  خستگی،  عصبی،  التهاب  همانند 

كم اشتهايی و سردردهای مزمن و...
مقابل  در  را  طولانی  مدت  شما  فرزند  اگر  همچنين 
رايانه بگذراند، او را از ورزش و ديگر فعاليت هايی كه برای 
رشد او مفيد است، محروم می كند. كودكان نياز دارند كه 
حواسی همچون بويايی، شنوايی و لامسه را پرورش دهند؛ 
درحالی كه استفاده مداوم و زياد از رايانه، به چشم، دست و 
ستون فقرات كودكان آسيب می رساند. استفاده از فضای 
مدت  می تواند  است؛ پس  زمان بر  فعاليت  يک  اينترنت، 
تعامل اعضای خانواده را با همديگر كاهش دهد. بر اساس 
تحقيقاتی كه به عمل آمده است، استفاده از اينترنت به طور 
قابل توجهی احساس تنهايی و بی پناهی افراد را بيشتر 
می كند و سلامت روانی كلی افراد را تحت تأثير خود قرار 

می دهد.
3. افت مهارت های اجتماعی

بهترين راه و روش كشف خود برای كودک، تعامل و ايجاد 
ارتباط با ديگر كودكان است. يادگيری از طريق تجربه و 
تحريک حواس به وجود می آيد؛ اما وقتی كه كودک از رايانه 
استفاده می كند، كمتر يادگيری از اين طريق اتفاق می افتد.

مدام كار كردن با كامپيوتر و اينترنت و همچنين بازی های 
كامپيوتری، پيشرفت مناسب مهارت های زندگی و اجتماعی 
را به تأخير می اندازد. هنگامی كه كودک به فضای اينترنتی 

عادت بکند، انگيزه اش برای تعامل با دوستان و ديگران كم 
می شود كه اين خود، اثرات نامناسبی بر ارتباط شخصی 
و تعاملات اجتماعی او می زند. از سويی، استفاده از فضای 
مدت  می تواند  است؛ پس  زمان بر  فعاليت  يک  اينترنت، 
تعامل اعضای خانواده را با همديگر كاهش دهد. بر اساس 
تحقيقاتی كه به عمل آمده است، استفاده از اينترنت به طور 
قابل توجهی احساس تنهايی و بی پناهی افراد را بيشتر 
می كند و سلامت روانی كلی افراد را تحت تأثير خود قرار 
می دهد. يک تحقيق نشان داد به همان مقدار كه افراد، 
با  بودند، رابطه كمتری  اينترنت استفاده كرده  از  بيشتر 
دوستان خود داشتند. همچنين روشن شد كه آن ها كمتر با 
افراد خانواده خود گفت وگو می كردند و اضطراب و استرس 
روزمره بيشتری با خود داشتند. بنابر اين، كاربرانی كه بيش 
از اندازه از اينترنت استفاده می كنند، به تدريج و رفته رفته، 
قوه درک، كسب مهارت ها و صبر و تحمل خود را در روابط 

اجتماعی و زندگی زناشويی از دست خواهند داد.
اعتياد با تلفن همراه و اينترنت!

4. اعتياد اينترنتی
تمايل  اينترنت، جذابيت و  از خصيصه های مهم  يکی 
و  كاربران  به وسيله  آن  در  گردش  و  سير  به  مستمر 
را  افراد  مدتی،  از  بعد  كه  است  آن  از  استفاده كنندگان 
به شدت به خود وابسته می كند؛ تا جايی كه برای عده ای 

از افراد، اعتياد اينترنتی می آورد.
بسيار  زمان های  اينترنت،  به  كنندگان  پيدا  اعتياد 
طولانی مدت را به استفاده از اين فضای ارتباطی اختصاص 
می دهند؛ به طوری كه عملکرد اجتماعی و حتی شغلی خود 
را تحت تأثير قرار می دهند. چه بسا علت اعتياد به اينترنت 
راهی  به  كردن  پيدا  دست  افراد،  ازاين گونه  بسياری  در 
برای سركوب كردن اضطراب ها و تنش های زندگی است. 
بر اساس گفته محققان، احتمال اعتياد به اينترنت در افراد 
منزوی و افرادی كه در ارتباط های اجتماعی و بين فردی 

خود دچار مشکل هستند، بيش از افراد ديگر است.
نشانه های شناخته شده اين اختلال چنين است:

1. استفاده از كامپيوتر و اينترنت برای گذراندن خوش 
زندگی، شادی يا تسکين استرس و اضطراب است.

2. احساس تحريک پذيری غيرقابل كنترل و احساس 
افسردگی، هنگامی كه از آن استفاده نمی كنند.

3. صرف كردن زمان های طولانی مدت و صرف كردن 
و  سخت افزار  و  نرم افزار  خريد  برای  زياد  بسيار  هزينه 

فعاليت های مربوط به كامپيوتر و اينترنت.
4. برنامه نداشتن و به نوعی بی خيال شدن نسبت به كار، 

مدرسه و خانواده.

5. اغفال شدن.
افراد ناشناس، كلاه بردار، كودک آزار و... از طريق پيام های 
كاربران  ديگر  با  چت،  اصطلاحاً  اتاق های  و  الکترونيکی 
مورد سوءاستفاده  و  اغفال  را  افراد  و  كرده  برقرار  ارتباط 
قرار می دهند. در تبليغات تجاری هم با استفاده از بنرهای 
جذاب، جوايز بازی ها و تصاوير رنگی، از كودكان سوءاستفاده 
به بهانه فروش و بازاريابی و با استفاده از  می شود. بعضاً 
شخصيت های آشنای كارتونی، از كودكان اطلاعات شخصی 

آن ها گرفته می شود.
تکنولوژی  اين  ديگر  آسيب های  به  می توان  همچنين 
و  پايگاه ها  به  آسان  و  مانند دسترسی سهل  اشاره كرد؛ 
سايت هايی كه تصاوير مربوط به بی مبالاتی های جنسی و 
خشونت ورزی و مصرف مواد را تبليغ می كنند و همچنين 
ظاهر شدن ناخواسته پيام های مستهجن بر روی صفحه 

كامپيوتر، تبليغاتی مربوط به مصرف سيگار و ... كه بدون 
محدوديت، برای همه و از جمله كودكان ظاهر می شود. 
يکی از خصيصه های مهم اينترنت، جذابيت و تمايل مستمر 
به سير و گردش در آن به وسيله كاربران و استفاده كنندگان 
از آن است كه بعد از مدتی، افراد را به شدت به خود وابسته 
می كند؛ تا جايی كه برای عده ای از افراد، اعتياد اينترنتی 

می آورد.
چگونگی كمک كردن به فرزندان

* والدين لازم است كه اطلاعات بيشتری در مورد وسايل 
و فضاهای ارتباطی همچون رايانه، اينترنت و گوشی های 
مدل بالا داشته باشند و همچنين مهارت خود را در استفاده 

از آن ها افزايش دهند.
* والدين بايد فعاليت های متناسب با سن و رشد فرزندان 
خود را معين كنند؛ به عنوان مثال، كودكان دبستانی نياز به 
نظارت مستقيم و همچنين هشدار مداوم در مورد تبليغ ها 
و ورود به اتاق های چت دارند. كما اين كه لازم است به 
نوجوانان يادآوری كرد كه نکات ايمنی در اينترنت و مدت 

استفاده از آن را رعايت كنند.
* اجازه ورود به اتاق گفت وگوی مجازی برای فرزندان، 

تنها با نظارت والدين بايد صورت بگيرد.
اينترنت  از  با فرزند كودک خود  بايد همراه  * والدين 
استفاده كنند و با هم سايت ها و پايگاه ها را جست وجو كنند 

و همچنين نقش تبليغات را برای كودكان توضيح دهند.
* در زمان استفاده از اينترنت، والدين بايد الگوی خوبی 
برای فرزند خود باشند و زمان استفاده را به هدفی مشخص 

و ويژه محدود كنند.
كودك و رايانه

* والدين بايد در مورد اتفاقاتی كه در رابطه با فعاليت های 
كامپيوتری و اينترنتی در مدرسه كودک به وجود می آيد، 
اطلاعات كافی داشته باشند و لازم است اين اطلاعات را 

به دست آورند.
* برای نظارت بهتر و آسان تر والدين بر كودكان، بايد رايانه 

را در محلی عمومی و قابل دسترس برای همگان قرار داد.
* يکی از توانايی های مرورگرهای اينترنت، اين است كه 
والدين قادر خواهند بود با تغيير در تنظيمات مرورگرها، 
تعداد محدودی سايت را آن هم بر اساس نياز فرزندان، در 
اختيار كاربر قرار بدهند و احياناً سايت های ديگری كه مضر 

هستند، از دسترس كاربر خارج كنند.
* زمانی را هم برای ورزش و تفريح در خارج از خانه 
برای فرزندان بايد اختصاص داد تا از اين طريق، علاوه بر 
تخليه انرژی و هيجانات و همچنين ايجاد سلامتی و نشاط 
فرزندان، از آسيب های احتمالی جسمانی استفاده از رايانه 
و  اينترنت  مانند  ارتباطی  ابزارهای  امروزه،  ماند.  بر حذر 
رايانه، بيشتر در دسترس كودكان، نوجوانان و جوانان است؛ 
بنابر اين لازم است كه فرهنگ سازی درباره نحوه استفاده 
معطوف  بيشتر  مجازی،  فضاهای  اين گونه  و  اينترنت  از 
قشر كم سن و سال شود، تا در نتيجه، در يک بازه زمانی 

مشخص، اين فرهنگ در جامعه جوان ما نهادينه شود.
البته اين فرهنگ سازی درباره نحوه استفاده از اينترنت، 
بايد از مدارس و حتی قبل از آن نيز شروع شود؛ اما نبايد از 
اين نکته غافل ماند كه والدين نقش مهم تری را می توانند 
در نحوه استفاده از اينترنت و فضای مجازی برای فرزندان 
خود ايفا كنند. از اين رو، والدين لازم است كه آمادگی كافی 
برای روبه رو شدن با اين پديده ارتباطی را داشته باشند تا 
اين تکنولوژی را از يک تهديد، به يک فرصت تربيتی تبديل 

كنند .

آسیب های اینترنت بر فرزندان خيال پردازی کودکان را 
امری منفی تلقی نکنيد

 يک روان شناس كودك گفت: نگرش خانواده  بايد نسبت به حرف هايی كه 
كودك در حطيه خيال پردازی هايش می گويد مثبت باشد و خيال پردازی را 

يک امر منفی تلقی نکنند.
علی راكی  با بيان اينکه ديدگاه های متفاوتی در خصوص موضوع خيال پردازی و يا 
تخيل در ميان روان شناسان و خانواده ها وجود دارد، اظهار كرد: برخی روان شناسان و 
خانواده ها معتقدند كه خيال پردازی ممکن است منجر به اين شود كه فرد مسير صحيح 

زندگی را طی نکند و هميشه به دنبال رويا پردازی باشد. 
و  پردازی  رويا  كه  معتقدند  خانواده ها  و  شناسان  روان  از  ديگر  برخی  افزود:  وی 
خيال پردازی كمک بسياری به ذهن در خلق ايده های نو و جديد می كند و خلاقيت فرد 

را افزايش می دهد.
اين روان شناس كودک با بيان اينکه به نظر می آيد كه بر اساس تحقيقات نظر دوم 
به واقعيت نزديک تر است، اضافه كرد: هر چه روياها و خيال پردازی در افراد بيشتر باشد 
خلاقيت نيز در افراد بيشتر شکل می گيرد و معمولا در تکنيک های افزايش خلاقيت از 
رويا پردازی نيز استفاده می شود و از فرد خواسته می شود تمام روياها و اهداف خود را به 

زبان بياورد حتی اگر آن فکرها از نظر بسياری خنده دار و بی معنا باشد. 
راكی با اشاره به اينکه يکی از تکنيک های افزايش خلاقيت رويا پردازی است، گفت: 
رويا پردازی به شرطی می تواند به افزايش خلاقيت كمک كند كه مثبت و جهت دار و 

روياها در جهت خلق يک خلاقيت مثبت شکل گرفته باشد.
با  برخورد  نحوه  از  درستی  والدين درک  خانواده ها  برخی  در  اينکه  بيان  با  وی   
خيال پردازی های كودكان ندارند و با ديد تمسخر آميز با كودک خيال پرداز رفتار می كنند، 
ادامه داد: برخی والدين با يک ديد منفی با اين موضوع برخورد می كنند و به جای هدايت 

روياها در مسير رشد و افزايش خلاقيت كودک، او را از خيال پردازی منع می كنند.
 اين روان شناس كودک با بيان اينکه اگر خيال پردازی در جنبه های مختلف مثبت 
صورت گيرد می تواند موثر واقع شود، اضافه كرد: معمولا خيال پردازی ها زمانی به سمت 
توهم زايی می روند كه فرد كمبودهای عاطفی داشته باشد. راكی خاطر نشان كرد: برای 
نمونه ممکن است كودک تصور كند كه پدر و مادر و يا شرايط ديگری دارد، اين نوع 
خيال پردازی يک زنگ خطر و علامت هشداری برای خانواده  است و نشان می دهد والدين 

وظايف شان را نسبت به كودک درست انجام نداده اند.
 وی افزود: كودک بايد در حيطه های اجتماعی، عاطفی، تحصيلی و جسمی رشد 
مناسبی داشته باشند و اگر كودک در يکی از اين موارد با مشکل روبرو شود و كمبودهايی 

را احساس كند به دليل اين ضعف، خيال پردازی می كند.
 اين روان شناس كودک با بيان اينکه اين دسته خيال پردازی ها مشکل ساز است، 
تصريح كرد: والدين می توانند از اين خيال پردازی های كودک پی به نقاط ضعف او 
ببرند؛ درصورتی كه خيال پردازی جنبه رشدی داشت آن را برطرف كنند و اگر نشان از 

كمبودهای عاطفی كودک می داد، با برنامه ريزی آن را جبران كنند.
 راكی با بيان اينکه نگرش والدين نسبت به خيال پردازی كودک بايد مثبت شود و خيال 
پردازی را يک امر منفی تلقی نکنند، ادامه داد: خيال پردازی می تواند به خصوص اگر خيال 
پردازی های شغلی باشد منجر به پيشرفت های شغلی شود، بنابراين والدين بايد بسترهايی 

كه كودک برای خيال پردازی نياز دارد را فراهم كنند.

معاون مبارزه با جعل و كلاهبرداری پليس آگاهی :

فعاليت شرکتهای هرمی
 در قالب بازاريابی اينترنتی

و  جعل  با  مبارزه  معاون  ايمان: 
گفت:  آگاهی  پليس  كلاهبرداری 
فعاليت شركتهای هرمی در كلانشهرها 
به صفر رسيده است و باقی مانده اين 
فعاليت  بازاريابی  قالب  در  شركتها 

می كنند.
سرهنگ فريدون رهبريان اظهار داشت: 
پليس  هماهنگ  اقدامات  با  خوشبختانه 
در  كه  هرمی  شركتهای  فعاليت  آگاهی 
زمانی نه چندان دور 4 ميليون ايرانی را 
درگير خود كرده بود بسيار كاهش يافته و 
در حال حاضر اين شركتها و افراد عضو آن 

به صورت موردی در برخی نقاط فعاليت می كنند. وی ادامه داد: فعاليت اين شركتها در 
كلانشهرها به صفر رسيده و هرازگاهی در برخی شهرستانهای كوچک و كمتر درگيراين 
موضوع شركتهايی اقدام به فعاليت و عضو گيری از طريق روشهای قديمی كرده و متاسفانه 
بازهم عده ای از هموطنان در دام آنها گرفتار می شوند. معاون مبارزه با جعل و كلاهبرداری 
پليس آگاهی با اعلام اينکه پسرها بيشتر از دختران جذب شركتهای هرمی می شوند، 
افزود:جامعه هدف شركتهای هرمی جوانان 20 تا30 سال هستند و اين افراد عمدتا به 
دليل نداشتن شغل و عدم رضايت از كار به منظور كسب درامد بيشتر جذب شركتهای 
هرمی می شوند. رهبريان با اعلام اينکه شركتهای هرمی در قالب بازاريابی اينترنتی اقدام به 
عضو گيری می كنند، افزود: وضعيت تجارت الکترونيک مشخص است و هرگونه پيشنهاد 
غير واقع و وسوسه كننده نشان دهنده وجود اشکال در آن شغل است. اين افراد به بهانه 
بازاريابی اينترنتی اقدام به جذب نيرو كرده و از افراد می خواهند برای دريافت پورسانت 
عده ای ديگر را برای بازاريابی اينترنتی معرفی كنند. به گفته وی، موضوع مبارزه با جعل و 
كلاهبرداری نياز به اطلاع رسانی بسياری دارد چرا كه اقشار مختلف جامعه، در خطر به دام 
افتادن كلاهبرداران هستند پس بايد با برملا كردن شگردهای مجرمان به مردم، شهروندان 

را آگاه و از وقوع جرائم جلوگيری كنيم.

معاشرت با افراد ناباب
 عامل 63 درصد اعتيادها

ايمان: يک كارشناس پيشگيری از اعتياد گفت: معاشرت با افراد ناباب عامل 
63 درصد از اعتياد افراد است و بايد خانواده ها به اين مسئله توجه ويژه ای 

داشته باشند.
عبدالامير عالی با اشاره به اهميت توجه والدين به رفتارهای فرزندان، اظهار كرد: والدين 
بايد از تبعيض گذاشتن بين فرزندان پرهيز كنند چرا كه احساس حقارت و حسادت، سبب 
سرخوردگی فرد از محيط خانواده شده، او را جلب گروه های منحرف می كند. همچنين 
برای پر كردن اوقات فراغت فرزندان، برنامه های مناسب و مفيد در نظر گرفته شود و بر 
رفت  و آمد و معاشرت های آن ها نظارت مناسب نه به طور مستقيم و با كنترل شديد 

صورت پذيرد؛ چرا كه معاشرت با افراد ناباب عامل 63 درصد از اعتياد افراد است.
وی با اشاره به اهميت دادن به شخصيت فرزندان از سوی والدين افزود: به فرزندان اجازه 
داده شود تا نظرات خود را در امور منزل بيان كرده، در تصميم گيری ها مشاركت يابند و 
به آن ها مسووليت داده شود و از تحقير و توهين آن ها خودداری شود و به طور كلی برای 
شخصيت فرزندان ارزش و احترام قايل شوند و پول توجيبی در حد احتياجات لازم نه 
بسيار كم و نه بيش از حد در اختيار آن ها گذاشته شود. اين پزشک تصريح كرد: والدين، 
بايد علاقه خود را به فرزندان شان نشان دهند و به او اطمينان بخشند كه همه جا پشتيبان 
او هستند و از عواقب افرادی كه دچار اعتياد حتی با شروع مصرف سيگار شده اند، برای 
آن ها بگويند و آن ها را به مطالعه كتب سودمند در اين راستا تشويق كنند؛ اين در حاليست 
كه بايد از بحث و نزاع و دامن زدن به اختلافات پرهيز شود. گاه والدين آن قدر درگير مسايل 
و تعارضات فی مابين هستند كه نسبت به وجود مشکلات فرزندان خود، غافل می شوند كه 
اين موضوع دريچه ای برای ورود فرزندان به دام اعتياد است. عالی در خصوص تعامل والدين 
با محل تحصيل فرزندان، تاكيد كرد: والدين بايد تلاش كنند تا ارتباط مناسب و مستمری 
با مدرسه و محل تحصيل فرزندان خود داشته باشند تا از وضعيت درسی، اخلاقی، رفتاری 
و دوستی های آن ها اطلاع يابند و در صورت لزوم از معلمان و مسوولان مدرسه يا دانشگاه 
كمک بگيرند و در عين حال به تغييرات رفتاری، افت تحصيلی، وجود مشکلات خلقی 
مثل افسردگی يا اضطراب آن ها اهميت ويژه ای قايل شوند، چرا كه اين نوع تغييرات هم 
سبب روی آوردن به مواد و هم ناشی از مصرف آن می شود كه جهت رفع و درمان آن ها 

بايد به مشاوران و روان شناسان مراجعه شود.

چرا کودکان قهر می کنند؟
يک روانشناس گفت: اگر تحقق نياز كودكان به تأخير بيفتد، قهر می كنند.

محمدعلی سپهوندی  درباره علل قهر كودكان اظهار كرد: وقتی كودكی از دست پدر و 
مادر خود ناراحت می شود و توان دشمنی با آنها را ندارد، قهر می كند.

وی با اشاره به اينکه لجاجت كودكان در نهايت سبب قهر آنها می شود، اظهار كرد: قهر 
كردن كودكان از زمانی كه او به دوران كودكی اوليه وارد می شود، آغاز شده و با شروع 
شدن امر و نهی پدر و مادر، كودک قهر می كند. اين عضو هيئت علمی دانشگاه لرستان 
تصريح كرد: يکی از عمده دلايل قهر بين كودكان، بی توجهی والدين به اوست؛ كودک 
برای رسيدن به خواسته ها و يا جلب توجه بزرگترها قهر می كند. اين روانشناس ادامه داد: 
كودكان در سنين اوليه به شدت نياز دارند كه پدر و مادر آنها را به آغوش طبيعت و گردش 
برده و بيش از پيش به آنها توجه كنند. سپهوندی اضافه كرد: نيازهای كودكان شامل نياز به 
فيزيولوژيک، ايجاد ايمنی و امنيت، تعلق و وابستگی، صحبت و ملاطفت بوده كه در صورت 
بی توجهی والدين به اين موارد، كودک از دست پدر و مادر قهر می كند. وی اظهار كرد: وقتی 
پدر و مادر به نيازهای كودک خود پاسخی ندهند، او قهر كرده و با لجبازی قصد دارد كه به 
هدفش برسد. اين روانشناس خاطرنشان كرد: در برخورد با بچه هايی كه زياد قهر می كنند 
بهتر است كه پدر و مادر رويه معقولی را در پيش گرفته و در برابر خواسته های نامعقول او 

پاسخ منفی داشته باشند.

 خانه تاريخی يزدان پناه از جاذبه های گردشگری قم
خانه تاريخی يزدان پناه واقع در شهر قم،  كه از حيث معماری دارای مساحت 884 متر و 928 متر زيربنا و متعلق به دوران قاجار و پهلوی اول است.

هيات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاك منطقه يک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضيان پرونده های تشکيلی طبق قانون مذكور را براساس 
گزارش كارشناسان و به استناد مدارك موجود در پرونده به شرح آراء ذيل تاييد 

نموده اند.
كلاسه پرونده  به  مربوط   139360330001001507 شماره   1-رأی 

باب يک  حسين6دانگ  سعادتمندفرزند  علی  خانم   /  1391114430001000990آقا 
 ساختمان بمساحت 136/59 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11121مکرر -اصلی

واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001001421 شماره  رأی   -2
1391114430001000390 آقا / خانم نقی گرزی فرزند يعقوبعلی6دانگ يک باب خانه 
بمساحت 71 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11242 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خريداری عادی مع الواسطه از حيدر اصفهانی نژاد.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001001421 شماره  رأی   -2
1391114430001000390 آقا / خانم نقی گرزی فرزند يعقوبعلی6دانگ يک باب خانه 
بمساحت 71 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11242 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خريداری عادی مع الواسطه از حيدر اصفهانی نژاد.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001001420 شماره  رأی   -3
باب  يک  يعقوبعلی6دانگ  فرزند  گرزی  نقی  خانم   / آقا   1391114430001000382
ساختمان بمساحت 130 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11242 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از حيدر اصفهانی نژاد .
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001002030 شماره  رأی   -4
1391114430001001093 آقا / خانم عباس آتش بارفرزند محمد علی6دانگ يک باب 
ساختمان بمساحت 145/87 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10399 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003068 شماره  رأی   -5
1391114430001000480 آقا / خانم رضا چهره فرزند محمد6دانگ يک باب ساختمان 
بمساحت 54 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11238 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خريداری عادی مع الواسطه از علی سزاوار.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003275 شماره  رأی    -6
1392114430001002876 آقا / خانم امير حسين رئيس غلاميفرزند مصطفی 2سهم 
مشاع از12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 193/21 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری مدارک پيوست سهم 

الارث خود از مالکيت مصطفی رئيس غلامی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003254 شماره  رأی   -7
1391114430001000583 آقا / خانم وحيد رئيس غلامی فرزند محمد رضا1سهم مشاع 
از 12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 193/21 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری مدارک پيوست سهم الارث 

خود از مالکيت مصطفی رئيس غلامی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003352 شماره  رأی   -8

1392114430001002871 آقا / خانم عباس رئيس غلاميفرزند مصطفی1سهم مشاع از 
12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 193/21 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری مدارک پيوست سهم الارث 

خود از مالکيت مصطفی رئيس غلامی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003356 شماره  رأی   -9
1392114430001002865 آقا / خانم حسين رئيس غلامی فرزند مصطفی2سهم مشاع 
از 12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 193/21 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری مدارک پيوست سهم الارث 

خود از مالکيت مصطفی رئيس غلامی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003271 شماره  رأی   -10
1392114430001002868 آقا / خانم اكرم رئيس غلاميفرزند مصطفی2سهم مشاع از 
12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 193/21 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری مدارک پيوست سهم الارث 

خود از مالکيت مصطفی رئيس غلامی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003261 شماره  رأی   -11
1392114430001002879 آقا / خانم سعيد رئيس غلامی فرزند محمد رضا1سهم مشاع 
از 12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 193/21 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری مدارک پيوست سهم الارث 

خود از مالکيت مصطفی رئيس غلامی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003273 شماره  رأی   -12
1392114430001002875 آقا / خانم فاطمه رئيس غلاميفرزند مصطفی1سهم مشاع 
از 12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 193/21 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری مدارک پيوست سهم الارث 

خود از مالکيت مصطفی رئيس غلامی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003248 شماره  13-رأی 
1392114430001002872 آقا / خانم اعظم رئيس غلاميفرزند مصطفی1سهم مشاع از 
12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 193/21 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری مدارک پيوست سهم الارث 

خود از مالکيت مصطفی رئيس غلامی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003272 شماره  رأی   -14
1392114430001002867 آقا / خانم زهرا رئيس غلاميفرزند مصطفی1سهم مشاع از 
12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 193/21 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری مدارک پيوست سهم الارث 

خود از مالکيت مصطفی رئيس غلامی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003233 شماره  رأی   -15
1391114430001000582 آقا / خانم وحيد رئيس غلامی فرزند محمد رضا1سهم مشاع 
از 12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 786/32 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مدارک  پيوست 

پرونده كه سهم الارث متقاضی از مالکيت مرحوم مصطفی رييس غلامی.

كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003234 شماره  16-رأی 
1392114430001002878 آقا / خانم سعيد رئيس غلامی فرزند محمد رضا1سهم مشاع 
از 12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 786/32 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مدارک  پيوست 

پرونده كه سهم الارث متقاضی از مالکيت مرحوم مصطفی رييس غلامی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003241 شماره  رأی   -17
1392114430001002873 آقا / خانم اعظم رئيس غلاميفرزند مصطفی1سهم مشاع از 
12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 786/32 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مدارک  پيوست 

پرونده كه سهم الارث متقاضی از مالکيت مرحوم مصطفی رييس غلامی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003240 شماره  رأی   -18
1392114430001002877 آقا / خانم امير حسين رئيس غلامی فرزند مصطفی2سهم 
مشاع از 12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 786/32 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مدارک  

پيوست پرونده كه سهم الارث متقاضی از مالکيت مرحوم مصطفی رييس غلامی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003238 شماره  19-رأی 
1392114430001002864 آقا / خانم حسين رئيس غلامی فرزند مصطفی2سهم مشاع 
از 12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 786/32 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مدارک  پيوست 

پرونده كه سهم الارث متقاضی از مالکيت مرحوم مصطفی رييس غلامی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003170 شماره  رأی   -20
1392114430001002866 آقا / خانم زهرا رئيس غلاميفرزند مصطفی1سهم مشاع از 
12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 786/32 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مدارک  پيوست 

پرونده كه سهم الارث متقاضی از مالکيت مرحوم مصطفی رييس غلامی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003206 شماره  رأی   -21
1392114430001002870 آقا / خانم عباس رئيس غلامی فرزند مصطفی 2سهم مشاع 
از 12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 786/32 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مدارک  پيوست 

پرونده كه سهم الارث متقاضی از مالکيت مرحوم مصطفی رييس غلامی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003236 شماره  رأی   -22
1392114430001002874 آقا / خانم فاطمه رئيس غلامی فرزند مصطفی1سهم مشاع 
از 12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 786/32 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مدارک  پيوست 

پرونده كه سهم الارث متقاضی از مالکيت مرحوم مصطفی رييس غلامی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003243 شماره  رأی   -23
1392114430001002869 آقا / خانم اكرم رئيس غلاميفرزند مصطفی1سهم مشاع از 
12سهم 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 786/32 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10586و10589 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مدارک  پيوست 

پرونده كه سهم الارث متقاضی از مالکيت مرحوم مصطفی رييس غلامی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139260330001016482 شماره  رأی   -24
1391114430001001067 آقا / خانم علی كوه برفرزند عباس 6دانگ يک باب ساختمان 
بمساحت 139/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10452 -اصلی واقع در بخش1 

ثبت قم خريداری سند رسمی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003045 شماره  رأی   -25
1391114430001001322 آقا / خانم حسن محمد بيگی فرزند محمد 6دانگ يک باب 
ساختمان بمساحت 318/57 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10697/1 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خريداری عادی از جعفر قلی علی كوری مقار 19 متر و سند رسمی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001001439 شماره  رأی   -26
1391114430001001202 آقا / خانم سيد رضا حسينی فرزند سيد حسين 6دانگ يک 
باب ساختمان بمساحت 146 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10873 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001001843 شماره  رأی   -27
1391114430001000475 آقا / خانم محمد فضل الهی فرزند عباس6دانگ يک باب 
ساختمان بمساحت 232/07 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11238 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از خانم بشرا سزاوار.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001001381 شماره  رأی   -28
1391114430001000998 آقا / خانم حسين رضايی فرزند عباس 6دانگ يک باب 
ساختمان بمساحت 144/02 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10275 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13936330001003432 شماره  رأی   -29
1391114430001001147 آقا / خانم احمد علی اسعدی فرزند محمد علی 6دانگ يک 
باب ساختمان بمساحت 99/36 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10337 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
مورد تاييد قرار گرفته و از آنجائيکه مقرر گرديده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکيت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکين مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذينفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاريخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم 
تسليم و رسيد آن را اخذ و ظرف مدت يکماه پس از تسليم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقديم و گواهی آنرا به اين اداره تحويل نمايند 
لازم به توضيح است كه صدور سند بر اساس قانون مذكور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1393/04/29
تاریخ انتشار دوم: 1393/05/13
 جعفر كاظمی
رئيس ثبت اسناد منطقه يک قم

آگهی ماده 3 قانون تعيين تکليف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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خبـــر
حجت الاسلام ناطق نوری: 

بنا ندارم در انتخابات مجلس 
شركت كنم

ايمان :حجت الاسلام والمسلمين علی اكبر ناطق نوری اعلام كرد كه قصد 
ندارد برای انتخابات آتی مجلس شورای اسلامی كانديدا شود. 

رئيس مجلس پنجم در هشتمين همايش اساتيد و دانشجويان ايرانی خارج از كشور، 
در پاسخ به سوال يکی از دانشجويان شركت كننده در همايش اساتيد و دانشجويان 
ايرانی خارج ازكشور مبنی بر اين كه بايد چه كرد كه مجلس آينده تبلور اراده ی مردم 
باشد و اين كه آيا خود شما در انتخابات شركت خواهيد كرد يا نه؟ گفت: بنده بنا ندارم 
در انتخابات شركت كنم و نمی كنم و تشخيص می دهم كه تکليفی در اين زمينه ندارم. 
وی با اشاره به اين كه در چندين دوره مجلس حضور داشته و چندين سال رئيس 
مجلس بوده است، تصريح كرد: در نقاط مختلف دنيا اتاق های فکری وجود دارد كه 
اين اتاق های فکر افرادی كه سا ل ها كار سياسی كرده اند تجربه ی خود را در اختيار 
جوان هايی كه تازه وارد عرصه ی سياست می شوند، می گذارند و من وقتی رياستم در 

مجلس تمام شد بر اين موضوع تاكيد كردم. 

بايد به نسل های ديگر برای حضور در عرصه فرصت بدهيم
اين عضو جامعه روحانيت مبارز با بيان اين كه من 20 سال نماينده بودم و 20 سال 
پوستر بنده در سطح ديوارهای شهر زده شد و اين موضوع بس است، تصريح كرد: من 
اكنون 71 سالم است و از نسل اول انقلاب هستم. ما بايد به نسل های ديگر برای حضور 

در عرصه فرصت بدهيم. 
وی ادامه داد: نگاه من اين بوده و هست و به همين دليل برای حضور در اين عرصه 

احساس تکليف نمی كنم. 
ناطق نوری گفت : اميدوارم كه در انتخابات آينده مجلس نيز چنان مسائل ساماندهی 
شود و پيش رود كه تمام نيروهای خدمتگزار بتوانند با انگيزه وارد اين صحنه شوند و 

انتخابات به صورت مناسب برگزار شود. 

قوه قضاييه راست و دروغ نسبت های داده شده به من را بررسی كند
به گزارش ايسنا، ناطق نوری در ادامه در پاسخ به سوال دانشجوی ديگری مبنی 
بر اين كه از سوی احمدی نژاد به شما اتهام هايی وارد شد، چرا اين اتهامات را پيگيری 
نکرديد؟ تصريح كرد: ايشان تشخيص دادند و مطالبی را مطرح كردند، ولی اشکال اين 
است كه چرا اين مطالب پيگيری نشد . خواسته ی من اكنون نيز از قوه قضاييه اين است 
كه اين نسبت هايی كه داده شد را پيگيری كند تا مشخص شود راست است يا دروغ 
است. اگر امثال من بردند و خوردند من صلاحيت ندارم كه رئيس دفتر بازرسی مقام 
معظم رهبری باشم. در مجمع حضور داشته باشم و برای شما حرف بزنم. اين عضو 
مجمع تشخيص مصلحت نظام افزود : ايشان يک نسبت هايی را دادند وگفتند بردند 
وخوردند ، من دو سه بار تاكنون گفته ام كه چرا به اين مسائلی كه مطرح شد، نمی رسيد 
من اين اشکال را دارم. نسبت هايی را به افراد داده می شود بايد اين مسائل بررسی شود. 

شکايت پسرم از احمدی نژاد تبديل به رنج نامه شد
وی همچنين خاطرنشان كرد: همان موقع ايشان اسم پسر من را نيز بردند.پسر من 
شکايت كرد، ولی نقص قانونی و حقوقی مانع از ادامه پيگيری شد و وكيل واردی گفتند 
كه اين اندازه كه ايشان گفته پيگيری ها راه به جايی پيدا نمی كند و خودتان را خسته 

نکنيد. به همين بابت آن شکايت تبديل به رنج نامه شد. 
ناطق نوری در بخش ديگری از صحبت های خود گفت: متاسفانه اين پرونده و اين 
مسائل ابتر می ماند و در ذهن مردم شبهات ايجاد می شود. من دلم برای خودم نمی سوزد 
، وقتی كسی وارد می شود بايد پی اين مسائل را نيز به تنش بمالد. اگر بخواهد زير بليط 
كسی نرود اين موضوع خرج دارد. البته اين به ضرر ما نشد و جامعه فهميد كه چی به 

چی است، ولی من تاكيد دارم كه بايد به اين قضايا رسيدگی شود. 
رييس دفتر بازرسی مقام معظم رهبری ادامه داد:از همه بدتر در ارتباط با اين مسائل، 
اين موضوع است كه فرهنگ ما خراب شود، ناطق نوری از بين برود و يا آبرويش برود 
چيزی نيست. متاسفانه بی اخلاقی، دروغ و تملق در فرهنگ ايرانی در حال نهادينه شدن 
است و اين مسائل به فرهنگ ما ضربه وارد شد.از سويی ديگر جوانان ونسل جديد نسبت 

به مسئولان وروحانيت واسلام بد بين می شود و اين ضرر را نمی توان جبران كرد. 

صنعت و دانشگاه بايد به يکديگر پيوند بخورد
وی در پاسخ به سوال دانشجويی مبنی بر اين كه دانشجويان خارج از كشور بعد 
از بازگشت به وطن با معضل بيکاری روبرو هستند با تاييد اين موضوع گفت: برخی از 
بستگان من نيز كه در خارج از كشور تحصيل كردند، در موقع بازگشت دغدغه شغل 
دارند و مسئولان بايد به اين موضوع توجه كنند و از اين دانشجويان به عنوان يک 

سرمايه استفاده كنند. 
مراكز  متاسفانه  داد:  ادامه  از صحبت های خود  وی همچنين در بخش ديگری 
تحقيقاتی ما با مراكز صنعتی وغير صنعتی و عملياتی كشور بيگانه هستند و در واقع 
همپوشانی ندارد. برخی از تحقيقات تکراری هستند و و صرفا تحقيقات هستند و ما آنها 
را در صنعت و كار نمی بينيم. در حالی كه صنعت و دانشگاه بايد به يکديگر پيوند بخورد. 

جناح بندی هايی كنونی كشور را قبول ندارم
بالاخره  ما  كه  اين  بر  مبنی  ديگری  دانشجوی  سوال  به  پاسخ  در  نوری  ناطق 
نفهميده ايم كه شما عضو كدام جريان و جناح هستيد درابتدا به شوخی گفت: به اين 

زودی ها نمی فهميد. 
وی در ادامه توضيح داد: من اين جناح بندی هايی كه به معنای كنونی در كشور 
وجود دارد، را قبول ندارم. من معتقدم در كشور ما دموكراسی حاكم است. و مراجعه به 
آرای مردم است. و ما در طول 35 سال پس از پيروزی انقلاب اسلامی تاكنون نزديک به 
36 الی 35 انتخابات داشته ايم، مراجعه به آراء مردم داشته ايم، ولی اشکال بر اين موضوع 

است كه دموكراسی آورده ايم، ولی ابزار آن را نياورده ايم. 

قاعده بازی را بلد نيستيم
اين فعال سياسی ادامه داد: ابزار دموكراسی در دنيا حزب است. در دنيا احزاب ، 
مرام نامه ، اساس نامه و مواضع شفاف و روشنی دارند. شورای مركزی آنها، درآمد آنها و 
نحوه ی فعاليت آنها كاملا مشخص است، ولی در كشور ما احزابی كه فعاليت دارند، حزب 
نيستند و به قول رهبری اينها قبيله هستند. پس يک مشکل همان طور كه اشاره كردم 

اين است كه ما ابزار دموكراسی نداريم. از سويی ديگر قاعده بازی را هم بلد نيستيم. 
وی با بيان اين كه نه چپ و نه راست و نه اصلاح طلب و نه اصولگرا اكثرشان قاعده 
بازی را بلد نيستند، اظهار كرد: دركشورهای مختلف وقتی يک حزب پيروز می شود 
به صورت طبيعی رئيس جمهور يا نخست وزير، وزرا و معاونين رئيس جمهور و حتی 
مشاوران، از آن حزب انتخاب می شوند ، ولی بدنه ی كارشناسی حفظ می شود و رده های 
پايين دست نمی خورد. يا به خاطر قانونی كه دارند، اين كار را نمی كنند و يا به خاطر 
فرهنگی كه دارند. به هر حال بدنه ی كارشناسی را حفظ می كنند، ولی در كشور ما چپ 
سر كار می آيد قلع و قمع می كند، حتی فراش فلان مدرسه در فلان جا را نيز عوض 
می كند. موقعی هم كه راست بر سر كار می آيد آن هم همين گونه عمل می كند. ما 

35 سال است كه با سر كچل می خواهيم اوستا شويم. من اين عملکرد را قبول ندارم. 
ناطق نوری ادامه داد: من سال 60 در عين حال كه عضو حزب جمهوری بودم، وزير 
كشور بودم و اكنون بعد از 33 سال، ماهی يک دفعه با استانداران زمان خودم جلسه 
دارم. شما تحقيق كنيد كه تركيب استانداران من درسال 60 چگونه بود و اين كه آنها 
اكنون در كجا مشغول به كار هستند. هم اصولگرا ، هم اصلاح طلب و معتدل در بين 

آنها هستند. 

هر كسی نبايد به خود حق دهد كه يک گروه را متهم به انحرافی بودن كند
ناطق نوری افزود: درمورد گروه های سياسی نيز ساز و كارهای خاص خود وجود دارد. 
اگر يک جريان انحرافی باشد، اين مهم است كه تشخيص اين كه يک جريان انحرافی 
است با چه كسی باشد و نبايد اين گونه باشد كه يک نفر صبح از خواب بيدار شود و 
بگويد فلان جريان انحرافی است و يا فلانی منحرف است. اين باعث می شود كه امنيت 
جامعه از بين برود. در واقع هر كسی نبايد به خود حق دهد كه يک گروه را متهم به 
انحرافی بودن كند و بگويد فلان جريان انحرافی است. البته مسئولان اين مساله مشخص 

هستند. بررسی اين قضايا وتشخيص اين موضوع با شورای عالی امنيت ملی است. 
وی تصريح كرد: منافع ملی در شورای عالی امنيت بررسی می شود و اين مباحث نيز 
در آنجا مطرح می شود كه در راس اين شورا رئيس جمهور است و مسئولان ذی ربط 
نيز از زير مجموعه ی آنها هستند. و در واقع آنجاست كه بايد بررسی شود و تشخيص 
دهند كه كدام جريان انحرافی است و اگر انحرافی است چگونه بايد با آن برخورد شود 

يا برخورد نشود. 

بسياری از ناظران و تحليلگران پيشبرد گفت و گوهای هسته ای 
و بازگشت آرامش به فضای اقتصادی را مهمترين دستاوردهای 
دولت تدبير و اميد در يک سال گذشته می دانند و انتظار دارند 
كه دولت در مسير پيش رو در حوزه های ديگر نيز قدم های 
گرما  در  روحانی  انتخاباتی حسن  بردارد. شعارهای  محکمتری 
گرم انتخابات 24 خرداد 92 كه نويد بخش »تغيير« بود، توانست 
بسياری از مردم را به پای صندوق های رای بکشاند؛ صندوق هايی 
كه اغلب نام نامزد اعتدال گرای انتخابات رياست جمهوری به آن 
ريخته شد. حال پس از گذشت يک سال از عمر دولت يازدهم، به 
نظر می رسد عملکرد اعضای كابينه توانسته است روح اميد را در 
دل مردم احيا كند؛ مساله يی كه خود رييس جمهوری نيز بر آن 
تاكيد دارد. روحانی در چهارمين روز از مرداد ماه در مراسم افطاری 
در حضور جمعی از علما و روحانيون گفت: به عنوان كسی كه 
در 11 ماه گذشته مسووليت اجرايی كشور را بر دوش داشته ام، 
صراحتا اعلام می كنم كه طبق نظرسنجی ها، اميد به زندگی ميان 
مردم نه تنها كم نشده بلکه بيشتر شده است.اما چه عواملی باعث 
شده است كه مردم نسبت به آينده ی خود خوشبين و به عملکرد 

دولت در سالهای باقی مانده اميدوار باشند؟ 

 دولت فراجناحی 
های  جناح  برخی  دلخوری  به  استناد  با  كارشناسان  برخی 
سياسی ناشی از حاشيه های پس از انتخابات رياست جمهوری 
سال 88 ، انتخابات سردی را برای سال 92 پيش بينی می كردند، 
ولی حضور روحانی به عنوان نامزدی ميانه رو كه حمايت جناح 
های مختلف سياسی كشور را با خود داشت، تنور انتخابات را گرم 

كرد.
او كه با شعار اعتدال پا به كارزار انتخابات گذاشت، در نخستين 
مصاحبه ی خود پيش از انتخابات در 25 ارديبهشت 1392 اعلام 
كرد: من همواره با همه نيروهای اصلاح طلب معتدل و نيروهای 
اصولگرا ارتباط داشتم و در دولت از همه نيروهای شايسته از هر 

طيف و گرايشی استفاده خواهم كرد. 
اين موضع گيری ها و تکرار آن ها بعد از پيروزی در انتخابات كه 
در ذهن مردم ايده ی دولت فراجناحی را تداعی می كرد، با انتخاب 

وزيران از طيف ها و گروه های مختلف عملياتی شد. 
»محمد رضا راه چمنی« دبيركل حزب همکاری و وحدت 
ملی با اشاره به اين كه روحانی طی يک سال گذشته همواره در 
مسير تحقق اعتدال به عنوان يکی از شعارهای انتخاباتی خود گام 
برداشته و با برگزاری نشست های مشترک با احزاب و گروه های 
مختلف به دنبال استفاده از ظرفيت آن ها بوده است، گفت: دولت 
با برگزاری اين جلسات و شنيدن ديدگاه افراد مختلف در راستای 
تقويت فرهنگ تحزب در كشور گام برداشته است. روحانی در ادامه 
ی سياست فراجناحی خود، در 24 خرداد 1393 با دعوت از تمامی 
رقيبان انتخاباتی خود طرحی نو درانداخت و بيش از پيش زمينه را 
برای آشتی ملی فراهم كرد؛ اقدامی كه از ديد بسياری از كارشناسان 
می تواند الگوی رفتاری رفاقت سياسی را جايگزين رقابت انتخاباتی 
كند. »حشمت الله فلاحت پيشه« نماينده ی مردم اسلام آباد 
غرب در دوره ی هشتم مجلس شورای اسلامی با استقبال از اقدام 
روحانی در دعوت از رقبای انتخاباتی خود، اقدام های بيشتر و جدی 
تری را در اين زمينه خواستار شد و گفت: هر چند دعوت از احزاب 
و رقبای انتخاباتی كاری پسنديده از سوی حسن روحانی است، ولی 
اين حركت بيشتر نمادين است و اميدواريم در آينده دوستی های 

به صورت واقعی در كشور ايجاد شود. 
راه چمنی نيز، ابتکار رييس جمهوری در دعوت از رقبای خود را 
موجب تقويت تفاهم و همکاری ميان گروه های سياسی دانست و 
گفت: روحانی با اقدام خود نشان داد كه انتخابات به پايان رسيده و 

هم اكنون فصل همکاری و همدلی در جامعه است. 

 سياست خارجی و ترك برداشت ديوار تحريم ها 
امری بديهی است كه جايگاه و اعتبار هر كشوری تا اندازه ی 
زيادی در گرو نحوه ی تعامل آن با كشورهای ديگر است. كنش 
تهاجمی دولت احمدی نژاد و رفتار خارج از چارچوب قواعد بين 
المللی تيم سياست خارجی او طی هشت سال موجب انزوا و شکل 
گيری تحريم های يک جانبه عليه كشورمان در مجامع بين المللی 
شده بود؛ مساله يی كه دولت تازه نفس برای تغيير آن عزم خود 

را جزم كرد. 
روحانی در مراسم تحليف خود در مجلس شورای اسلامی در 
13 مرداد 92 با بيان اين كه با ايران به زبان تکريم سخن بگوييد، نه 
تحريم، به جهانيان اعلام كرد كه ملت ايران با پيشينه ی درخشان 
خود شايسته ی روابطی فراتر از خصومت است و در گفتمان اين 

كشور جايی برای آتش افروزی و خصومت وجود ندارد. 
رييس جمهوری با سفر به نيويورک و سخنرانی در مجمع 
عمومی سازمان ملل متحد و ديدار با شخصيت های مختلف جهان 
در شهريور ماه سال گذشته توانست در نخستين گام اعتماد جهانی 

را نسبت به ايران افزايش دهد. 
پيشبرد گفت و گوهای هسته يی با گروه 1+5 از ديگر اقدام 
های مهم دولت تدبير و اميد در حوزه ی سياست خارجی بود. 
روحانی با سپردن پرونده ی هسته يی به وزارت امور خارجه كه 
در راستای بيانات رهبری مبنی بر »نرمش قهرمانانه« در حوزه 
ی سياست بين الملل انجام گرفت، توانست در 100 روز نخست 
رياست خود بر قوه مجريه، توافق نامه ی اوليه ی »ژنو« را به امضا 
رساند كه بر اساس آن مبالغی از دارايی های مسدود شده ی ايران 
در كشورهای غربی آزاد شد و زمينه برای توافق نهايی در موضوع 

هسته يی فراهم شد. 
فلاحت پيشه در اين پيوند و با اشاره به تلاش های دولت در 
عرصه ی سياست خارجی گفت: ما بايد تلاش های دولت در 
سياست خارجی را در دو بعُد روانی و عملياتی بررسی كنيم؛ در 
يک سال گذشته بعد روانی اين سياست بر بعد عملياتی آن برتری 
داشته است. اين بعد روانی طی يک سال گذشته توانسته موفقيت 

های فراوانی را در سطح بين الملل نصيب كشورمان كند. 
»محمود جام ساز« اقتصاددان نيز با اشاره به چند دور گفت و 
گوی هسته يی ايران و كشورهای 1+5 گفت: هر چند تا امروز ميان 
ايران و اين كشورها بر سر پرونده هسته يی توافق نهايی صورت 
نگرفته است، ولی توافق های اوليه ميان آن ها، سبب آزاد سازی 
مقداری از دارايی های مسدود شده ايران در غرب شد و گره زيادی 

از مشکلات اقتصادی كشور را باز كرد. 
توسعه ی روابط با كشورهای منطقه و فرا منطقه يی از ديگر 
از نظر  بود كه  يازدهم در سياست خارجی  اولويت های دولت 
كارشناسان توانست موفقيت زيادی در آن به دست آورد. روحانی با 
حضور در »اجلاس تعامل و اقدامات اعتمادسازی در آسيا«)سيکا( 

در شانگهای چين و سفر به تركيه و افغانستان در نخستين سال 
رياست جمهوری خود توانست زمينه ی اعتماد متقابل ميان ايران 

و كشورهای همسايه را فراهم كند. 

 كنترل تورم؛ وعده ی طلايی دولت روحانی 
در مرداد ماه سال گذشته كه دولت يازدهم تصدی امور را بر 
عهده گرفت، رشد افسار گسيخته و روزافزون تورم يکی از بزرگترين 
مشکلات اقتصاد بی سامان كشور بود؛ به طوری كه در سال پايانی 
دولت دهم پيش بينی تورم در زمان معينی مانند ماه و سال مشکل 
بود. بسياری از كارشناسان سياست های غيركارشناسی دولت 
احمدی نژاد در حوزه ی اقتصادی چون سياست های انبساطی، 
چاپ پول بدون پشتوانه، كاهش سرمايه گذاری های مولد و بسته 

شدن خطوط توليد را عامل اين نابسامانی می دانستند. 
تشريح  در  خود  ی  روزه  عملکرد 100  گزارش  در  روحانی 
وضعيت بحرانی اقتصادی و نرخ تورم در زمان تحويل دولت از 
كشور  بر  دهم  دولت  در  كه  تورم  گفت:  نژاد،  احمدی  محمود 
حکمفرما بوده در 50 سال گذشته بی سابقه بوده است، زيرا در اين 
دوره ی زمانی هم نرخ تورم در سطح بالايی قرار داشته است و هم 

رشد اقتصادی كشور منفی بود. 
وی در ادامه با اعلام نرخ تورم 43 درصدی در دولت پيشين و 
تلاش های دولت تدبير و اميد برای كاهش آن، گفت: سعی ما بر 
اين است كه تورم 43 درصدی را در پايان سال 92 به 35 درصد و 

در پايان سال 93 به 25 درصد برسانيم.
بررسی شاخص های كلان اقتصادی نشان می دهد كه عملکرد 
تيم اقتصادی دولت طی يک سال گذشته به نتيجه ی مطلوب 

منجر شده است. 
به  اشاره  با  ايرنا  با  ادامه ی گفت و گوی خود  جام ساز در 
تاثيرگذاری سياست های اقتصادی دولت يازدهم در كنترل تورم 
گفت: اقتصاد كشور در سال های 91 و 92 دچار ركود و تورم 
بالايی بود. با روی كار آمدن دولت يازدهم، اقدام های مناسبی 
برای كاهش تورم و ثبات اقتصاد كلان در كشور انجام گرفت كه 
تاثيرگذار بوده است. تيم اقتصادی دولت روحانی با شناسايی ريشه 
های تورم 44درصدی در كشور، برنامه هايی را تدوين كردند كه 
موجب شد اين تورم در پايان سال 92 به گواه كارشناسان به 35 

درصد برسد. 
يکی از پيامدهای مثبت و مهم برنامه های اقتصادی دولت، 
كاهش نرخ و ثبات بازار سکه و ارز در كشور در يک سال گذشته 
بوده است. در نتيجه ی سياست های اقتصادی دولت، حباب سکه 
و طلا تركيد و قيمت اين دو كالای سرمايه يی به طور محسوسی 

كاهش و به ثباتی نسبی دست يافت. 
جام ساز در اين مورد گفت: سياست اصلی دولت اين بود كه 
در اين عرصه ها دخالت نکند و فقط وظيفه ی مديريت اين بازار 
را بر عهده بگيرد؛ اقدامی كه در تاريخ سياسی كشورمان ابتکاری 

برجسته محسوب و نظير آن كمتر ديده می شود. 
رضايت مردم از چشم اندازهای اقتصادی نشانه يی قابل استناد 
از موفقيت های دولت اعتدال در اين حوزه است. بر اساس نظر 
سنجی برنامه ی »پايش« )كه از شبکه يک رسانه ی ملی پخش 
می شود( در پنجم مرداد ماه، بيش از 57 درصد مردم چشم انداز 

اقتصادی دولت در سال 1393 را بهتر از سال 92 دانستند. 
محمود جام ساز با اشاره به نتايج نظرسنجی برنامه ی پايش 
گفت: همانطور كه نتيجه ی اين نظرسنجی نشان می دهد اقدام 
هايی كه دولت برای بهبود وضعيت اقتصادی كشور انجام داده، 
مردم را به آينده اميدوار و اعتماد آن ها را به دولت جلب كرده است. 

 تعامل با ساير قوا 
تفکر احمدی نژاد در مور تعامل ميان قوا، در دولت های نهم و 
دهم رشته ی همکاری ميان سه قوه را به طور روزافزونی سست 
كرد. احمدی نژاد برای همکاری سه قوه اعتبار خاصی قايل نبود؛ 
تا جايی كه در تقابل با قوه ی مقننه سخن امام خمينی )ره( مبنی 
بر اينکه »مجلس در راس امور است« را به چالش كشيد. او با هر 
بار حضور خود در خانه ی ملت، حاشيه های فراوانی برای كشور 
ايجاد كرد. تاخير هر ساله در تحويل لايحه ی بودجه از نمودهای 
همکاری كمرنگ او با مجلس طی سال های مسووليتش بود. در 
سال پايانی رياست جمهوری وی، بودجه با تاخيری نزديک به 80 

روز به مجلس تحويل داده شد. 

اما پيروزی دولت اعتدال فصل جديدی را در رابطه ی دو قوه ی 
مجريه و مقننه گشود. روحانی در نخستين روز حضور خود در 
مجلس برای تحليف، ليست وزيران پيشنهادی خود را به هيات 
رييسه ی مجلس تقديم كرد و در ادامه با حضور در خانه ی ملت 
و دفاع منطقی از وزيران پيشنهادی خود، زمينه ی تعامل دو قوه را 
فراهم آورد. وی در پاسخ به برخی منتقدان خود در خانه ی ملت 
كه همواره سعی داشتند با فيلم و پرونده سازی وزيران دولت را 
بدنام كنند، با سعه ی صدر رفتار كرد و توانست رای اعتماد بيش از 

80 درصد از كابينه ی پيشنهادی خود را از مجلس بگيرد. 
فلاحت پيشه در ادامه سخنان خود كارنامه دولت روحانی را از 
نظر تعامل با مجلس بسيار بهتر از كارنامه ی دولت احمدی نژاد 

ارزيابی كرد. 
راه چمنی نيز با مقايسه ی نحوه ی تعامل دولت روحانی و 
احمدی نژاد با مجلس، دولت روحانی را در اين زمينه بسيار موفق 

تر دانست. 
حضور وزيران در خانه ی ملت برای پاسخگويی به سوال های 
نمايندگان طی يک سال گذشته از ديگر اقدام های دولت تدبير و 

اميد برای تعامل هر چه بيشتر با مجلس بوده است. 
در اين راستا راه چمنی با اشاره به تركيب سياسی مجلس و 
اعتراض هايی كه به برخی از وزيران دولت اعتدال می شود، گفت: 
روحانی در اين زمينه با سعه ی صدر و روابط احترام آميز سعی دارد 

با مجلس بيشترين تعامل را داشته باشد. 
اما تعامل سازنده ی رييس دولت يازدهم تنها به قوه ی مقننه 
محدود نشده است. روحانی در اقدامی جسورانه با معرفی بسياری 
از متخلفان بانکی و اقتصادی به قوه ی قضاييه، به شعار» ليست 

متخلفين و رانت خوران در جيب من است« در كشور پايان داد. 

 شفاف سازی و از خود دانستن مردم 
از سنت های نيکويی كه دولت روحانی در يک سال  يکی 
گذشته بنا نهاد، از خود دانستن مردم كشور بود. وی كه كشور را با 
مشکلات اقتصادی و سياسی فراوانی تحويل گرفته بود در راستای 
تحقق شعارهای خود نمی توانست بدون آگاهی مردم برنامه هايش 
را اجرايی كند؛ از اين رو با تشريح وضعيت كشور سعی كرد هم 
مردم را در جريان وضع موجود قرار دهد و هم در مسير متناسب 
كردن سطح توقع اقشار مختلف جامعه با امکانات موجود گام 
بردارد. رييس جمهوری در نخستين اقدام در سخنرانی خود در 
27 مهرماه سال گذشته در دانشگاه تهران اعلام كرد كه دولت 
خزانه يی خالی با تعداد زيادی بدهکار در كشور تحويل گرفته است. 
رييس جمهوری همچنين در نخستين حضور خود در رسانه  
ملی برای ارايه ی گزارش 100 روز نخست عملکرد دولت خود به 
مردم در تشريح وضعيت اقتصادی كشور در زمانی تحويل قوه ی 
مجريه گفت: در 12 مرداد كه قوه ی مجريه را تحويل گرفتم از 
7500 ميليارد تومان كه بايد به عنوان حقوق پرداخت می كرديم، 
فقط 2870 ميليارد تومان در خزانه بود، يعنی می بايست بيش از 
4060 ميليارد تومان از بانک استقراض می كرديم تا بتوانتبم حقوق 

آن ماه را پرداخت كنيم. 
رييس جمهوری همچنين در ديدار نوروزی خود با وزيران و 
اعضای هيات دولت، با تاكيد بر سوء مديريت در دولت پيشين در 
زمينه های مختلف گفت: ساختمانی كه در 8 سال گذشته خراب 
شده است در چند ماه درست نمی شود اما جای اميدواری است 
كه امروز كار به درستی آغاز شده و در حال برداشتن آوارها هستيم؛ 
مسوولان جديدی كه بر سر كار آمده اند به كار خود كاملا وارد 

هستند و كارها به خوبی در حال انجام است. 

 بازگرداندن اميد به محيط های آموزشی 
يکی از مهمترين شعارهای انتخاباتی حسن روحانی بازگرداندن 
آرامش به محيط های دانشگاهی و آموزشی بود؛ آرامشی كه در 

هشت سال تصدی احمدی نژاد از دانشگاه ها رخت بربسته بود. 
از سال 90 و در پی اتخاذ سياست های افراطی و جهت دار 
حاميان دولت پيشين در دانشگاه ها، بسياری از استادان بازنشسته 
و برخی از دانشجويان به دلايل مختلف و با عنوان »ستاره دار« از 

تحصيل در دانشگاه محروم شدند. 
از ديگر طرح هايی كه خارج از روال قانونی و تنها در راستای 
رضايت گروهی خاص در وزارت علوم دوران احمدی نژاد به انجام 
رسيد، اعطای بورسيه های بی ضابطه به تعداد زيادی از دانشجويان 

خاص بود كه دولت تدبير و اميد با افشاكردن پشت پرده ی اين 
واگذاری ها، زمينه ی لغو آنها را فراهم كرده است. 

هر چند لغو اين طرح ها و مخالفت با اجرای آنها هزينه های 
اعتدال در پی داشته است، ولی رييس  برای كابينه ی  زيادی 
جمهوری در راستای عمل به شعارهای انتخاباتی خود و احقاق حق 
تضعيف شده ی قشر دانشگاهی، تمامی اين مشکلات را به جان 
خريد و در مقابل بی قانونی های حوزه ی آموزش و دانشگاه ايستاد. 
راه چمنی در ادامه ی سخنان خود با اشاره به تغييراتی كه بعد 
از روی كار آمدن دولت روحانی در دانشگاه ها اتفاق افتاده است، 
گفت: هر چند ما هنوز با محيط دانشگاهی دوران رياست جمهوری 
» سيد محمد خاتمی« فاصله داريم، ولی می توانيم بگوييم كه 
دانشگاه ها و محيط های آموزشی نسبت به دوران محمود احمدی 

نژاد وضعيت بهتری را تجربه می كنند. 
وی برگزاری نشست های سياسی و ميزگرد های مختلف را 

نشانه های بهبود وضعيت در محيط دانشگاهی دانست. 

 تقويت نشاط و روحيه ی همبستگی ملی
تنها موفقيت های چشمگير دولت روحانی در عرصه ی سياست 
داخلی و خارجی نيست كه روح نشاط و اميد را در دل مردم زنده 
كرده؛ بلکه موفقيت های تيم های ورزشی كشورمان در يک سال 
گذشته بويژه در ورزش های گروهی موجی از نشاط را در جامعه 

به وجود آورده است.
بازيکنان تيم ملی فوتبال در مسابقه های مقدماتی جام جهانی 
2014 برزيل و همزمان با پيروزی گفتمان اعتدال در كشور با 
روحيه يی مضاعف به مصاف حريف خود رفته و با شکست كره ی 
جنوبی در خاک خود توانستند بليت حضور در جام جهانی برزيل را 
به دست آورند. اين موفقيت و همزمانی آن با پيروزی تفکر اعتدال 
موجب شد موجی از شور و شعف در خيابان ها به راه افتد و مردم 

در كمتر از 72 ساعت دو جشن ميليونی برگزار كنند. 
از ديگر ابتکارات حسن روحانی پيام حمايت وی به »كارلوس 
برگزاری  از  پيش  روز  فوتبال چند  ملی  تيم  مربی  روش«  كی 
مسابقات تيم ملی در جام جهانی 2014 برزيل بود. اين اقدام موجب 
شد مربی پرتغالی تيم ملی شاگردان خود را با روحيه ی مضاعف 
روانه ی ميدان كند. در اين دوره از مسابقه ها به گواه بسياری 
از كارشناسان ايران يکی از بهترين نتايج خود در طول حضور 
در جام جهانی را كسب كرد. اما موفقيت های ورزشی كشور به 
ورزش فوتبال ختم نشد؛ تيم ملی واليبال با درخشش در مسابقات 
ليگ جهانی برای نخستين بار به جمع چهار تيم برتر جهان راه 
يافت. تيم های ملی كشتی آزاد و فرنگی نيز در كنار ديگر رشته 
ها موفقيت های چشمگيری در سطح جهانی به دست آوردند. هر 
چند كه موارد ياد شده از جمله ی مهمترين پيامدهای عملکرد 
دولت تدبير و اميد در حوزه ی سياست داخلی و خارجی است، 
ولی نبايد از ديگر اقدامات اين دولت مانند تدوين منشورحقوق 
شهروندی، توجه به حقوق اقوام و اقليت ها، اجرای طرح بيمه ی 
سلامت، ارايه ی سبد كالا به نيازمندان، اجرای فاز دوم هدفمندی 
يارانه ها، افزايش ساعت كار ادارات و سازمان ها، هم انديشی با علما 

و نخبگان و تلاش برای رفع بيکاری چشم پوشی كرد. 

 پايان سخن 
نگاهی منصفانه به عملکرد دولت تدبير و اميد در يک سال 
گذشته نشان می دهد كه دولتمردان برای رفع كاستی ها در حوزه 
های مختلف سياسی، اقتصادی، اجتماعی و ... عزمی جدی دارند، 
ولی بايد توجه داشت كه دولت در عرصه های مختلف با مشکلات 
فراوانی دست به گريبان است و نمی توان در كوتاه مدت از آن 
انتظار معجزه داشت. هر چند هيچ دولتی نمی تواند خود را مصون 
از نقد قرار دهد، ولی انتقادهايی كه در يک سال گذشته از دولت 
تدبير و اميد صورت گرفته است، بيشتر شبيه يک دعوای سياسی و 
سهم خواهی از دولت بوده است. طی يک سال گذشته گروه های 
خاص و تندروی مخالف دولت با تشکيل همايش هايی با عنوان 
»دلواپسان« و »خط قرمز« در راه اقدامات دولت سنگ اندازی كرده 
اند. يکی از راه های تضمين شده ی موفقيت اين دولت در آينده، 
همکاری ديگر قوا و سازمان ها با قوه ی مجريه است. بديهی است 
قوه مجريه به تنهايی و با تلاش تنها يک گروه نمی تواند از عهده ی 
رفع مشکلات جامعه برآيد و در اين زمينه نيازمند حمايت ديگر قوا 

و نهادهای تاثير گذار كشور است. 

ايمان :وزير امور خارجه كشورمان درباره آخرين وضعيت 
امدادرسانی ايران به غزه گفت: منتظر مجوز پروازيم. 

مجموعه  از  رونمايی  مراسم  حاشيه  در  ظريف  محمدجواد 
كتاب هشت جلدی جهان اسلام در جمع خبرنگاران با اشاره به 
حوادث غزه، اظهار كرد: شرايطی كه در غزه شاهديم نسل كشی 
اين  از  پيش  كه  ندهد  اجازه  بشری  جامعه  است  نياز  و  است 

حيثيتش خدشه دار شود. 
وی افزود: ايران به عنوان رييس جنبش عدم تعهد از ابتدای اين 
بحران فعال بوده و چندين جلسه هماهنگی در اين راستا تشکيل 

شده است. 
وزير امور خارجه كشورمان ادامه داد: اقداماتی كه در نيويورک، ژنو، 
شورای امنيت و شورای حقوق بشر انجام شده كافی نبوده و با فشار 

مجموعه كشورهايی بوده كه ايران به عنوان رييس جنبش عدم تعهد 
مسئوليت آن را بر عهده داشته است. 

ظريف همچنين گفت: فردا كميته ای از جنبش عدم تعهد درباره 
فلسطين كه با تصميمی كه هفته گذشته گرفته شد تشکيل خواهد 

شد و جمهوری اسلامی ميزبان اين اجلاس خواهد بود. 
وی تصريح كرد: رايزنی های گسترده ای با كشورهای اسلامی 
و غربی بر ضرورت اقدام عاجل برای پايان دادن به جنايات رژيم 
صهيونيستی و حصر غزه انجام شده است و جامعه بشری نبايد اجازه 
دهد كه پيش از اين با اهمال حيثيت خود را خدشه دار كند. وزير 
امور خارجه كشورمان تاكيد كرد: جنايت جنگی در غزه موضوعی 
جدی است كه ديوان بين المللی كيفری و ساير محاكم بين المللی 

برای محاكمه عاملان آن بايد كميته  و هياتی تشکيل دهد. 

ايمان: يک نماينده پيشين مجلس گفت: دولت بايد با 
تدبير و درايت در مورد اقداماتی كه در دولت گذشته اتفاق 
افتاده است عمل كند تا هم حقوق افراد تضييع نشود و در 
بين مردم نارضايتی بوجود نيايد و هم روند مسير غلط 

گذشته ادامه پيدا نکند و رفتارهای غلط تصحيح شود. 
محمدجواد آرين منش با بيان اينکه "دولت گذشته با اقداماتی 
كه انجام داد، دولت فعلی را مقابل عمل انجام شده قرار داد"، 
گذشته  غلط  رفتارهای  تداوم بخش  يازدهم  دولت  اگر  افزود:  
باشد، مشکلاتی برای كشور بوجود می آيد و اگر بخواهد ناقض 
تصميمات دولت گذشته باشد، نارضايتی هايی در جامعه به بار 
می آورد. از جمله اين اقدامات می توان به نحوه اجرای هدفمندی 

يارانه ها و استخدام ها اشاره كرد. 

وی اضافه كرد: برای مثال اگر قرار باشد دولت فعلی يارانه را 
قطع كند، با توجه به اينکه بخشی از زندگی افراد بر اساس يارانه 
نقدی شکل گرفته است، نارضايتی در جامعه بوجود می آيد و اين 
موضوع در بکارگيری نيروها، استخدام ها و نقض ديگر قوانينی 
كه مجلس شورای اسلامی در گذشته به تصويب رسانده است 

نيز صدق می كند. 
اين نماينده پيشين مجلس با تاكيد بر اينکه "از جمله وظايف 
در  تصريح كرد:  مجلس  نظارت است"،  و  قانونگذاری  مجلس، 
مواردی كه دولت قبل از قوانين عدول كرده است می تواند جلوی 
تصميمات غلط گذشته را بگيرد و رفتارهای گذشته را تصحيح 
كند؛ پس مجلس در بعُد وظيفه نظارتی خود می تواند در روند 

اصلاح امور به دولت كمک كند. 

نگاهی گذرا به دستاوردهای يک ساله ی دولت تدبير و اميد 

رویش امید از دل تدبیر 

ظريف وزير امور خارجه: 

منتظر مجوز پرواز برای 
ارسال كمک به غزه ايم 

آرين منش نماينده سابق مجلس: 

دولت يازدهم تصحيح كننده
رفتارهای غلط گذشته باشد
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نامحرمانه
 برخورد سياسی رسانه ملی با دولت 

گفته می شود: غلامعلی جعفرزاده ايمان آبادی نماينده مردم رشت گفته است : سياسی كاری 
رسانه ملی از ساخت آيتم های برخی بخش های خبری گرفته تا مستندهای مختلف عليه دولت فعلی، 
به وضوح مشخص است، اين در حالی است كه از آنجايی كه مديريت صداوسيما به صورت مستقيم از 
سوی مقام معظم رهبری منصوب می شود، رسانه ملی بايد تلاش كند فارغ از هرگونه گرايش سياسی 
فعاليت كند و منويات رهبری در حمايت از دولت را لحاظ كند.وی با انتقاد از عملکرد صداوسيما درباره 
قرار دادن اسناد محرمانه اين سازمان در اختيار موسسه خصوصی "سفيرفيلم" جهت ساخت مستند 
"من روحانی هستم"، تأكيد كرد: عملکرد رسانه ملی در زمينه در اختيار قرار دادن اسناد محرمانه به 
موسسات خصوصی برای ساخت مستند، عملکردی دور از شأن و اخلاق است و هيچ استنباطی از آن 
نمی شود مگر اينکه اين اقدامات ناشی از بغض های سياسی است. ايمان آبادی با ابراز تأسف از اينکه 
رسانه ملی به رسانه شخصی ضرغامی تبديل شده است، گفته است: طی مدتی كه از زمان آغاز به كار 

دولت جديد گذشته نوع برخورد رسانه ملی با مجموعه دولت، سياسی بوده است.

آخرين وضعيت درمانی آيت الله مهدوی كنی
گفته می شود: ابراهيم انصاريان رئيس دفتر رئيس مجلس خبرگان رهبری ، ضمن تشريح آخرين 
جزئيات روند درمانی آيت الله مهدوی كنی، گفته است: به حمدالله بعد از گذشت حدود دو ماه از حادثه 
ايست قلبی ايشان مشکلات عديده ای كه با اين حادثه برای آيت الله مهدوی كنی پيش آمده بود برطرف 
شد. انصاريان تاكيد كرده است: فعاليت مغزی آيت الله مهدوی كنی هنوز به سطح مطلوب نرسيده است 
كه ما اميدواريم همچنان كه امت عزيز و مؤمن تا كنون ايشان را مشمول دعاها و توسلات خود قرار 
داده اند باز هم خانواده آيت الله مهدوی كنی درخواست دعا برای ايشان را دارند و با توسل به حضرت ولی 

عصر )عج( سلامتی كامل ايشان را خواستار شوند.

دردسرهای توصيه های فاميلی برای استاندار قم
گفته می شود: حجت الاسلام محمدصادق صالحی منشاستاندار قم در جلسه معارفه مديركل 
جديد تعاون، كار و رفاه اجتماعی به تماس برخی نمايندگان برای پيگيری مشکلات دوستان و 
آشنايانشان در اين استان اشاره كرده و گفته است: پيگيری اين خواسته ها سخت و طاقت فرسا 
است. وی افزوده است: بسياری از نمايندگان مجلس و مديران و مسولان مستقر در تهران در استان 
قم فاميل و آشنا دارند و پيگير حل مشکلات آنان هستند. وی فعاليت در استان قم را به اندازه اداره 
كشور مهم و مشکل ذكر كرده و افزوده است: پاسخگويی، پيگيری تماس ها و خواست های آنها كاری 
سخت و طاقت فرساست. صالحی منش يادآور شده است : حل بعضی از مشکلات مطرح شده توسط 
برخی مديران و نمايندگان خود به خود باعث حل مشکل ديگر آحاد مردم نيز می شود كه اين نوع 

درخواست ها را خوب دانست.

زمان جلسه بعدی دادگاه مهدی هاشمی مشخص نيست
گفته می شود: سيدمحمود عليزاده طباطبايی وكيل مدافع مهدی هاشمی گفته است: قرائت 
كيفرخواست روزيکشنبه به پايان رسيد و جلسه بعدی رسيدگی به پرونده موكلم مشخص نيست. وی 
افزوده است: قرائت كيفرخواست به پايان رسيد و مرحله بعد، بحث تفهيم اتهام و دفاع است كه بعدا 
مشخص می شود. وی در پاسخ به اين سوال كه آيا از نحوه برگزاری جلسه دادگاه راضی بوده ايد يا نه، 
گفته است: از آنجاييکه در اين دو روز فقط كيفرخواست قرائت شده نمی توانم بگويم آيا جلسه راضی 
كننده بوده است يا نه. عليزاده طباطبايی افزوده است: مطلبی ديگری نيز نمی توانم بازگو كنم. وحيد 
ابوالمعالی  يکی ديگر از وكلای مهدی هاشمی درباره زمان بعدی رسيدگی به اين پرونده خاطرنشان 
كرده است: وقت رسيدگی به پرونده از سوی دادگاه به ما اعلام نشد و ما از دادگاه تقاضا كرديم هرچه 
زودتر وقت رسيدگی را تعيين كند، البته ما منتظر ارسال ابلاغيه از سوی دادگاه نمی شويم و خودمان 

به دادگاه مراجعه می كنيم.

گذاشتن شرط سنی برای رئيس خبرگان غيرعقلانی است
گفته می شود: حجت الاسلام ابوالحسن نواب عضو جامعه روحانيت مبارز ، تحركات اخير برخی 
سياسيون برای طرح شرط سنی برای رياست مجلس خبرگان رهبری را نادرست و غيرعقلانی دانسته  
و اظهار داشته است: اين كار صحيح نيست.وی افزوده است: اگر بنا باشد كه شرط سنی برای خبرگان 
رهبری مطرح شود بسياری از اعضای مجلس خبرگان هم با اين محدوديت رو به رو خواهند شد و اين 
فقط مختص آيت الله هاشمی رفسنجانی نخواهد بود.عضو جامعه روحانيت مبارز گفته است بسياری از 
اعضای مجلس خبرگان سن و سال بيشتری نسبت به آيت الله هاشمی رفسنجانی دارند و اگر بنا باشد 
شرط سنی مطرح شود، آيت الله جنتی، آيت الله خزعلی، آيت الله محمد يزدی و بسياری ديگر نيز با 

اين محدوديت رو به رو خواهند شد.

احمدی نژاد در »بگم بگم« سابقه طولانی دارد
گفته می شود: حسين كنعانی مقدم فعال سياسی اصولگرا ، با اشاره به نامه اخير دفتر احمدی نژاد 
در خصوص پيگيری معوقات بانکی گفته است: احمدی نژاد در نهضت "بگم بگم" سابقه طولانی دارد 
برای همين انگشت اتهام بايد به سمت او گرفته شود كه در دوران رياست جمهوری خود بارها دستش 
را در جيب می كرد و مدعی بود كه ليست مفاسد اقتصادی را در جيب خود دارد. وی افزوده است: 
سوال ما از احمدی نژاد اين است كه چرا در زمانی كه در قدرت بود دغدغه پيگيری معوقات بانکی را 
نداشت. آمارها نشان می دهد كه بزرگترين سيستم بدهکار بانکی دولت قبل بوده است، كه از جيب 
بانک ها برای خود هزينه می كرد و با اين كار بيش از 400 هزار ميليارد تومان نقدينگی در بازار ايجاد 
شداين فعال سياسی اصولگرا با تاكيد بر اينکه بازگشت احمدی نژاد به قدرت توهمی بيش نيست، گفته 
است: دوران احمدی نژاد پايان يافته و اگر او خيلی خوش اقبال باشد، پرونده های او در بايگانی بماند و 

وارد عرصه بازخواست نشود.

ايران رتبه اول قربانيان حوادث رانندگی 
گفته می شود: مريم غفاری مشاور مركز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی گفته است: طبق آمارها ايران با ثبت 27 هزار كشته در سال و با توجه به جمعيت 77 
ميليون نفری خود به لحاظ سرانه قربانيان حوادث رانندگی، رتبه اول را در دنيا دارد. غفاری افزوه است: 
در ايران به ازای هر 10 هزار وسيله نقليه، 120 سانحه رانندگی اتفاق می افتد؛ در حالی كه اين رقم 
در فرانسه و ژاپن 12 تصادف است. وی اضافه كرده است: هميشه شنيدن اخباری كه از ثبت ركوردی 
جديد حکايت دارد، شيرين و افتخار آفرين نيست، چرا كه گاهی آمارهايی در بين آنها خودنمايی 

می كند كه نه تنها مايه غرور نيست بلکه كام هر شنونده ای را تلخ می كند. 

سازمان نظام صنفی 
رایانه ای استان قم 

برگزار می نمايد:

بدين وسيله از شما 
عضو محترم دعوت می گردد 
در مجمع عمومی فوق العاده 

نوبت دوم با 
موضوع تغيير 

و اصلاح مفاد اساسنامه 
حضور به هم رسانيد.

يک برگه چک بانک ملت شعبه 
ميدان پليس قم به شماره 

150674338045 متعلق به شماره 
حساب 1746166728 به نام سيد 

رسول مجيدی منفرد مفقود گرديده 
و از درجه اعتبار ساقط می باشد. 

زمان برگزای: 93/05/16   
ساعت برگزاری: 15:30 الی17

مکان: خيابان شهيد كلهری، كوی23، مجتمع 
شهيد كلهری

مجمع عمومی فوق العاده –  نوبت دوم

آگهی مفقودی

يکي  بعثت  زيرگذر  و  پل  افتتاح  مراسم  ايمان: 
از 9 تقاطع غير همسطح پيش بيني شده در بلوار 
حضور  با  شب  شنبه  اعظم)ص(  پيامبر  معنوي 
مجلس  در  قم  مردم  نماينده  و  شهردار  استاندار، 
شوراي اسلامي، فرماندار قم، رئيس پليس راهنمايي 
و  اسلامي شهر  اعضاي شوراي  استان،  رانندگي  و 
جمعي از مديران شهري و مردم قم در محل پروژه 

برگزار شد.
در اين مراسم محمد تقي نادعلي مديرعامل سازمان 
عمران و نوسازي شهرداري قم، ولي الله بياتي نائب رئيس 
شوراي شهر قم، اميرآبادي نماينده قم در مجلس شوراي 
اسلامي، دلبري شهردار قم و حجت الاسلام والمسلمين 

صالحي منش استاندار قم سخنراني كردند.

استاندار قم:
موانع کار مدیریت شهری را 

به حداقل می رسانیم
كمبود  وجود  با  گفت:  مراسم  اين  در  قم  استاندار 
بودجه هاي ملي، شهرداري قم با مديريت جهادي پروژه هاي 
عمراني را به پيش مي برد. حجت الاسلام والمسلمين محمد 
صادق صالحي منش اظهار كرد: با وجود كمبود بودجه هاي 
ملي، شهرداري قم با مديريت جهادي پروژه هاي عمراني را 
به پيش مي برد.وي با اشاره به تلاش نمايندگان مردم قم در 
مجلس شوراي اسلامي براي احقاق حقوق مردم قم افزود: 
رياست مجلس با تمام وجود درصدد پيشرفت و تعالي قم 
در همه زمينه هاست. استاندار قم با تقدير از نيروي انتظامي 
به دليل فعاليت گسترده در تعطيلات تابستاني گفت: با 
وجود اينکه بسياري از خيابان هاي قم عرض كمي دارند، 
ولي راهنمايي و رانندگي با مجاهدت و تلاش شبانه روزي 
از بروز ترافيک جلوگيري مي كنند.وي ادامه داد: سپاه علي 
بن ابيطالب)ع(، شهرداري، ادارات دولتي، شوراي شهر و ديگر 
نهادها با هم افزايي و همدلي درصدد خدمت به مردم هستند؛ 
21 عضو شوراي شهر در قالب دستي واحد، كارهاي نظارتي 
و مشورتي خود را به خوبي انجام مي دهند. صالحي منش در 
بخش ديگري از سخنان خود با اشاره به سخنان سيد حسن 
نصرالله در مورد سستي خانه و كاشانه رژيم صهيونيستي 
گفت: به گفته وي، به حول و قوه الهي همانطور كه امام 
راحل 40 سال پيش فرمودند اگر همه مسلمانان يک سطل 
آب بريزند رژيم صهيونيستي را آب مي برد، امروز هم رهبر 
معظم انقلاب حضرت آيت الله العظمي خامنه اي، مجاهدانه 
راه ايشان را در پيش گرفته اند و به همت والاي ملت ايران 
و ساير مسلمانان، رژيم صهيونيستي نابودشدني خواهد بود. 
استاندار قم بيان كرد: امروز شهرداري قم به شهادت اينجانب 
و همه مسئولان و دستگاه هاي استان، به طور سيستماتيک 
و با مديريتي منسجم و نيز برنامه ريزي دقيق كارهايش را به 
پيش مي برد. وي با اشاره به خشکسالي بودجه اي در سطح 
كشور گفت: با اين وجود سعي داريم در خدمت شهرداري 
باشيم و موانع كار مديريت شهري را به حداقل برسانيم؛ تمام 
دستگاه هاي حفار و نيز اداراتي كه به نوعي بايد در راستاي 
اهداف شهرداري كارهايشان را انجام دهند با اندک زمان و 
با سرعت، در پروژه هاي مختلف به ياري شهرداري برخيزند. 
صالحي منش با بيان اينکه نگاه شوراي شهر و شهردار قم در 
يک افق واحد و وسيع قرار دارد خاطرنشان كرد: دولت وظيفه 
دارد از اين حركتي كه شروع شده با تمام قوا حمايت كند؛ 
همه دستگاه ها موظف هستند با حمايت هاي همه جانبه 
خود، به پيشبرد طرح هاي عمراني كمک كنند تا مردم قم 
در شهري شايسته زندگي كنند. استاندار قم اضافه كرد: 
قم از هر نظر مورد توجه است و وجود مرقد مطهر حضرت 
معصومه)س(، مسجد مقدس جمکران و حوزه علميه قم و 
نيز مراجع عظام تقليد از جمله ظرفيت هاي شهر ما به شمار 
مي روند و افتخار همه ما اين است كه خادمان شهر اهل 
بيت)ع( هستيم. وي در خاتمه تصريح كرد: تعهد مي كنم با 
تمام قوا پيگيري هاي لازم را در مورد پروژه هاي مهمي مانند 
مترو و مونوريل در دولت داشته باشم و ظرفيت هاي مناسبي 

را براي فعاليت هاي شهرداري فراهم كنم.

شهردار قم:
هر ماه یک پروژه بزرگ در قم افتتاح مي شود

مراسم  اين  در  نيز  قم  شهردار 
سند  در  هستيم  درصدد  گفت: 
مشاركت   ،1404 افق  انداز  چشم 
داشته  گذشته  از  بيش  را  مردمي 
باشيم زيرا شهرداري متعلق به مردم 
و نهادي مردمي است. محمد دلبري 
ترافيکي  بار  وجود  با  كرد:  اظهار 
زيرگذر  احداث  محل  در  سنگين 
بعثت، تلاش شبانه روزي شهرداري  
منطقه و سازمان عمران و نوسازي، 
شاهد اجراي پل مربوطه بوديم. وي 
در  جهادي  مديريت  همين  افزود: 
ديگر پروژه ها هم حاكم خواهد بود و 
اميدواريم با همدلي همه دستگاه ها 
و شوراي شهر و نيز نمايندگان قم 
شاهد  اسلامي  شوراي  مجلس  در 
به نتيجه رسيدن ديگر طرح ها هم 
اينکه  بيان  با  قم  شهردار  باشيم. 

پرسنل مديريت شهري قم با رويکرد به چشم انداز روشني 
در عمران و آباداني قم به افق 1404 مي انديشند گفت: 
رهبر معظم انقلاب در فرمايشات قم هدف ها را مشخص 
فرموده اند و مسئولان استان و شهر قم هم با همدلي و 
هم افزايي در راستاي همان اهداف گام بر مي دارند. وي 
ادامه داد: اميدواريم تا سال 1404 شهر قم را به جايگاه 
اصلي خود برسانيم و قم را به الگويي براي ديگر شهرها 
اين  از  كه  مي دهيم  مردم  به  را  نويد  اين  كنيم؛  تبديل 

پس مديريت شهري قائم به فرد نيست و با تدوين سند 
چشم انداز و برنامه 12 ساله از سال 92 تا 1404، هر يک از 
مديراني كه بعدها هم انتخاب مي شوند بايد مطابق آن رفتار 
كنند تا منويات رهبري، مراجع عظام تقليد و اهداف دولت 
جمهوري اسلامي محقق شوند. دلبري خاطرنشان كرد: 
امروز با درايت مسئولان و همکاري همه پرسنل شهرداري، 
يا  افراد خواسته  برخي  تنها  و  دارد  همدلي كافي وجود 
ناخواسته مسائلي مبني بر اختلاف را مطرح مي كنند ولي 
بايد بدانند هيچ مشکلي پيشرفت قم را متاثر نمي كند و 
همه مديران از مجموعه شهرداري و استانداري تا دستگاه 
قضايي در راستاي حل مشکلات و موانع و تسريع در روند 
امور گام بر مي دارند. شهردار قم با بيان اينکه وعده داده 
بوديم در سال جاري نتيجه فعاليت هاي 30 ماهه گذشته 
را شاهد خواهيم بود و هر ماه يک پروژه بزرگ را افتتاح 
مي كنيم گفت: بهره بردار اصلي طرح هاي عمراني مردم و 
زائران هستند. وي ضمن تشکر از تحمل و همراهي مردم 
منطقه در راستاي احداث زيرگذر و پل بعثت تصريح كرد: 
هرگونه عمليات عمراني و آباداني، خرابي ها و زحماتي را 
براي ساكنان دارد ولي بايد دانست در ثواب كاهش وقت 
مردم در ترددهاي درون شهري شريک خواهند بود. دلبري 
قم  شهر  به  خودرو  زيادي  تعداد  روزه  هر  اينکه  بيان  با 
افزوده مي شود افزود: چاره اي نداريم جز اينکه تقاطع هاي 
غير همسطح را توسعه دهيم تا ميزان ترافيک كاهش يابد 
البته پياده محوري، احداث مسيرهاي كندرو و دوچرخه هم 
در اولويت قرار دارد. وي با بيان اينکه همکاري مديريت 
شهري با پليس راهور يکي از موفق ترين سال ها را در كنترل 
انقلاب  ترافيک نيمه شعبان رقم زد گفت: رهبر معظم 
داده اند  قرار  تاكيد  مورد  همواره  را  ميان مسئولان  وفاق 
و مديران و پرسنل مديريت شهري هم در همين راستا، 
هم افزايي خوبي با ديگر دستگاه ها دارند. دلبري افزود: از 
همه كساني كه نظراتي دارند دعوت مي كنيم در جلسات 
پروژه هاي شهري شركت كنند و اگر عقيده و پيشنهادي 
دارند ارائه دهند؛ به مديران و كاركنان شهرداري تاكيد شده 
در پروژه هاي عمراني وارد مسائل حاشيه اي نشوند و تنها به 
وظايفشان بپردازند. شهردار قم تصريح كرد: درصدد هستيم 
در سند چشم انداز افق 1404، مشاركت مردمي را بيش از 
گذشته داشته باشيم زيرا شهرداري متعلق به مردم و نهادي 

مردمي است. 

اميرآبادی نماينده قم:
لزوم استفاده از توان بخش خصوصي 

براي تکمیل پروژه هاي عمراني قم
نماينده مردم قم در مجلس شوراي اسلامي نيز در اين 
مراسم گفت: دولت منابع چنداني ندارد كه در اختيار قم 
قرار دهد بنابراين شهرداري و شوراي شهر بايد به دنبال 
اميرآبادي  باشند.احمد  توان بخش خصوصي  از  استفاده 
اظهار كرد: امسال تنها 55 ميليارد تومان براي پروژه هاي 
قطار شهري قم در نظر گرفته شده بود كه بر اساس دستور 
رئيس جمهور قرار است تنها شهر اهواز چنين بودجه اي 
اين  در  را  لازم  پيگيري هاي  افزود:  وي  كند.  دريافت  را 
زمينه خواهيم داشت تا سهم قم را دريافت كنيم ولي با 
اين وجود 55 ميليارد تومان عدد چشمگيري براي قطار 
شهري نخواهد بود بنابراين شهرداري و شوراي شهر بايد 
در اين زمينه تفکرات جديدي را ارائه كنند. نماينده مردم 
قم در مجلس شوراي اسلامي با بيان اينکه قرار است براي 
استفاده  فاينانس شركت هاي چيني  از  قم  قطار شهري 
شود گفت: حقيقت آن است كه دولت منابعي ندارد كه 
در اختيار قم قرار دهد بنابراين شهرداري و شوراي شهر 
بايد به دنبال استفاده از توان بخش خصوصي باشند. وي 
ادامه داد: حق مردم را بايد از ادارات دولتي و ديگر مراكز 
گرفت و بخششي نداشت؛ عوارض شهرداري بايد توسط 
ادارات و نهادها هم پرداخت شود زيرا مردم عوارض خود 
را مي پردازند. اميرآبادي با بيان اينکه دولت هم در اين ميان 
مقصر نيست و منابع مالي بسيار محدود هستند گفت: نفت 
فروش مي رود ولي دشمنان طوري تحريم ها را چيده اند كه 
به منابع مالي دسترسي پيدا نکنيم بنابراين بايد به دنبال 
ظرفيت هاي جديد داخلي باشيم. نماينده مردم قم در قوه 
مقننه خاطرنشان كرد: پروژه هاي بزرگ عمراني در قم با 

بودجه هاي محدود كنوني قابل انجام نخواهند بود بنابراين 
نيازمند حركت به سمت استفاده از توان بخش خصوصي 
هستيم تا طرح هاي عمراني با ركود مواجه نشوند. وي با 
بيان اينکه وضعيت پيشرفت پروژه هاي مترو و مونوريل 
مترو   TBM دستگاه  توقف  افزود:  است  نگران كننده 
ضررهاي زيادي به قم وارد مي كند. اميرآبادي گفت: مجلس 
قوانيني را در بودجه سال 93 تصويب كرده كه حق و حقوق 
شهرداري ها پرداخت شود و اين نهادهاي مردمي بتوانند 

همچنان به خدمت رساني مشغول باشند.
مديرعامل سازمان عمران و نوسازي شهرداري قم:

زیرگذر بعثت یکي از ۹ تقاطع غیر همسطح 
بلوار پیامبر اعظم)ص( است

مديرعامل سازمان عمران و نوسازي شهرداي قم نيز 
در اين مراسم گفت: زيرگذر بعثت يکي از 9 تقاطع غير 
همسطحي است كه براي بلوار پيامبر اعظم)ص( پيش بيني 
اين  از مردم  اظهار كرد:  نادعلي  شده است. محمد تقي 
منطقه كه با صبر و شکيبايي خود، ما را در ساخت اين 
زيرگذر ياري كردند تشکر مي كنيم. وي افزود: شهردار قم 
هم تلاش فراواني در اين زمينه داشت تا امکان اجراي پروژه 
فراهم شود؛ پرسنل و كاركنان سازمان عمران و نوسازي 
و پيمانکاران طرح هم زحمات فراواني كشيدند تا شاهد 
سازمان  مديرعامل  باشيم.  بعثت  تقاطع  از  بهره برداري 
عمران و نوسازي شهرداري قم با بيان اينکه بلوار پيامبر 
بلوار معنوي جهان است گفت: 9  بزرگ ترين  اكرم)ص( 
تقاطع در اين مسير پيش بيني شده كه زيرگذر بعثت يکي 
از نخستين موارد از آن به شمار مي رود. وي ادامه داد: بلوار 
پيامبر اعظم)ص( شريان ارتباطي شرقي غربي قم هم به 
شمار مي رود و احداث تقاطع هاي غير همسطح آن اهميت 
فراواني دارد. نادعلي با اشاره به اهميتي كه شهرداري قم 
براي اجراي با كيفيت پروژه ها در زمان مناسب قائل است 
عنوان كرد: شهردار قم دستور به راه افتادن نهضت آسفالت 
معابر در سال 93 را صادر كرده به همين دليل در چهار 
ماهه نخست امسال، به اندازه تمام سال گذشته، عمليات 
اجرايي آسفالت صورت گرفته و علاوه بر اين شهرداري 
قم به كارخانه آسفالت 240 تني هم مجهز شده كه توان 
استفاده از تراشه هاي آسفالت را نيز دارد. مديرعامل سازمان 
از معضلات  يکي  افزود:  قم  نوسازي شهرداري  و  عمران 
اصلي قم، وضعيت نابسامان ترافيکي است كه در تقاطع ها 
كاملا ديده مي شود؛ تا دو سال گذشته حتي يک تقاطع 
غير همسطح هم در قم نداشتيم ولي با توجه به دستورات 
غير  تقاطع هاي  گرفته،  صورت  پيگيري هاي  و  شهردار 
همسطح فراواني در حال اجرايي شدن هستند كه يکي 
از مهمترين آنها تقاطع سه سطحه 15 خرداد است. وي 
با بيان اينکه اين پروژه 42 ميليارد تومان اعتبار عمراني و 
40 ميليارد تومان براي رفع معارضات دارد گفت: اميدواريم 
با همکاري استانداري، عمليات اجرايي اين طرح سرعت 
اصلي  كرد: خط  نادعلي خاطرنشان  كند.  پيدا  بيشتري 
مجموعه پل هاي جمهوري هم به طول 1100 متر تا چند 
ماه آينده به بهره برداري خواهد رسيد. مديرعامل سازمان 
عمران و نوسازي شهرداري قم از افتتاح فاز نخست پل 
يادگار امام در آينده نزديک خبر داد و افزود: 10 ميليارد 
تومان براي احداث اين پل در نظر گرفته شده است. وي 
گفت: تقاطع كمربندي قم هم در دستور كار قرار دارد و به 
اين ترتيب مشکل رينگ اطراف قم حل خواهد شد. نادعلي 
به تقاطع بلوار شهيد حکيم و پل هاي امامزاده ابراهيم)ع( و 
خيابان كارگر اشاره و تصريح كرد: 9 تقاطع غير همسطح در 
بلوار پيامبر اعظم)ص( پيش بيني شده كه اولويت بندي بر 
اساس ميزان استفاده از آنها صورت گرفته است. مديرعامل 
سازمان عمران و نوسازي شهرداري قم از هزينه كرد 15 
ميليارد تومان از محل عوارض مردمي براي احداث زيرگذر 
بعثت خبر داد و گفت: اين پل داراي عرض 23 متري بوده 
و براي دسترسي محلي هم دوربرگردان هايي به عرض چهار 
متر در اطراف آن ساخته شده است؛ احداث آن از سال 89 و 
همزمان با بلوار پيامبر اعظم)ص( آغاز شده بود ولي به دليل 
وجود برخي معارضات، هم اكنون و پس از رفع آنها شاهد 

بهره برداري از زيرگذر بعثت هستيم.
پروژه  اجراي  دست اندركاران  از  نفر  چهار  از  تجليل 
يعني عليرضا رشيدي نژاد معاون عمراني سازمان عمران و 
نوسازي شهرداري قم،حميد خسروي كارشناس ناظر پروژه، 
رضا احمد گل ناظر مقيم پروژه و محمد بيات معاون حمل 
و نقل و ترافيک شهرداري منطقه يک پايان بخش مراسم 
بود. در انتها نيز با حضور استاندار و شهردار قم زيرگذر و 
پل بعثت افتتاح شد. گفتني است پروژه پل بعثت يکي 
از هفت تقاطع غير همسطح بلوار پيامبر اعظم)ص( است 
و همانطور كه مي دانيم اين بلوار، مسيري مستقيم را در 
اختيار زائران حرم مطهر فاطمه معصومه)س( براي رسيدن 
به جمکران در اختيار آنها مي گذارد؛ 
يکي از تقاطع هاي اين بلوار با 30 
متري هنرستان يا همان بلوار بسيج 
است كه سمت 45 متري صدوق 
امتداد  بسيج  ميدان  تا  سالاريه  و 
دارد و از آنجا تا گلزار شهدا ادامه 
مي يابد كه 15 ميليارد تومان براي 
پل زيرگذر بعثت يعني محل تقاطع 
اين دو مسير هزينه شده است.اين 
پروژه در تسهيل رفت و آمد و عبور 
و مرور موثر بوده و وضعيت ترافيکي 
به  مي بخشد  بهبود  را  بخش  اين 
همين دليل عمليات اجرايي آن از 
بلوار  سال 89 كه عمليات احداث 
پيامبر اعظم)ص( صورت مي گرفت 
آغاز و سازه اصلي آن احداث شد 
ولي به دليل وجود تاسيسات متعدد 
مانند آب،  گاز و فيبرهاي مخابراتي 
به عنوان معارضان اصلي، كار خاكبراري و بهره برداري اين 
با  از هماهنگي  بالاخره پس  اما  بود  مانده  پروژه متوقف 
دستگاه هاي حفار، پيگيري شهردار قم و معاونان استاندار 
در بهمن سال گذشته با شركت آب توافق شد و لوله جديد 
آب و لوله 10 اينچي گاز جايگزين و معارض هاي اين بخش 
برطرف شد؛ نکته مهم در اين ميان دستور شهردار براي 
فعاليت سه نوبته و 24 ساعته براي افتتاح اين طرح در اوايل 

مردادماه امسال بود. 

با حضور استاندار و شهردار قم؛

 زیرگذر و پل بعثت به بهره برداري رسید

نخستین روزنامه استان قم

اخبــار
فرمانده انتظامي استان قم اعلام كرد :

كاهش 27 درصدي
آمار تصادفات استان قم

ايمان: فرمانده انتظامي استان قم از كاهش 27 درصدي آمار 
تصادفات اين استان  پس از اجراي طرح دور دوم  كنترل سفرهاي 

تابستانه خبر داد. 
كنترل سفرهاي  دوم  مرحله  داشت:  اظهار  مجتبايي"  "كاظم  سردار 
تابستاني پليس راه كه از هشتم مرداد تا پنجم  مهر سال جاري در كل كشور 
در حال انجام است،خوشبختانه در استان قم از شروع طرح ،آمار تصادفات 
سير نزولي داشته و در مجموع 27 درصد كاهش تصادفات داشته ايم. وي 
با تاكيد بر رعايت حسن خلق و رفتار مناسب ماموران پليس راه استان با 
مسافران افزود: با تخلفات حادثه ساز مانند سبقت غيرمجاز ، سرعت غيرمجاز، 
صحبت با تلفن همراه در حين رانندگي به شدت برخورد كرده و به هيچ وجه 
اغماض نداشته باشند. فرمانده انتظامي استان با اشاره به اينکه در چهار روز 
گذشته بيش از يک ميليون و 200 هزار تردد در سطح جاده هاي استان 
قم به ثبت رسيده است اظهار داشت: طبق آمار پليس راهور ناجا، استان 
قم جزء چهارمين استاني بوده كه بيشترين تردد در آن صورت گرفته است. 
وي حجم بالاي تردد در محور هاي مواصلاتي استان را نشان از احساس نياز 
به تلاش و جديت بيشتر در محورهاي مواصلاتي استان ذكر و عنوان كرد: 
فرماندهي انتظامي استان تصميم گرفت علاوه بر كاركنان پليس راه ،بنابر 
اقتضا و به تناسب، از عوامل انتظامي و عملياتي نيز در كنترل و پايش محور 
هاي مواصلاتي استان بهره گيرد.   سردار مجتبايي با تاكيد بر همکاري ساير 
دستگاه ها مانند راه و شهرسازي و دستگاه هاي امدادي با پليس گفت: آنچه 
كه مسلم است هنوز جاده هاي استان از نظر كمي و كيفي براي اين سطح و 
حجم از ترافيک، بهينه سازي نشده است هر چند كه در ماهاي اخير تلاش 
هاي خوبي در اين زمينه صورت گرفته است. فرمانده انتظامي استان قم 
تصريح كرد: پليس بر ميزان سهم تخلفات دستگاه ها در وقوع تصادفات ،كه 
جز وظايف اوست، تمركز دارد ،به همين خاطر تاكيد مي كنم كه تمام دستگاه 
هاي دخيل آماده باشند براي اينکه بتوانيم به وظايف خود  به نحو احسن 
عمل كنيم . سردار مجتبايي با اشاره به اينکه استان قم يکي از محورهاي پر 
تردد كشور و چهار راه مواصلاتي 17 استان است، خاطرنشان كرد: ما با ايجاد 
يک هم پوشاني بين نيروهاي پليس راه ، راهنمايي و رانندگي و بخش هاي 
انتظامي و عملياتي سعي كرديم در راستاي روان سازي ترافيک در اين طرح 
از بخش هاي ديگر پليس قم نيز بهره گيري كنيم. وي تاكيد كرد: طبيعي 
است كه ميزان تردد در سطح جاده ها به خصوص آزاد راهها و بزرگ راهها  
در اين ايام نسبت به ايام عادي سال بيشتر است لذا بايستي تلاش گسترده 
و منسجمي توسط پليس انجام گيرد كه البته اين اتفاق در قم حاصل شده 
و تلاش هاي همکاران بر اين است كه هم تخلفات را كنترل كرده و هم 
سطح حوادث را به حداقل برسانند. سردار مجتبايي با اشاره به رقم بالاي تردد 
وسايل نقليه عمومي در سطح جاده هاي استان عنوان كرد: پليس در كنار 
اقدامات و فعاليت هايي كه در حال انجام است، يکسري فعاليت هاي پوششي 
و نامحسوس را نيز انجام مي دهد كه بخشي از آن استفاده از خودروها و نفراتي 
است كه به طور نامحسوس در بزرگ راهها مشغول گشت زني و بخشي نيز 
در داخل اتوبوس ها به صورت نامحسوس مستقر هستند ،حتي بدون اينکه 
مسافران و يا راننده بداند كه ماموران پليس راه بصورت نامحسوس داخل 

ناوگان عمومي را كنترل مي كنند. 

سرپرست شركت گاز استان قم :

مشتركين نسبت به رعايت نکات 
ايمنی و مصرف بهينه اقدام كنند

ايمان: سرپرست شركت گاز استان قم گفت : واحد HSE اين 
شركت در سال 92 در زمينه كاهش حوادث عملکرد مطلوب و 

موفقي داشته است.
مهندس فرجي ضمن ابراز رضايت از عملکرد مطلوب واحد HSE افزود: 
تعداد مانورها در سال 92 در مقايسه با سال 91، به ميزان صد در صد اضافه شده 
و از 12 مانور به 23 مانور رسيده است. همچنين در سال 91 ضريب تکرار حادثه، 
9 بوده كه در سال 92 به 3/5 رسيده كه 61 درصد كاهش را نسبت به سال 91 
نشان مي دهد. وي با بيان اينکه در سال 91  تعداد انفجار و آتش سوزي ، 73 
مورد بوده و در سال 92 به 55 مورد رسيده، تصريح كرد: در زمينه تعداد انفجار و 
آتش سوزي 25 درصد كاهش داشته ايم.  همچنين ميزان خسارت مالي ناشي 
از اين انفجار و آتش سوزي ها  از 2482 ميليون ريال در سال 91 به 1290 
ميليون ريال در سال 92 رسيده كه در اين زمينه نيز 48 درصد كاهش داشته 
ايم. مهندس فرجي در ادامه افزود: در سال 91 ضريب شدت حادثه ، 333 بوده  
كه اين ضريب در سال 92 به 50 رسيده است و به عبارتي 85 درصد كاهش 
را نشان مي دهد. همچنين تعداد ساعات آموزش در HSEاين شركت از 449 
ساعت در سال 91 به 961 ساعت در سال 92 افزايش داشته كه بيش از دو برابر 
شده است. سرپرست اين شركت در پايان خاطر نشان ساخت: اين موارد كاهش، 
نتيجه اطلاع رساني بموقع ، رعايت نکات ايمني از سوي شهروندان و اهتمام ويژه 
واحد HSEاين شركت در برگزاري كلاسهاي آموزشي و مانورهاي مختلف  مي 
باشد كه اميدواريم در سالهاي آينده شاهد هيچگونه حادثه ناگواري در ارتباط با 
گاز طبيعي نباشيم و مشتركين محترم با دقت لازم نسبت به رعايت نکات ايمني 

و مصرف بهينه اقدام نمايند. 

سرپرست جديد اداره كل تعاون
كار و رفاه اجتماعی استان قم معرفی شد

 ايمان : سرپرست جديد اداره كل تعاون، كار و رفاه اجتماعی استان 
قم در مراسمی با حضور مسوولان كشوری و استانی معرفی شد.

در اين مراسم كه صبح روز يکشنبه در سالن اجتماعات اتاق بازرگانی، 
صنايع و معادن و كشاورزی استان قم برگزار گرديد، از زحمات وحيد وزيری 
راد قدردانی و نصراله بازوند به عنوان سرپرست جديد اداره كل تعاون، كار و رفاه 
اجتماعی استان قم معارفه شد. در اين مراسم علی اكبر طاهايی معاون پارلمانی 
و امور مجلس وزير تعاون، حجت الاسلام والمسلمين محمد صادق صالحی 
منش استاندار قم، احمد اميرآبادی نماينده قم در مجلس و برخی مديران استانی 
حضور داشتند. مدير كل سابق تعاون، كار و رفاه اجتماعی استان قم نيز در اين 
مراسم با تقدير از حمايت های مسئولين و نمايندگان قم، گفت: زمانی عهده دار 
اين مسئوليت شدم كه دو وزارتخانه تعاون، كار و رفاه اجتماعی با هم ادغام شدند 
كه اين دوره بسيار سخت بود و كار شبانه روزی می طلبيد ولی با تلاش همکاران 
توانستيم اين دوره گذار را به خوبی پشت سر بگذاريم. وحيد وزيری راد افزود: 
ايجاد امنيت شغلی در عرصه توليد و اجرای آزمايشی بخش نامه های خلق الساعه، 
ساماندهی اتباع خارجی با هدف ايجاد اشتغال برای نيروهای ايرانی، برخورد 
با تعاونی های متخلف به ويژه مسکن مهر، برگزاری مسابقات قرآن كارگری 
كشوری در قم، ارتباط خوب با كارفرمايان و خيرين، تفکيک محيط های كار 
در كارخانجات، ايجاد 18 دفتر كفالت اتباع خارجی،  انحلال تعاونی های سفته 
باز، ايجاد وفاق و همدلی بين جامعه كارگری، كارفرمايی و تشکل های كارگری، 
مديريت مشکلات جامعه كارگری و جلوگيری از تجمعات كارگری در استان، 
رفع مشکلات تعاونی های مسکن مهر، معرفی دو كارآفرين و تعاون كار نمونه 
كشوری از استان قم و ... از جمله اقدامات انجام شده در 22 ماه مسئوليت بنده 
در اين اداره كل بوده است.سرپرست جديد اداره كل تعاون، كار و رفاه اجتماعی 
استان قم در اين مراسم با بيان اينکه از خبر خدمت در قم بسيار خوشحال شده 
ام، افزود: به اين شهر ارادت دارم و خدمت در آن را به عنوان شهر علم و تدبير 
افتخار خود می دانم. بازوند افزود: قم مهد كار، خدمت و ايثار است و مديريت 
جهادی نرم افزاری بايد به مديريت سخت افزاری در اين استان تبديل شود.  وی، 
ركود، تورم و بيکاری را از مشکلات مهم كشور ذكر كرد و افزود: جذب سرمايه 
گذاری در توليد، بازرگانی و توريسم و حمايت از عرصه كار و توليد اهميت زيادی 
دارد. بازوند بر استفاده از ظرفيت اين اداره كل برای حل مشکلات كشور مبتنی 
بر سياست های دولت تدبير و اميد تاكيد كرد و افزود: يکی از سياست های اصلی 

اين اداره كل تکريم ارباب رجوع است.  


